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گروه خبر // عملیات احداث چهار پروژه بزرگ فولادی با حمایت فولاد مبارکه و با سرمایه گذاری 10000 میلیارد 
تومانی در شرکت فولاد هرمزگان آغاز خواهد شد .

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر عطاالله معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان از آغاز عملیات احداث مدول سوم تولید 
آهن اســفنجی فولاد هرمزگان:، واحد دوم تولید گازهای صنعتی ، مخازن ذخیره آهن اســفنجی و مگامدول احیا مستقیم 
ستاره سیمین هرمز در ایام الله دهه فجر و همزمان با چهل و سومین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی  و با حضور استاندار 
هرمزگان خبر داد . مدیرعامل فولاد هرمزگان در تشــریح این پروژه ها گفت :  مدول ســوم تولید آهن اســفنجی فولاد 

 هرمزگان با ظرفیت تولید 900 هزار تن در ســال و با ســرمایه گذاری حدود 3400 میلیارد تومــان و در طی 30 ماه به 
بهره برداری خواهد رسید . معروفخانی با اشاره به پروژه افزایش 500 هزار تنی زیرسقف تختال که هم اکنون در حال انجام 
است ؛ اظهار داشت با بهره برداری از مدول سوم احیا در فولاد هرمزگان، ظرفیت تولید آهن اسفنجی در این شرکت به 2 میلیون 
و 550 هزار تن خواهد رسید و  نیاز این شرکت به اصلی ترین ماده اولیه جهت تولید 2 میلیون تن تختال در سال مرتفع خواهد 
شد. وی تاکید کرد : این پروژه به صورت کامل با استفاده از توان پیمانکاران داخلی انجام خواهد شد. و سرمایه گذاری مورد 

نیاز این پروژه با استفاده از منابع داخلی شرکت فولاد هرمزگان صورت خواهد پذیرفت.

رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان :

حمل و نقل 
کلید اصلی تجارت است

با همت جوانان هرمزگانی :

قطعه ای مقاوم به دمای بالا 
در صنعت فولاد 
بومی سازی شد
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8

 مدیرعامل فولاد هرمزگان خبر داد

 آغاز عملیات احداث چهار طرح فولادی 
در فولاد هرمزگان

  عملیات احداث چهار پروژه بزرگ فولادی با حمایت فولاد مبارکه و با سرمایه گذاری 10000میلیارد تومانی 
در شرکت فولاد هرمزگان آغاز خواهد شد 

انا لله و انا الیه راجعون
برادر ارجمند  و گرامی جناب آقای مهندس هاشم نامور

مدیرعامل محترم شرکت پالایش نفت بندرعباس

 با نهایت تاسف و تالم درگذشت اخوی گرامیتان معلمی دلسوز و صبور را 

به حضرتعالی و خانواده محترمتان  تسلیت عرض نموده و از خداوند 

سبحان برای آن عزیز سفر کرده علو درجات و رحمت واسعه و برای 

بازماندگان آن بیت شریف صبر جمیل مسالت دارد .

اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن 
و کشاورزی هرمزگان

ادامه در صفحه 2

همزمان با دهه فجر و از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس با رئیس جمهورانجام شد؛

آغاز عملیات آبرسانی به ۶۷ روستای هرمزگان 
صفحه 8 را بخوانید

ریا
: د

س 
عک

نوبت اول فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای

شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به عنوان دستگاه مناقصه گزار در نظر دارد  مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار 
نماید . کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 
) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت 

گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
موضوع مناقصه : عملیات اجرایی تکمیل خط انتقال آبرسانی از مخزن روستای برکه دکا به روستای عمانی شهرستان پارسیان

مبلغ برآورد اولیه : 13.361.396.549ریال ) سیزده میلیارد و سیصد و شصت و یک میلیون و سیصد و نود و شش هزار و پانصد و چهل و نه ریال (
  ) اعتبار پروژه فوق از طریق اسناد اعتباری اوراق مشارکت و اسناد خزانه اسلامی تامین میگردد (

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار :669.000.000 ریال )ششصد و شصت و نه میلیون ریال (.
رتبه و رشته مورد نظر : 5 آب

مبلغ خرید اسناد : 5.000.000 ریال به شماره حساب سپهر 0102934990003 بانک صادرات شعبه گلشهر جهت فروش اسناد مناقصه
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت : ساعت 14 تاریخ 1400/11/20 تا ساعت 14 تاریخ 1400/11/27

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد : ساعت 14 مورخ 1400/12/11
زمان بازگشایی پاکت ها :  ساعت 10  مورخ 1400/12/16

محل بازگشــایی : سالن کنفرانس شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان و حضور یک نفر نماینده از طرف هر یک از پیشنهاد دهندگان در جلسه بازگشایی 
پیشنهادها آزاد است .

  امتیاز کیفی لازم : پیشنهادات واصله پس از ارزیابی کیفی مناقصه گران و احراز حداقل امتیاز لازم )65( بازگشایی خواهد گردید . پیشنهاد دهندگان 
موظف می باشــند اسناد مناقصه را از  ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ســتاد ( به آدرس www.setadiran.ir دریافت و با توجه به مندرجات اسناد 
مناقصه مدارک لازم شــامل پاکات الف ، ب و ج تهیه و به صورت فایلهای pdf در ســامانه فوق درج نمایند . ســایر جزئیات و شرایط در اسناد مناقصه درج 
شــده است . اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اســناد مناقصه و ارائه پاکت های الف و ارزیابی کیفی آدرس: 
بندرعباس    - بلوار ناصر - جنب بیمارســتان شــریعتی – شــرکت آب و فاضلاب اســتان هرمزگان   ) امور قراردادها (   تلفن 87-86-33350582 سایت 
 اینترنتی شرکت آب و فاضلاب استان هرمزگان به نشــانیWWW.Abfa Hormozgan.com  :  اطلاعات سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در 

سامانه : مرکز تماس تهران : 1456

»کم آبي ديگر شعار نیست.«

گانی شركت آب و فاضلاب استان هرمزگان شناسه آگهی : 1273684روابط عمومی و آموزش هم



شهردار بندرعباس :
بودجه ١٤٠١بر محور

 توسعه همه جانبه شهر تدوين شده است
  گروه خبر// شهردار بندرعباس بودجه پیشنهادی 2450میلیارد 
تومانی شهرداری بندرعباس در سال ۱40۱ را به شورای شهر ارائه 
کرد.به گــزارش خبرنگار دریا ؛ شــهردار بندرعباس گفت: بودجه 
۱40۱بر محور توســعه همه جانبه شهر تدوین شده است واحداث 
بوســتان 50 هکتاری، تقاطع طلاییه و تکمیل بلوار شرقی ازجمله 
پروژه های عمرانی شاخص در ســال  ۱40۱است. مهدی نوبانی با 
حضور در بیست و پنجمین جلســه علنی شورای شهر بندرعباس 
بودجه پیشــنهادی شــهرداری در ســال ۱40۱ را به رئیس شورا 
تحویل داد تا مراحل بررســی و تصویب آن طی شود.مهدی نوبانی 
با اشاره به روند بودجه شهرداری بندرعباس در سال ۱40۱  گفت: 
بودجه ی پیشنهادی سال آینده ی شهرداری بندرعباس با 40درصد 
افزایش نسبت به سالجاری به 2450میلیارد تومان رسید.نوبانی بیان 
کرد: از این مقدار 50درصد شــامل بخش هزینه های جاری اســت 
که برابر با ۱250میلیارد تومان می شــود، از سهم هزینه های جاری 
شــهرداری ۸00میلیارد تومان صرف پرداخت حقوق و دســتمزد 
می شــود که 500 میلیارد حقوق و دستمزد نیروهای رسمی، پیمانی 
و قراردادی و شرکتی است و 300میلیارد تومان هم مربوط به بخش 
 تنظیف و فضای ســبز است.شــهردار بندرعباس تصریح کرد: سهم 
بودجه ی تملک سرمایه ای شهرداری در سال آینده 50 درصد است 
که شامل اجرای پروژه های عمرانی و پرداخت دیون می باشد.نوبانی 
گفت: تلاش کرده ایم از بخشــی نگری و تک بعدی بودن در بودجه 
فاصله گرفته و به توســعه پایدار شــهر در همه حوزه ها ورود کنیم 
و بودجه ۱40۱بر اســاس نیاز سنجی و مطالعات دقیق تدوین شده 
است.شــهردار بندرعباس اظهار داشت: اولویت بودجه عمرانی سال 
 آینده با توجه به بخشنامه بودجه ابلاغی۱40۱ وزارت کشور، تکمیل 
پروژه های ناتمام بوده و پروژه های شاخص پیش بینی شده، تکمیل 
پروژه اولویت پنجم)بلوار طالقانی( احداث بوستان 50 هکتاری، تقاطع 
طلاییه و تکمیل بلوار شرقی ازجمله پروژه های عمرانی شاخص در 
سال آینده است.وی اضافه کرد: تاکنون 75درصد از بودجه ی امسال 

محقق شده که امیدواریم تا پایان سال به۸0-90درصد برسد.

رئیس کمیسیون کشاورزی ، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس :
با هرکوتاهی در ترخیص به موقع نهاده های دامی 

برخورد می کنیم
   گــروه خبر //  رئیس کمیســیون کشــاورزی، منابع طبیعی و 
محیط زیست مجلس گفت: ۱30 هزار تن برنج نیز در بندرشهیدرجایی 
تخلیه شده است که پس از آزمایش به سراسر کشور فرستاده می شود. 
جواد عســکری در بازدید از انبارهای گمرک بندر شــهید رجایی 
بندرعباس افزود: با ترخیص به موقع نهاده های دامی، تولید کنندگان 
بیشتر و مطمئن تر گوشت قرمز و سفید تولید می کنند.وی با بیان اینکه 
دســتگاه های متولی در راستای وظایف ذاتی خود، باید ایفای نقش 
کنند و مجلس شورای اسلامی نیز برای رفع این مشکل، با هرکوتاهی 
برخورد می کند، تصریح کرد: به علت مشکلات خشکسالی، کشور 
به نهاده های دامی نیازمند است.عســکری بــا تاکید بر ترخیص به 
موقع نهاده های دامی کشور، عنوان کرد: دستگاه هایی که در راستای 
ترخیص کالاهای مهم و حساس مانند نهاده های دامی فعالند باید بروز 
و سریع، نهاده ها را ترخیص کنند.به گزارش ایسنا ؛ رئیس کمیسیون 
کشاورزی، منابع طبیعی و محیط زیست اظهار کرد: اکنون ۱30 هزار 
تن برنج نیز در این بندر تخلیه شده است که پس از آزمایش به سراسر 

کشور فرستاده می شود.

خبر

خبری
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سرمقاله

  دلال ها برای افزایش قیمت مسکن، شایعه سازی و ایجاد جنگ روانی 
را در دستورکار خود دارند تا بتوانند به سودهای بادآورده دست یابند 
 و بدون هیچ ردپایی از خود و حتی پرداخت عوارض ومالیات، باعث 
شده اند بسیاری از بی خانمان ها و مستاجران از خانه دار شدن ناامید 
شوند که بایستی دستگاه های نظارتی برای شناسایی و برخورد با دلالان 
مسکن اقدام کنند. اما در این بین کاهش قیمت مسکن به حتم می تواند 
منافع عده ای را به خطر بیندازد و بر همین اساس این افراد تلاش می کنند 
تا به هر طریقی، جلوی این کاهش قیمت کاذب وحبابی مســکن را 
بگیرند که یکی از این ترفندها برای جلوگیری از کاهش قیمت مسکن، 
شایعه ســازی و ایجاد جنگ روانی از سوی دلال ها است.یکی از این 
شــایعات تعداد کم مسکن و زمین اســت. اما با توجه به برنامه دولت 
سیزدهم برای احداث چهار میلیون واحد مسکن در کشور، خانواده های 
واجد شرایط می توانند خانه دار شوند که متاسفانه برخی ها تلاش دارند 
این طرح در شهری مانند بندرعباس بخوبی اجرا نشود و در مکانی خارج 
از شــهر و در شهرک علوی اجرا شود تا بندرعباسی ها از آن استقبال 
نکنند و نارضایتی عمومی از شیوه اجرای این طرح ملی در قطب اقتصاد 
کشور ایجاد شود و گویا برخی ها از این نارضایتی ها لذت می برند و 
هدفشان ناراضی تراشی نسبت به عملکرد دولت مردمی آیت ا... رئیسی 
است. اما در خصوص ادعای دلالان مبنی بر کمبود زمین باید گفت در 
شهری مانندبندرعباس کمبود زمین وجود ندارد ومشکل در واگذاری ها 
و نحوه اجرای طرح های مسکن است که متولیان مربوطه بایستی در نوع 
عملکردشان در این حوزه تجدیدنظر کنند.  قیمت فعلی مسکن نیز واقعی 
نیست و بخش قابل توجهی از آن ناشی از جو روانی است.در این بین 
احتکار مسکن نیز باعث شده تا قیمت ها بی جهت افزایش داشته باشد؛ 
هرچند که بسیاری از سازندگان با استفاده از تسهیلات بانکی، ساخت 
و ساز کرده اند و برای بازپرداخت تسهیلات مجبور به فروش ساختمان 
هستند و مدت طولانی توان مقاومت ندارند و مجبور به عرضه خواهند 
شد ،اما برخی دیگر از مافیای مسکن از این قاعده مستثنا هستند.یکی 
از راهکاری جلوگیری از احتکار مسکن، اخذ مالیات از خانه های خالی 
است که می تواند اهرم مناسبی برای جلوگیری از این اقدام دلال ها باشد.

شاید یکی دیگر از علل افزایش کاذب قیمت مسکن، افزایش نقدینگی 
است؛ وقتی میزان نقدینگی کاهش یابد، خرید و فروش کاذب مسکن 
نیز انجام نمی شود و در این بین تنها افرادی که در شرایط اضطرار باشند، 
خرید و فروش خواهند کرد. این اتفاق باعث می شود که بازار دلالان و 
سودجویان زمین و مسکن کساد شود که در نهایت کاهش قیمت ها را 
در پی دارد.راهکاری بنیادین در جذب نقدینگی ســرگردان جامعه در 
حوزه های تولیدی به حتم می تواند تاثیر مثبتی نیز داشته باشد که بایستی 
از تولید حمایت و پشتیبانی واقعی شده و موانع همانطور که مقام معظم 
 رهبری هم تاکید فرموده اند و امســال را هم با همین عنوان نامگذاری 
کرده اند، برداشــته شود. هوشیاری خریداران، جدیت دولت در مبارزه 
با مافیای مســکن، روشنگری مسئولان و رسانه ها در این خصوص و 
همچنین اجرای قوانین مالیاتی همچون قانون مالیات بر خانه های خالی 
و قانون مالیات بر ارزش افزوده ملک اضافی، به حتم می تواند در کاهش 

    علی زارعیقیمت کاذب مسکن تاثیر بسزایی داشته باشد.

تلاش دلالان برای گرانی مسکن

 گروه خبر // همزمان با هفتمین روز 
با  از دهه فجر ۷۷ طرح برق رسانی 

سطح  در  هرمزگان  استاندار  حضور 
استان به بهره برداری رسید. 

  استاندار هرمزگان در مراسم بهره برداری 
از طرح های برق رسانی هرمزگان که به 
انجام  بندرخمیر  طرح های  از  نمایندگی 
شــد، افزود: برای این تعداد طرح برق 
رســانی یکهــزار و ۸9۱  میلیارد ریال 
هزینه شــده است. مهدی دوستی افزود: 
این طرح ها شــامل 47 کیلومتر شبکه 
فشار ضعیف هوایی، ۱۸ کیلومتر شبکه 

فشار ضعیف زمینی، ۱۱7 کیلومتر شبکه 
فشار متوسط هوایی، ۱3 کیلومتر شبکه 
فشار متوسط زمینی، 3۱7 دستگاه پست 
هوایی و 35 دستگاه پست زمینی است.

  به گزارش ایرنا،وی بیان داشت: نصب 
۶ هــزار و5۱۱ چراغ روشــنایی معابر 
محلات و ۱4 کیلومتر شــبکه روشنایی 
معابر بلوارهای شــهری جدید از دیگر 

تمام  در  بهره بــرداری  مورد  طرح هایی 
باشد.استاندار  می  استان  شهرستان های 
هرمزگان اظهارداشــت: طرح های برق 
رســانی شهرســتان بندرخمیر شامل 5 
کیلومتر طول شــبکه، ۱4 دستگاه پست 
و 450 دســتگاه چراغ معابر است که با 
 هزینه ای افزون بر 57 میلیارد ریال مورد 

بهره  برداری قرار گرفت.

همزمان با هفتمین روز از دهه فجر؛

۷۷ طرح  برق رسانی به بهره برداری رسید

پشت پرده سیاست 

  
دوره سخت تصمیم گیری پایتخت ها 

همزمان با تاکید شــمخانی بر ضرورت متوازن ســازی تعهــدات در مذاکرات 
وین،امیــر عبداللهیان گفت: هیــچ ابتکار جدی و قابل ملاحظــه ای از طرف 
 آمریــکا ندیده ایــم وبه دنبال توافق موقت نیســتیم . در حالــی که برخلاف 
گمانه زنی های رســانه ای ، همچنان علی باقری و تیــم مذاکراتی او و دیگر 
کشــورهای ۱+4 و آمریکا در کشورهای خود به سر می برند و عملا مذاکرات 
دور هشــتم در وین از سر گرفته نشــده ، وزیر خارجه کشورمان در یک گفت 
وگوی تلویزیونی و همچنین تماس تلفنی با جوزف بورل مســئول سیاســت 
 خارجــی اتحادیــه اروپا ، به بیــان جدیدترین مواضع تهران بــه ویژه درباره 
معافیت های جدید هســته ای آمریکا پرداخت .حسین امیرعبداللهیان در گفت 
وگو با صداوســیما درباره اظهارات مقامات آمریکایی برای ارائه پیش شرط در 
مذاکرات وین اظهار کرد: تا این لحظه که در حال صحبت با شما هستم، موضوعی 
به نام پیش شرط مطرح نیست و ما متن یا پیشنهادی را در چارچوب پیش شرط 
هم دریافت نکردیم ضمن این که اساسا مذاکرات ما روندی دارد که موضوع پیش 
شرط در آن مطرح نیســت. وی تصریح کرد: قطعا این مذاکرات بر مبنای نقطه 
نظرات کارشناسی و توافقاتی که نتیجه نهایی آن رسیدن به یک توافق خوب در 
راستای منافع ملت و کشورمان باشد، پیش خواهد رفت.وی خاطرنشان کرد: آن 
چه برای ما ملاک اســت نتیجه گفت وگوهایی است که در مذاکرات وین دنبال 
می کنیم و توافقی که در آن جا حاصل خواهد شــد. البته آمریکایی ها از طریق 
برخی واسطه ها پیام های مکرری را برای ما می فرستند و مدعی هستند که ما 
دارای حسن نیت هستیم اما تاکنون در روند فعلی مذاکرات ابتکار جدی و قابل 
توجهی را از طرف آمریکایی ندیدیم. ابتکار هم از نظر ما بخشی از آن ابتکاری 
است که باید در مذاکرات ۱+4 و از طریق NoN-PaPer هایی که به واسطه 
اتحادیه اروپا بین ما و آمریکا تبادل می شــود، قابل مشاهده باشد یا این که در 
عمل شاهد لغو بخشی از تحریم ها باشیم. امیرعبداللهیان همچنین درباره انتشار 
برخی اخبار مبنی بر احتمال حصول توافق دو ســاله با آمریکا تصریح کرد: ما 
به دنبال یک توافق خوب هســتیم و به دنبال توافق موقت و محدود نیستیم.این 
همه اظهارات برجامی وزیرخارجه کشورمان و امیرعبداللهیان در تماس تلفنی با 
»جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا و هماهنگ کننده ارشد 
مذاکرات وین نیز اظهارات جالبی داشت و از جمله گفت که از زمان گفت وگوی 
پیشین )تماس قبلی با بورل( برخی تحولات مثبت در مذاکرات رخ داده است، اما 
هنوز انتظارات ما را برآورده نمی کند.وی با ذکر این نکته که هم اکنون مذاکرات 
در برهه زمانی مهمی قرار دارد، اظهار کرد: انتظار این است همه طرف ها با یک 
دســتورکار مشخص و در زمینه رســیدن به توافق به وین بیایند و آماده اتخاذ 
تصمیم های سیاسی باشند،اما علی شمخانی دبیر شورای عالی امنیت ملی که این 
روزها دســت به توئیت خوبی پیدا کرده بار دیگر نظراتش را در توئیتر آورد و 
با نگاه به وظایف آمریکایی ها برای رســیدن به توافق خوب  نوشت   با وجود 
پیشــرفت های محدود در  مذاکرات وین هنوز با شکل گیری توازن ضروری در 
تعهدات طرف ها فاصله داریم. تصمیمات سیاسی در واشنگتن لازمه ایجاد توازن 

در تعهدات برای دستیابی به توافق خوب است.

راه امام ، روشن و بازگشت ناپذیر
 رئیس مجلس: برای غلبه بر مشــکلات باید در مســیر امــام گام برداریم،

فرصت های زیادی از دســت رفته است؛ حق نداریم حتی یک ساعت را از 
دســت بدهیم.رئیس مجلس شورای اســلامی با بیان این که خط امام هرگز 
تحریف شــدنی نیســت و رمز کارامدی ما این اســت که در فهم و تصمیم و 
اقدام خودمان روی مبانی فکــری و عملی بنیان گذار انقلاب کار کنیم تاکید 
کرد: هر چه از مکتب امام دور شــویم ناکارامدی هم بیشــتر خواهد شد البته 
انقلاب اسلامی ایران با وجود همه ضعف های داخلی و هجمه های خارجی تا 
امروز ســربلند و پایدار مانده است اما این را بدانیم که در بلندمدت ماندگاری 
انقلاب هم مشروط به کارامدی ساختار نظام جمهوری اسلامی است. زمان و 
فرصت های زیادی از دســت رفته است و ما حق نداریم یک روز و حتی یک 
ساعت را در جهاد برای کارامدتر شدن نظام حکمرانی کشور از دست بدهیم.
به گزارش خبرگزاری خانه ملت، محمدباقر قالیباف در نشست علنی مجلس ، 
در نطق پیش از دستور خود تأکید کرد: خط امام هرگز تحریف شدنی نیست، 
رمز کارامدی ما این اســت که در فهــم و تصمیم و اقدام خودمان روی مبانی 
فکری و عملی بنیان گذار انقلاب کار کنیم. امام مظهر خداباوری، خودباوری 
و مردم باوری بود. راه امام روشــن است و بازگشت پذیر نیست. ان شاء ا... تا 
پایان دوران خدمت و پایان عمر بر سر این عهد بمانیم و از برکات آن بهره مند 
شــویم.رئیس مجلس همچنین به همراه جمعی از نمایندگان مجلس در حرم 
مطهر حضرت امام خمینی )ره( حضور یافت و گفت: امروز ما همانند هر سال 
در ایــن زمان و مکان حضور پیدا کردیم، اما این آمدن ما نمادین و نمایشــی 
نیســت، باور ما بر این است که ما امروز برای تجدید بیعت و عهد با امام خود 
این جا گردهم آمدیــم و این بیعت از یک حقیقت مهم حکایت می کند و آن 
این است که ما باور و ایمان داریم به مسیر انقلابمان و همچنین باور داریم که 
برای پیروزی و غلبه بر مشکلاتمان باید به مرام امام تکیه کنیم و در مسیر امام 
گام برداریم. وی با بیان این که اگر نگاهی به 40 ســال گذشته بکنیم خواهیم 
دید که هر کجا موفقیت داشتیم، حقیقت زنده بودن امام را هم می بینیم تصریح 
کــرد: هر کجا به مبانی امام خود عمل کردیم در آن جا موفق بودیم و هر کجا 
تلخی، ناکامی و چالش می بینیم، زمانی اســت که از مسیر انقلاب و باورهای 
امام راحل فاصلــه گرفتیم؛ این یعنی زنده بودن حقیقــت امام و بالنده بودن 
انقلاب اسلامی؛ این حقیقت امام است که هم الگوی عمل به ما می دهد و هم 
شــاخص حرکت و هر وقت از الگوی عمل و شاخص حرکت فاصله گرفتیم، 
 دچار مشکل شدیم. رئیس مجلس  با تاکید بر این که در آرمان ها، شعارها و 
حرکت های امام )ره( مهم ترین موضوع مردم بوده و هســتند و آن هم مردم 
محروم و پابرهنگان، اضافه کرد: همان طور که امام فرمودند آن هایی تا آخر 
پای انقلاب هستند که طعم فقر را چشیده اند، این انقلاب مستضعفین است. در 
همه صحنه های انقلاب و در این 40 ســال پس از آن، مشاهده کردیم که این 
افراد همیشه به انقلاب و نظام وفادارند، بنابراین باید نسبت به آن ها به عنوان 
نمایندگان مردم در مجلس شــورای اسلامی التزام داشته باشیم و در آن مسیر 

حرکت کنیم و لحظه ای مردم خود را فراموش نکنیم.

گروه خبر //  مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان 
از برگزاری مراســم اعتکاف در استان با رعایت 
دستورالعمل های ستاد ملی و استانی کرونا خبر داد 

و شرایط برگزاری این مراسم معنوی را اعلام کرد. 
   حجت الاسلام والمســلمین علی اکبــر انصاری راد در 
نشست ســتاد هماهنگی مراسم معنوی اعتکاف استان، 
ضمن گرامیداشــت ایام الله دهه فجر، اظهار کرد: ما در 
آغاز ماه عزیز رجب در فصل نیایش قرار داریم که طلیعه 
ورود به این فصل است.وی افزود: فصل نیایش که شامل 
ماه های رجب، شــعبان و رمضان است، فرصتی معنوی 
برای همه ما در جامعه اســلامی است که باید آن را قدر 
دانسته و از همه فیوضات آن استفاده کنیم. باید تلاش کنیم 

جامعه را به سمت و سوی معنویات سوق دهیم. البته در 
گذشته فعالیت های بسیاری صورت می گرفت اما متأسفانه 
با شیوع ویروس کرونا بسیاری از معادلات معنوی جامعه 
بر هم زده شد.مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان تصریح 
کرد: یکــی از ایامی که باید در ماه رجب از آن بهره مند 
شویم، ایام البیض و اعتکاف در روزهای ۱3 و ۱4 و ۱5 
این ماه اســت. تا قبل از شیوع کرونا ما در هرمزگان و 
در این ایام بیش از ۱۸ هزار و ۶00 معتکف داشــتیم که 
دوسوم آن بانوان بودند اما با شیوع کرونا مصلحت بر این 
شد که مراسم اعتکاف برگزار نشود.انصاری راد عنوان کرد: 
امسال بعد از تزریق واکسن به اکثریت مردم، آمادگی ها در 
زمینه برگزاری مراسمات مختلف از جمله مراسم معنوی 

اعتکاف به صورت محدود فراهم شــده است. از این رو 
امسال مراســم اعتکاف با حفظ همه دستورالعمل های 
بهداشــتی در هرمزگان برگزار خواهد شد.وی ادامه داد: 
وقتی نماز جمعه برگزار می شــود، همه نمایشــگاه ها، 
مجالس عروسی و عزا برپاست و بازار و رستوران ها و 
همه اصناف فعالیت دارند، نمی شود که مراسم اعتکاف را 
برگزار نکنیم. سازمان تبلیغات اسلامی کشور دستورالعملی 
را ارائه کرده تا در ستادهای استانی مقابله با کرونا مطرح 
شده و در مورد برگزاری این مراسم معنوی در هر استان 
تصمیم گیری شود. مدیرکل تبلیغات اسلامی هرمزگان با 
بیان اینکه مسئولین و متولیان برگزاری اعتکاف باید به 
دقت پروتکل های تصویب شــده در ستاد استانی کرونا 

را رعایت کنند، تصریح کرد: شرایط و دستورالعمل های 
برگزاری مراســم معنوی اعتکاف در هرمزگان، شامل 
برگزاری مراسم با 20 درصد ظرفیت مسجد، ارائه مدرک 
تست Pcr هنگام ثبت نام داوطلبان، ارائه مدرک تزریق 
دُز دوم واکسن کرونا، استفاده از ماسک، تب سنجی هنگام 
ورود به مسجد، رعایت فاصله اجتماعی یک و نیم متری 
از هر 4 طرف، اســتفاده از وسایل شخصی مانند مهر و 
جانماز و کتب ادعیه و ... و صرف ســحری و افطار در 
فضای مناسب تری از مسجد، است. بازدید و سرکشی از 
مراسمات برای رعایت کامل پروتکل ها صورت خواهد 
گرفت.به گزارش ایسنا ؛ انصاری راد یادآور شد: مساجد 
برگزارکننده مراسم اعتکاف، کار ثبت نام داوطلبین را انجام 
خواهند داد. اداره کل تبلیغات اسلامی نیز مبلغینی را جهت 
تبلیغ دینی و پاسخگویی به شبهات مردم به این مراسمات 

اعزام خواهد کرد.

 گروه خبر // رئیس جهاد دانشــگاهی کشور 
گفت: به کمک و ارتقا حوزه پژوهشی هرمزگان 

علاقه مند هستیم. 
  دکتر حمیدرضا طیبی در نشســت تخصصی با 
اعضای شورای معاونان واحد هرمزگان، گفت: در 
 حوزه های آموزشی و فرهنگی فعالیت های خوبی در 
جهاد دانشگاهی هرمزگان انجام شده است.طیبی با 
بیان اینکه به حوزه پژوهش باید توجه ویژه ای کرد، 
افزود: در زمینه پژوهشی بر روی یک مورد تمرکز 
کنید و تمام تلاش خود را برای موفقیت در آن به 
کار ببرید. یک کار که مورد نیاز اســتان هرمزگان 
است را آغاز و با جدیت به سرانجام برسانید.وی با 
اشاره به اینکه پروژه انتخابی تولید خوراک آبزیان 
جهاد دانشگاهی هرمزگان پروژه خوبی است، افزود: 
ما خودمان را موظف می دانیم در این خصوص با 
جهاد دانشــگاهی همکاری کنیم. به کمک و ارتقا 
حوزه پژوهشی هرمزگان علاقه مند هستیم.رئیس 
جهاد دانشگاهی کشــور با تاکید بر اینکه تکمیل 
مجموعه فعلی جهاد دانشگاهی در اولویت است، 

عنوان کرد: اســتان هرمزگان پر پتانسیل است که 
باید در حوزه پژوهشــی بیشتر تلاش شود.طیبی 
با تاکید بر اینکه به اســتفاده و پــرورش نیروی 
تخصصی و بومی در حوزه شیلات توجه ویژه ای 
کنید، عنوان کرد: امیدواریم جهاددانشــگاهی در 
این خصــوص گام های مفید و بــا کیفیتی انجام 
دهد.همچنین در ادامه »محمد دلپســند«، رئیس 
جهاد دانشــگاهی هرمزگان گفت: یکی از اولین 
پیشنهادهای جهاددانشگاهی این است که ما یک 
زمینه فعالیت مشخص را با توجه به ظرفیت استان 
داشته باشیم که این در ادامه بتواند در فعالیت های 
آموزشی_تخصصی ما کارســاز باشد.وی با بیان 
اینکه جهاد دانشگاهی طرح تامین خوراک آبزیان 
)میگو( در حوزه شــیلات و آبزی پروری را تهیه 
کرده است، افزود: چشم انداز ما برای ۱0سال آینده 
راه اندازی یک پژوهشکده فناوری های زیستی و 
 توســعه پایدار آبزیان در هرمزگان اســت.رئیس 
جهاد دانشــگاهی هرمزگان با بیــان اینکه روی 
ظرفیت های علمی استان هرمزگان در این خصوص 

حســاب ویژه ای باز کرده ایم، عنوان کرد: دو طرح 
تحقیقاتی با موضوعات فناوری نوین فرمالسیون 
تولید خوراک آبزیان منطبق  با شرایط محیطی کشور 
جهت بهبود بهره وری مزارع آبزیان و پرورش میگو 
در سیســتم گلخانه ای را در دست داریم. میانگین 
تولید میگو در مزارع استان 2.5 تن در هکتار است 
در حالی که در روش گلخانه ای حجم تولید بسیار 
بیشتر خواهد بود.وی از ایجاد مرکز تخصصی ارتباط 
با صنعت در جوار صنایع غرب بندرعباس خبرداد و 
گفت: مرکز آموزش مهارت تخصصی برای صنایع 
استان که کارکنان این صنایع بهره وران آن هستند 
 به زودی ایجاد می شــود.به گزارش ایسنا؛ رئیس 
جهاد دانشگاهی هرمزگان با بیان اینکه ایجاد مرکز 
پشــتیبان دانش بنیان ارگان های دریایی با هدف 
ارائه خدمات آموزشــی، پژوهشی و فرهنگی در 
دستورکار اســت، عنوان کرد: ۱۸ ارگان دریایی 
در اســتان حضور دارند که در حوزه دریا فعالیت 
فناورانه انجام می دهند. جهاد دانشگاهی درصدد 

ورود به این حوزه است.

اعلام شرایط برگزاری مراسم اعتکاف در هرمزگان

رئیس جهاد دانشگاهی کشور عنوان کرد 

حمایت از پروژه تولید خوراک آبزیان جهاد دانشگاهی هرمزگان 
  گروه خبر // به مناســبت دهه فجر انقلاب اسلامی طرح 
حدنگاری زمین های کشاورزی همزمان با سراسر کشور در 

روستای ایسین شهرستان بندرعباس اجرا شد.
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیرکل ثبت اسناد و املاک هرمزگان 
گفت: این طرح امسال در روستا های ایسین شهرستان بندرعباس، 
تیرور و چاه اسماعیل شهرستان میناب اجرا می شود.عبدالرسول 
حسینی افزود: با اجرای طرح و تهیه نقشه کاداستر، مالکیت دولتی 
و خصوصی اراضی، الگوی کشت و نوع محصول مشخص شده 
تولیدکنندگان و کشــاورزان با همــکاری گروه های جمع آوری 
اطلاعات می توانند برای زمین خود سند مالکیت دریافت کنند.مدیر 
اراضی سازمان جهاد کشاورزی هرمزگان هم در این مراسم با اشاره 
به بررسی حقوقی مالکیت مناطق مختلف در اجرای ماده 54 قوانین 
رفع موانع تولید گفت: براساس بررسی ها حدود 5۸0 پلاک اراضی 
ملی تشخیص داده شد که با اراضی تحت مالکیت کشاورزان تداخل 
 داشته که از این تعداد به ۱3۶ پلاک رسیدگی شده است.عبدالصمد 
صمصــام پور افزود: حدود 30 هزار هکتار از اراضی رفع تداخل 
شده که به مرحله حدنگاری رسیده است.وی گفت: اسناد مالکیت 
کشــاورزی از طریق انعقاد قرار داد با شرکت های مشاوردر حال 
پیگری است و امیدواریم به زودی اسناد مالکیت کشاورزان صادر 

شود.

اجرای طرح حدنگاری 
زمین های کشاورزی در هرمزگان 

 

ادامه از تیتر یک //
  مدیرعامل فولاد هرمزگان در تشریح پروژه دیگری که عملیات 
احداث آن آغاز خواهد شد گفت : همزمان با احداث مدول سوم 
احیا مستقیم ، مخازن ذخیره آهن اسفنجی به ظرفیت 30 هزار 
تن نیز احداث خواهد شــد. این پروژه شامل احداث 4 مخزن 
7500 تنی و جمعاً با ظرفیت 30 هزار تن با ســرمایه گذاری 
حدود 350 میلیارد تومان و در طی 24 ماه به بهره برداری خواهد 
رسید. با بهره برداری از این پروژه دغدغه فولاد هرمزگان برای 
ذخیره سازی مناسب آهن اسفنجی برطرف و میزان کشش تولید 
فولادســازی به ویژه در زمانهای قطع گاز واحد احیاء مستقیم، 
به طور چشــمگیری افزایش خواهد یافت. وی سرمایه گذاری 
در این پروژه را نیز با اســتفاده از منابع داخلی شرکت و انجام 

آن را  با پیمانــکاران داخلی خواند.دکتــر معروفخانی پروژه 
ســوم را احداث واحد دوم تولید گازهــای صنعتی با ظرفیت 
۱0 هزار نرمال متر مکعب بر ســاعت اکسیژن عنوان کرد .وی 
در تشــریح این پروژه گفت : واحد دوم تولید گازهای صنعتی 
 با ظرفیت ۱0 هزار نرمال متر مکعب بر ســاعت اکســیژن با 
 ســرمایه گذاری حدود ۸00 میلیارد تومانی و در طی 30 ماه به 
 بهره برداری خواهد رسید.دکتر معروفخانی با اشاره به به اینکه با 
بهره برداری از این پروژه ظرفیت تولید اکسیژن گازی در فولاد 
هرمزگان به ۱7000 نرمال مترمکعب بر ساعت خواهد رسید. 
اظهار داشت : با بهره برداری از این پروژه نیاز واحد فولادسازی 
به اکسیژن برای تولید 2 میلیون تن اسلب در سال مرتفع خواهد 
شــد. وی همچنین گفت این پروژه نیز مانند دو پروژه قبلی با 
سرمایه گذاری از منابع داخلی شرکت فولاد هرمزگان و استفاده 
از حداکثر ساخت داخل و با پیمانکاران داخلی ساخته خواهد 
شــد.مدیرعامل فولاد هرمزگان در ادامه به طرح فولاد سیمین 
هرمز با تولید ۱0 میلیون تن فولاد  به عنوان یکی از بزرگترین 
کارخانه های فولادی کشور اشاره کرد و گفت :  فولاد هرمزگان 

در راســتای ایفای نقش حداکثری در توسعه استان هرمزگان و 
تبدیل شدن این استان به قطب اصلی فولاد کشوربه عنوان یکی از 
شرکای بزرگ طرح تولید ۱0 میلیون تن فولاد در شرکت ستاره 
سیمین هرمز مشارکت و سرمایه گذاری نموده است و با خرید 
30 درصد دیگر از ســهام شرکت ۱0 میلیون تنی ستاره سیمین 
در مهر ماه ســال جاری ، با بیش از 5۱ درصد، سهام دار اصلی 
این شرکت تازه تاسیس شده اســت که با راه اندازی آن استان 
هرمزگان به یکی از قطب های اصلی و محوری تولید فولاد در 
کشور تبدیل خواهد شد و اشــتغال زایی چند هزار نفری را به 
همراه دارد.وی در ادامه خبر از آغاز عملیات احداث فاز اول این 
طرح با ساخت مگا مدول احیا مستقیم با تولید ۱ میلیون و 700 
 هزار تن آهن اسفنجی در سال خبر داد که همزمان با پروژه های 
توسعه ای فولاد هرمزگان ، کلنگ زنی خواهد شد.دکتر معروفخانی 
از بهره برداری قریب القوع از پروژه های نصب لنسهای ساید وال 
کوره های قوس الکتریکی تا پایان سال جاری در فولاد هرمزگان 
خبرداد  که با سرمایه گذاری ۱۶0 میلیارد تومانی انجام گرفته و   

افزایش ۱20 هزار تنی تولید را در پی خواهد داشت.

 مدیرعامل فولاد هرمزگان خبر داد

 آغاز عملیات احداث چهار طرح فولادی در فولاد هرمزگان

رئیس کمیســیون   // گروه خبر 
حمل و نقل و لجستیک، ترانزیت 

و گمرک اتــاق بازرگانی هرمزگان 
گفت: دست واســطه ها از بخش 
حمل و نقل باید کوتاه شود چرا که 
واسطه ها در حال حاضر در عرصه 
حمل و نقل تصمیم گیرنده هستند.

  به گزارش خبرنــگار دریا ؛ مهران 
نجاتی در ســمینار کارنــه تیر اتاق 
داشــت:  اظهار  هرمزگان،  بازرگانی 
ورود اتاق بازرگانی هرمزگان به بخش 
کارنه تیر اتفاق میمون و مبارکی است 

که باعث تحول شــگرفی در بخش 
حمــل و نقل خواهد بــود. وی بیان 
داشــت: به نظر می رسد بخش حمل 
و نقل استان آگاهی لازم برای اطلاع 
 از مزایــای کارنه تیــر را ندارند زیرا 

واسطه ها افرادی هستند که اطلاعات  
لازم در این زمینه را ندارند و متاسفانه 
نهایت تصمیــم گیرندگان همین  در 
واسطه ها هســتند.نجاتی تاکید کرد : 
امید می رود با نظارت دســتگاه های 
نظارتی و مربوطه دست واسطه ها از 
بخش حمل و نقل اســتان هرمزگان 
اقتصادی کشور محسوب   که شاهراه 

می شود کوتاه شود.

گروه خبر //رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشــاورزی هرمــزگان گفت: 
شــرکت های حمل و نقل توانمندی در 
بخش خصوصی داریم که هم دانش و هم 
ســرمایه دارند و بدون شک حمل و نقل 

کلید اصلی تجارت است.
   به گزارش  خبرنگار دریا ، محمدرضا صفا 
در سمینار کارنه تیر، کنوانسیون تیر، تسهیل 
تجــارت و حمل نقل که بــا حضور آنلاین 
مدیر کل حمل و نقل بین المللی و کارنه تیر 
اتاق ایــران و همچنین مدیران کل مربوطه و 
مدعوین آنلاین همراه بود، اظهار داشت: کارنه 
تیر می تواند به  عنوان یک صنعت بین المللی 

و گمرکی برای افزایش سطح ترانزیت کشور 
و رونق بازار کســب  وکار  برای صادرات و 
واردات کمک بزرگی باشد. وی افزود: ایران 
در منطقــه ای قرار گرفته کــه اتصال دهنده 
خیلی از مسیرها و راه ها به یکدیگر است و 
هرمزگان نیز در نقطه ای قرار گرفته که می تواند 
به عنوان مرکــزی برای اتصال  مســیرهای 
بــه یکدیگر باشــد.صفا تصریح  ترانزیتی 
کرد: توســعه ترانزیت، ضمن ایجاد درآمد و 

 افزایش اشتغال، منجر به گسترش مناسبات
منطقه ای نیز خواهد شــد.وی بیان داشت: 
حمل و نقل یکي از شاخص هاي مهم توسعه 
یافتگي و از جمله پایه هاي اقتصاد هر کشور 
است و با در نظر گرفتن این مولفه باید گفت 
نبض توسعه در اســتاني مانند هرمزگان که 
از تمــام بخش هاي ترابري شــامل هوایي، 
دریایي، جاده اي و ریلي برخوردار اســت، با 
حمل و نقل مي زند.صفا ادامه داد: هرمزگان 

بــه لحاظ موقعیتــی که دارد مــی تواند در 
مقوله کارنه تیر کارنامه بســیار خوبی ارائه 
 دهد و اتاق بازرگانی هرمزگان می کوشد با 
راه انــدازی واحد کارنه تیر تحولی در بخش 

حمل و نقلی استان ایجاد نماید.

رئیس کمیسیون حمل و نقل و لجستیک اتاق بازرگانی هرمزگان :

دست واسطه ها باید از بخش حمل و نقل کوتاه شود

رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان :

حمل و نقل ،کلید اصلی تجارت است
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چهار میدان شیخ حمدون قرطی
رساله راهگشای عصر   سردرگمی جوانان

* میدان اول : تحصیلات عالیه
مراد از آن، داشــتن مدرک آکادمیک اســت و مدرک 
آکادمیک خود بر چهار قسم است: اول کاردانی، دیگر 
کارشناسی، سیُم کارشناسی ارشد و چهارم  ph.d و نیز

گرفتن مدرک آکادمیک ســه رکن دارد: اول پرداخت 
 شــهریه، دیگر فنــون گرفتن جــزوه و ســیم آویزان 
استاد شدن و زشت است در این مقام مشغول علم بودن 

که بسیار منفور است نزد طایفه ما.
* میدان دوم: اجباری

حاصلش دو ســال فعلگی ســت .جوان خدمت رفته را 
سه نشــانه اســت: اول تنگ دلی برای کسانش، دیگر 
جهل بر امور جاری ممالک، احزاب و جریانات و ســیُم 
خستگی وبی هنری به خانه آوردن. ملاعیاش از پدرش 
 ملاگرمک و ایشــان از اســتادش هلموت اشمیت نقل 
می کرد : در گینه بیسائو، اجباری را می فروختند،لاکن 

به قیمتی که فقرا نتوانند خرید.
*  میدان سیُم: کار

تداوم حیات بدان وابســته است و تداوم حیات خود بر 
چهار رکن اســت: اول آب، دیگر غذا، ســیم سرپناه و 
ملاعیاش از پدرش ملاگرمک و ایشان از استاد دیگرش 
آرتورُ شوپنهاور نقل می کند: رکن چهارمش پوشاندن 

تن با لباس است.
* میدان چهارم ازدواج است

 که بازپسین میدان عاشــقان است و کیمیای محبان و 
طریق خاصان و جز اندکی، سایرین را بدان راهی نیست 

و حتی برای ما نیز قفل است.

طنز

جنوب کشور

نژاد سرویس استان ها //  مهران سلطانی 
بوشهر  استان  دریانوردی  و  بنادر  مدیرکل 
گفت: بندر بوشــهر در ۹ ماهه امســال با 
طراحی و بکارگیری شش سامانه الکترونیک 
و در دستور کار قرار دادن بکارگیری پنج 
سامانه جدید دیگر، گامی بلند برای معرفی 
به عنوان نخســتین بنــدر الکترونیک و 

هوشمند کشور برداشته است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، سیاوش ارجمندزاده 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: سامانه مدیریت 
تخلیه و بارگیری از دســتاوردهای مهم ۹ ماه 
اخیر اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
در راســتای ایجاد بندر هوشــمند اســت که 
جلوگیری از فعالیت شــرکت های تعلیق شده، 
ســاماندهی نیروهای کار شرکت های تخلیه و 
بارگیری، ثبت تخلفات شــرکت های تخلیه و 
بارگیری و داشبورد وضعیت حضور شرکت های 
تخلیه و بارگیری در اسکله از قابلیت های مهم 
این سامانه به شمار می رود.وی بیان کرد: یکی 

دیگر از ســامانه های تولید شده در ۹ ماه اخیر 
شامل سامانه بانک قوانین و مقررات است که 
قابلیت های این سامانه شامل درج و نگهداری 
آرشیو الکترونیکی کلیه قوانین و مقررات، امکان 
افزودن پیوســت به قانون، قابلیت جستجوی 
پیشرفته، تفکیک بانک قوانین بر اساس ادارات 
مختلف و امکان درج قوانین اشــتراکی برای 
بنادر و دریانوردی  کلیه ادارات است.مدیرکل 
اســتان بوشــهر  ادامه داد: توســعه و تکامل 
سامانه مدیریت تردد کامیون از دیگر اقدامات 
انجام شده است که در این اقدام تکامل سامانه 
به میــزان ۵۰ درصد، افزایش ســرویس های 
بیرونی- درونی و همچنین افزایش فرایندهای 
تحت پوشــش بخوبی محقق شــده اســت.
ارجمندزاده عنــوان کرد: همچنین با راه اندازی 

سامانه مدیریت و ساماندهی لنج ها امکان ثبت 
و مدیریت کلیه اطلاعات لنج ها، فراهم شــده 
اســت.وی افزود: با راه اندازی ســامانه احراز 
هویت خدمات بنــدری امکان نگهداری کلیه 
اســناد هویتی معتبر، امکان رهگیری وضعیت 
هویتی اشــخاص نیازمند خدمــات بندری و 
تفکیک اســناد هویتی به سه دسته معرفی نامه 
وکالتنامه و توقیف محقق شــده است.مدیرکل 
بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر در ارتباط با 
زیرسامانه های تولید شده در ۹ ماهه اخیر نیز 
عنوان کرد: یکی از زیرسامانه های تولیدی شامل 
داشبورد مدیریتی)تصمیم یار مدیریتی( است که 
گزارش گیری در بازه زمانی مختلف را بر اساس 
نمودارهای دایــره ای، خطی و میله ای را انجام 
می دهد.ارجمندزاده گفت: دیگر زیرسامانه تولید 

شده نقشه آنلاین عملیات بندر است که پایش 
لحظه ای عملیات بندری را بر روی نقشه انجام 
می دهد.وی ادامه داد: ســرویس سامانه احراز 
هویت به ســامانه مدیریت تردد که عدم ارائه 
خدمات به توقیفی ها را انجام می دهد و موجب 
هوشمندی فرایندها شده، از دیگر سرویس های 
ایجاد شده در اداره کل بنادر و دریانوردی استان 
بوشهر است.مدیرکل بنادر و دریانوردی استان 
بوشــهر گفت: از دیگر زیرسامانه های تولیدی 
می توان به توسعه خدمات الکترونیک سامانه 
احراز هویت خدمات بندری )با قابلیت حذف 
مراجعات حضوری صاحبان کالا و نمایندگان 
آنها( و توســعه بخش غیر کانتینری و خدمات 
دریایی در ســامانه احراز هویت اشــاره کرد.
ارجمندزاده ادامه داد: در حوزه برنامه های آتی 

برای توسعه سامانه های هوشمند، در راستای 
»رویکرد کلان هوشمندسازی عملیات و حذف 
ارباب رجوع«؛ ســامانه  مراجعات حضوری 
مدیریت هوشمند اسکله )لیست بندی شناورها 
بر اســاس ظرفیت، آبخور و متراژ، بررســی 
وضعیت انبار و نوبت های تخلیه و بارگیری از 
انبارها، ارتباط با سامانه مدیریت تردد کامیون 
و سامانه تخلیه و بارگیری و ایجاد هماهنگی و 

یکپارچگی بین بخش های ذینفع جهت عملیات 
جابجایی شــناور( در دســتور کار قرار دارد. 
وی عنوان کرد: در حوزه مدیریت هوشــمند 
اسکله همچنین راه اندازی نوبت دهی هوشمند 
در اســکله، پایش انبارها و اسکله با ابزارهای 
هوشــمند و برقراری ارتباط بین سامانه های 
مختلف جهت هوشمندسازی کامل فرایندها در 

دستور کار قرار گرفته است.

بوشهر، نخستین بندر الکترونیک کشور

طرح :  بیتا  هوشنگی

هشدار نسبت به افزایش آمار بستری اطفال در جنوب کرمان
آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
پزشکی  علوم  دانشــگاه  سرپرست 
جیرفت نسبت به افزایش آمار بستری 
در بخش اطفال بیمارستان های منطقه 
هشدار داد و گفت: مدیران و روسای 
بیمارســتان ها آمادگــی لازم را در 
بخش ها به ویژه بخــش اطفال ایجاد 
کننــد، چرا که با توجــه به وضعیت 
موجود ممکن است، بخش های اطفال 
نیاز به بخش اضافه و مکمل داشــته 

باشند.  
  بــه گزارش خبرنگار دریا ؛  علی اصغر 
خیرخواه در شورای مدیران این دانشگاه 
ضمن تبریک ایام مبارک دهه فجر  گفت: 
علی رغم همه هشــدارهائی که داده شد 
در روزهای اخیر ســویه جدید کرونا به 
سرعت شــهرها و جمعیت ها را درگیر 
کرده و آمار طــی یکی دو هفته اخیر به 
صورت کاملا تصاعــدی  افزایش یافته 
است.وی با بیان اینکه رنگ بندی شهرها 
تغییر کرد و متاسفانه شهرستان جیرفت هم 
وضعیت قرمز پیدا کرد، افزود: هشدارهای 
لازم داده شد اما همچنان عادی انگاری 
 کــه در پیکهــای قبلی شــاهد بودیم 
وجــود دارد که باعث شــد یک به یک 
جمعیت ها درگیر شده و در حال حاضر 

وضعیت خوب نیست. 
  خیرخواه با بیان اینکه  سرعت سرایت 
سوش جدید کرونا زنگ خطر محسوب 
می شــود، تصریح کرد: موارد بستری در 
مراکز درمانی جنوب کرمان نسبت به هفته 

قبل افزایش قابل توجهی داشته است که 
این یک هشدار بسیار بزرگ برای آمادگی 
کادر بهداشــت و درمان است زیرا موارد 
ســرپائی به حدود ۵۰۰ بیمــار و موارد 
بســتری به بیش از 12۰ بیمار  رسیده و 

کماکان در حال افزایش است. 
  وی با بیان اینکه این نتیجه سهل انگاری 
است که هشــدارهای لازم هم داده شده 
اما آمارها نشــان دهنده این اســت که 
رعایت  بهداشــتی  های   دســتورالعمل 
نمی شود و مجددا بخش های بیمارستانها 
در حال پرشــدن است، اظهار کرد: شاید 
موارد ابتلا علائم اولیه همه گیری کرونا را 
نداشته باشند که این از نتایج واکسیناسیون 
 اســت، اما جمعیتی که هنوز واکســینه 
نشده اند قســمت عمده ای از جمعیتی 

هستند که بدون ایمنی هستند. 
  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت  
گفت: باید  به صورت اصولی بر اســاس 
دستورالعمل های حوزه بهداشت و درمان 
اقدام کنیم و جایی که لازم است، مدارس 
و تجمعات را تعطیل کنیم و محکم پای آن 
بایستیم  در این راستا قرنطینه و مراقبت 
دانشجویان حتما مد نظر قرار داشته باشد.

خیرخواه با اشاره به افزایش آمار بستری 
در بخش اطفال بیمارستانهای منطقه گفت: 
مدیران و روسای بیمارستان ها آمادگی 
لازم را در بخش ها به ویژه بخش اطفال 
ایجاد کنند، چــرا که با توجه به وضعیت 
موجود ممکن اســت، بخش های اطفال 
نیاز به بخــش اضافه و مکمل داشــته 

باشند که بایستی از هم اکنون تدابیر لازم 
اندیشیده شود.

  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی جیرفت 
ضمن تأکید بر تامین تجهیزات و داروهای 
مــورد نیاز در مراکز درمانــی افزود: در 
بیمارســتانها به گونه ای عمل شــود که 
برای مقابله با پیک احتمالی آمادگی کادر 
بهداشت و درمان حفظ شود و بخش هایی 
که لازم است راه اندازی شود.وی تکمیل 
واکسیناسیون از اولویتهای دانشگاه علوم 
پزشکی  عنوان کرد و گفت: تأکید داریم 
که مردم هر چه سریعتر برای دریافت دوز 
ســوم واکسن مراجعه کنند با اینکه  کادر 
درمان آمادگی لازم برای تزریق واکسن را 
دارند اما متاسفانه همکاری لازم از سوی 
مردم برای دریافت دوز سوم وجود ندارد. 
خیرخواه از آمادگی مراکز 16 ســاعته 
جنوب کرمــان خبرداد و گفت: علاوه بر 
هشت مرکز فعال در منطقه شش مرکز16 
ســاعته رزرو هم تعریف شده است که 
آماده هستند در صورت افزایش آمار به 
عنوان مراکز دوم و ســوم فعال شوند تا 

باعث شلوغی مراکز نشود.
  سرپرســت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جیرفت با اشاره به اقدامات انجام گرفته 
در راستای تکمیل پروژه های نیمه تمام 
دانشــگاه گفت: هیچ پروژه بهداشتی و 
درمانــی قبل از تکمیــل 1۰۰ درصدی 
افتتاح نخواهد شــد و بایستی ملزوماتی 
مانند برق و ...  فراهم باشد تا راه اندازی 

شود.

    حســن سیلاوی سرویس استان ها //  استاندار خوزستان با بیان اینکه 
۴00 واحد تولیدی این استان با ۳0 درصد ظرفیت فعال هستند گفت: برخی 
از این واحدهای تولیدی نیاز به مواد اولیه دارند که با تامین آن و فعالیت 
این واحدهای تولیدی در ۲ نوبت کاری فرصت های شــغلی بیشتری در 

خوزستان فراهم می شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، صادق خلیلیان در ســتاد تسهیل و رفع موانع تولید 
خوزســتان افزود: واحدهای تولیدی زیادی در استان نیمه فعال هستند به همین 
منظور باید با سرعت بالا این واحدها و مشکلات آنها شناسایی و کارشناسی شود.

وی با تاکید بر تشکیل 2 کارگروه برای حل مشکلات واحدهای تولیدی خوزستان 
در کمترین زمان ممکن اظهار داشت: اگر ۵۰ درصد واحد های تولیدی راکد در 

استان را فعال کنیم از وضعیت رکود در تولید و آمار بالای بیکاری خارج خواهیم 
شد.استاندار خوزســتان افزود: در هفته باید 2 نشست ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید در استان تشکیل شود و تا قبل از عید نوروز باید مشکل 2۰۰ واحد تولیدی 
خوزستان برطرف شود. وی با بیان اینکه کارخانجاتی در استان خوزستان وجود 
دارد که دارای مشکلات متفاوتی هستند گفت:با تشکیل کارگروه های تخصصی ، 
مشکلات این کارخانجات باید تفکیک شده و به سرعت بررسی  و برطرف شود.

خلیلیان ادامه داد: در بسیاری موارد کارخانه ها تولید دارند اما برای کالای تولیدی 
خود در استان خوزستان مشتری ندارند و نمی توانند محصولات خود را به فروش 
برسانند.در این نشست مشکلات پنج واحد تولیدی از جمله بدهی بانکی و مالیاتی 

بررسی شد و تقسیط بدهی و بخشودگی جرائم آنها مصوب گردید.

مهران ســلطانی نژاد سرویس استان ها // استاندار 
بوشــهر از پیگیری برای ایجاد مراکز متمرکز ارائه 
خدمات در منطقه آزاد، بازارچه مرزی و مرکز تجاری 

قطر و بوشهر خبر داد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ احمد محمدی زاده در نشست 
با مسؤولان اقتصادی استان به مذاکره با رئیس سازمان 
توسعه تجارت ایران پرداخت و با اشاره به موقعیت استان 
بوشهر در حوزه خلیج فارس اظهار داشت: استان بوشهر 
با ۹۳۷ کیلومتر مرز دریایی و همســایگی با کشورهای 
حاشیه خلیج فارس ظرفیت های بی نظیری برای مبادلات 

تجاری و اقتصادی با این کشورها دارد.استاندار بوشهر 
با اشــاره به اینکه استان بوشهر از دیر باز با کشور قطر 
پیوند اقتصادی و تجاری داشــته است تصریح کرد: در 
کمیسیون های مشترک همواره بر ایجاد مراکز متمرکز ارائه 
خدمــات در منطقه آزاد، بازارچه مرزی و مرکز تجاری 
قطر و بوشــهر تأکید شده است.محمدی زاده با اشاره به 
مذاکره با رئیس سازمان توسعه تجارت ایران بیان کرد: 
استان بوشــهر از دیر باز با کشور قطر پیوند اقتصادی و 
تجاری داشــته و اکنون نیز در تقسیم بندی های مدیریتی 
این استان معین قطر تعیین شده است.وی از پیگیری برای 

ایجاد مراکز متمرکز ارائه خدمات در منطقه آزاد، بازارچه 
مرزی و مرکز تجاری قطر و بوشــهر خبر داد و اضافه 
کرد: با مسؤولیت استان بوشهر، ایجاد مرکز توسعه تجارت 

ایران و قطر در دستور کار قرار گرفته است.
   استاندار بوشهر از رئیس سازمان توسعه تجارت ایران 
درخواســت کرد با توجه به پیگیری های صورت گرفته 
و لزوم بهره مندی از فرصت جام جهانی برای توســعه 
ظرفیت های تولیدی ، تجاری و گردشــگری کشــور و 
اســتان در بررســی ایجاد مرکز تجاری ایران در قطر با 

مسئولیت استان بوشهر تسریع کند.

 استاندار خوزستان :

۴00 واحد تولیدی در خوزستان با ۳0 درصد ظرفیت فعال هستند

آرزو توکلی سرویس استان ها // مدیرعامل جمعیت هلال 
احمر اســتان کرمان در حوزه داوطلبان ۳0 میلیارد تومان 
ارائه خدمات داوطلبانــه از طریق داوطلبان در طی این 10 
ماهه داشتیم بیان کرد: در سیل اخیر خیرین و بنگاه های 
اقتصادی 15 میلیارد تومان به صورت نقدی و بســته های 

معیشتی به جمعیت هلال احمر کمک کردند. 
  رضا فلاح در نشســت خبری با اصحاب رســانه گفت: هیچ 
لحظــه ای از خدمت به مردم غفلت نمی کنیم و در نزدیک ترین 

و دورترین نقاط استان امدادرسانی به مردم صورت می گیرد.
وی با اشاره به شیوع کرونا و نیاز کشور به واکسن کرونا، اظهار 
کرد: در شرایط تحریم واکسن کرونا توسط مدیران ارشد جمعیت 
هلال احمر وارد کشور شد.مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان 
کرمان روحیه داوطلبانه را محور اصلی همه فعالیت های جمعیت 
هلال احمر دانســت و بیان کرد: با وجود همه محدودیت های 
مالی و امکاناتی هیچ حادثه ای بدون پاســخ نگذاشتیم.وی از 
استمرار امدادرسانی و خدمت رسانی در مناطق سیل زده استان 
کرمان خبر داد و گفت: 1۵۰۰ نیروی عملیاتی در قالب ۳26 تیم 
عملیاتی در سیل اخیر به ما کمک کردند. در سیل اخیر نزدیک 

به 1۵ نفر توسط بالگرد نجات پیدا کردند.فلاح در ادامه سخنانش 
از عملکرد سال جاری این جمعیت سخن به میان آورد و تصریح 
کرد: ۳ درصد ماموریت های امداد و نجات )معادل هزار و ۳۰۹( 
کشور مربوط به استان کرمان است و امدادرسانی به ۳۷ هزار نفر 
از افراد آسیب دیده در این باز زمانی انجام شده است. همچنین ۳ 
هزار نفر از آسیب دیدگان توسط این جمعیت اسکان اضطراری 

داده شده است.
  وی بــا اعلام این خبر که جمعیت هلال احمر اســتان کرمان 
در زمینه خدمت رســانی رتبه اول در کشور کسب کرد و افزود: 
امداد و نجات به شکل زمینی و هوایی بوده است و استان کرمان 
رتبه اول امدادرسانی در سیل را نیز کسب کرده است. مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر استان کرمان با بیان این مطلب که سیل اخیر 
با خود ســیل همدلی را نیز در بر داشت و بیان کرد: در سیلاب 
دی ماه همه دســتگاه های اســتان در کنار هم قرار گرفته و به 
مردم خدمت رســانی کردند.وی بیان کرد: در سیلاب 28 دی 
ماه در استان کرمان توسط هشت فروند بالگرد که سه فروند آن 
متعلق به ارتش و همچنین نیروی انتظامی و سپاه هر کدام یک 
فروند و ســه فروند از جمعیت هلال احمر امدادرسانی صورت 

گرفت و برای اولین بار انتقال هوایی توســط هواپیمایی ارتش 
انجام شد.وی به افزایش ارتباط و همدلی دستگاه ها با جمعیت 
هلال احمر اشــاره کرد و در ادامه گفت: باتوجه به اینکه در این 
سال ها نقش پیشگیرانه استان بسیار قوی بوده است به طوری 
که با لایروبی و سد سازی به دنبال کاهش تلفات سیل بودند و 
در جنوب استان تلفات به دلیل سیل مستقیم نداشتیم.مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر ادامه داد: هفت اســتان در سیل اخیر به ما 
کمک کردند لــذا برای جمعیت هلال احمر فرقی ندارد در کدام 
نقطه از کشور بحران رخ داده است.وی با تبیین اقدامات صورت 
گرفته در مناطق جنوبی اســتان اظهار کرد: در پنج سال اخیر 
در هر یک از شهرســتان های قلعه گنج، رودبار، منوجان و ...  
یک انبار امدادی راه اندازی کردیم ضمن آنکه شهرستان جیرفت 
پشتیبان پنج شهرستان جنوبی و باز شهرستان کهنوج پشتیبان سه 
شهرستان جنوبی است.فلاح بیان کرد: 4۰۰ نیروی انسانی و بیش 
از ۳۰ هزار عضو داوطلب در جمعیت هلال احمر استان کرمان 
فعالیت می کننــد.وی در ادامه عنوان کرد: جمعیت هلال احمر 
مجهز به سیستم های زنده یاب و سگ های زنده یاب است که 

در زمان حوادث از آنها استفاده می کنیم.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان کرمان خبر داد

کمک 15 میلیاردی بنگاه های اقتصادی و خیرین به سیل زدگان 
بازارچه مرزی »بوشهر« و »قطر« راه اندازی می شود   

       

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها // معاون طرح و توسعه شرکت 
آب منطقه ای یزد از صرفه جویی یک میلیــارد ریالی با اجرای طرح 

ابتکاری برای ایجاد حوضچه در مسیر خط انتقال آب به یزد خبر داد. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی ارمی با اشاره به طراحی، جانمایی و نصب 
شیر تخلیه هوا به همراه ایجاد حوضچه مربوطه به منظور بهبود و استمرار فرایند 
بهره بــرداری خط انتقال آب به یزد، گفــت: در این طرح ابتکاری برای ایجاد 

حوضچه از قطعه لوله ضایعاتی به جای ساخت حوضچه آجری یا بتنی استفاده 
شد که حدود یک میلیارد ریالی در هزینه ها صرفه جویی شده است.وی افزود: 
این اقدامات با استفاده از نیروهای فنی واحد طرح و توسعه انجام شد و ضمن 
مطالعه و بررسی های فنی نسبت به نصب شیر تخلیه هوا و ایجاد حوضچه در 
کیلومتر ۷2 خط لوله آب حدفاصل بین مخزن مرور و خلیل آباد اقدام شد.این 
مسئول اظهار کرد: در شرایط تغییر دبی و وضعیت ایستگاه های پمپاژ خط انتقال، 
زمان لازم جهت پایدار شــدن جریان آب بین مخزن خلیل آباد و مرور زیاد 
بوده و باعث بروز مشکلاتی در استمرار بهره برداری می  شد، به منظور بررسی 
موضوع و اقدام اصلاحی با عملیات نقشــه برداری، پروفیل لوله در محدوده 
کیلومتر 6۳ تا ۷4 تهیه و با پیمایش مسیر و مقایسه پروفیل لوله با شیب زمین 
ســه نقطه در محدوده مذکور جهت نصب شیر تخلیه هوا تعیین شد.وی ادامه 
داد: با عملیات حفاری و بررسی دقیق تر، نقاط تعیین شده اولویت بندی و نقطه 
کیلومتر ۷۳ جهت اجرا در تعمیرات ضروری سال جاری انتخاب شد.به گفته ی 
ارمی، در راستای انجام فوق که در طول 22 سال بهره برداری از تاسیسات خط 
اول انتقال آب یزد برای اولین مرتبه صورت گرفته است، فرایندهای انجام کار 
شامل بررسی اولیه فنی مسیر،نقشه برداری، تحلیل فنی، پیمایش مسیر و انتخاب 

بهترین و ضروری ترین نقطه نصب شیر تخلیه هوا تعمیر شد.

صرفه جویی میلیاردی طرح ابتکاری خط انتقال آب به یزد

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // 
در مجلس  کرمــان  مــردم  نماینده 
معادن  فوری  تکلیف  تعیین  خواستار 

غیر فعال در استان کرمان شد.
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛ محمد 
استان  اظهارداشــت:  ابراهیمی  پور  رضا 
کرمان بهشــت معادن ایران است و دارای 

 ذخایر بالقوه زغالســنگ، سنگ آهن و 
مس می باشــد که می تواند در توســعه 
و محرومیــت زدایــی از بســیاری از 

شهرستان های استان مؤثر باشند.
  وی افــزود: متأســفانه در برخی موارد 
شاهد واگذاری معادن به افرادی هستیم که 
برای فعال سازی معادن اقدام نمی کنند و 

برخی از معادن غیر فعال مانده اند که این 
مساله باید تعیین تکلیف شود.

  وی با اشــاره به نقش قابل توجه معادن 
در اشتغال زایی و توســعه استان گفت: 
متأســفانه طبق آمار در کشور فقط 1۰ 
درصد معــادن فعال اســت و باید برای 
استفاده از ظرفیت های راکد برنامه ریزی 

کنیم.
  پــور ابراهیمــی افزود: برخــی معادن 
 رها شــده اســت و هیــچ کاری برای 
بهره برداری از آنها نمی شود همچنین در 
زمینه اکتشافات نیز نیازمند یک کار جدی 
هستیم تا بتوانیم جایگاه خود را در آینده 

حفظ کنیم.
  وی گفت: باید با شناســایی معادن راکد 
مجوزهای بهره بردارانــی که کار را رها 
کرده اند باطل و معــادن را به افراد فعال 
واگذار کنیم تا عملًا وارد چرخه اقتصادی 

شوند.

نماینده مردم کرمان در مجلس :

معادن غیرفعال در کرمان تعیین تکلیف شوند

علیرضا حائری زاده ســرویس استان ها // 
مدیرکل تعزیرات حکومتی یزد از رسیدگی 
به 5۲ مورد پرونده و محکومیت 1۲ میلیاردی 
پرونده های مربوط به تخلفات لوازم خانگی در 

این استان خبر داد .
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی اکبر مختاری، 
مدیرکل تعزیــرات حکومتی اســتان در جمع 
خبرنگاران حاضر شد و با بیان این که از ابتدای 
امسال تاکنون ۵2 پرونده تخلفات مربوط به لوازم 
خانگی در این استان تشکیل شده است،  اظهار 
کرد: برای پرونده رســیدگی شده طی این مدت 
بالغ بــر 12 میلیارد و 4۹8 میلیون ریال جریمه 
نقدی ثبت و ابلاغ شــده اســت.وی با اشاره به 
صلاحیت های سازمان تعزیرات حکومتی افزود: 
بیشترین فراوانی این پرونده ها مربوط به قاچاق 

کالا و ارز، گرانفروشــی و تقلــب بوده که خط 
قرمز تعزیرات حکومتی محســوب می شوند در 
همین راستا بصورت مستمر فروشگاه های لوازم 
خانگی توسط تعزیرات حکومتی رصد می شوند.
مختــاری گفت:  با توجه به این که ظرفیت تولید 
واحدهای لوازم خانگی در کشور از نظر کمی و 
کیفی جواب گوی بازار داخل هستند نظارت بر 
نحوه ارائه خدمت در این حوزه لازم،  ضروری 
و حســاس اســت.مدیرکل تعزیرات حکومتی 
استان یزد در پایان خاطرنشان کرد:  رسیدگی به 
پرونده های تخلفات با نگاه پیشگیرانه و حمایت 
از فضای کسب و کار انجام و تلاش می شود تا با 
اعمال نظارت و برخورد هرگونه اخلال در بازار، 
دست سوداگران کوتاه و میزان بروز تخلفات به 

حداقل برسد.

متهمین پرونده های لوازم خانگی در یزد به پرداخت 12 میلیارد محکوم شدند 
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اقتصادی

نماینده کارگران در شورای عالی کار:
هزينه سبد معیشت کارگران به مرز ۹ میلیون تومان رسید

   سرویس اقتصادی // نماینده کارگران در شورای عالی کار گفت: هزینه 
سبد معیشت خانوارهای کارگری در شورای عالی کار ۸ میلیون و 979 هزار 
تومان تعیین شد. بر اساس اعلام نماینده کارگران در شورای عالی کار هزینه 
سبد معیشت خانوارهای کارگری به حدود 9 میلیون تومان در ماه افزایش یافته 
اســت.پس از برگزاری چهارمین نشست شورای عالی کار با حضور شرکای 
اجتماعی، اعضا روی رقم ســه میلیون و 2۸۶ هــزار تومان به عنوان هزینه 
اقلام خوراکی و غذایی کارگران به توافق رســیدند و مقرر شد در خصوص 
اقلام غیرخوراکی جلســه دیگری تشکیل شود.هادی ابوی، نماینده کارگران 
 در شــورای عالی کار در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: در این جلسه سهم 
مواد غذایی و خوراکی مشــخص شد که 3۶ درصد هزینه سبد معیشت را به 
خود اختصاص داده و ۶4 درصد مابقی را غیرخوراکی ها از جمله هزینه مسکن 
و اجاره بها، درمان، آموزش، تفریحات و... شامل که با محاسبه آن حدود پنج 
میلیون و ۶93 هزار تومان می شــود و  رقم ۸ میلیون و 979 هزار تومان به 
دست می آید.علی حسین رعیتی فرد - معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی - نیز در یک در گفتگوی تلویزیونی با اشاره به رقم ۸ میلیون و 
979 هزار تومان به عنوان هزینه سبد معیشت کارگران با محاسبه اقلام خوراکی 
وغیرخوراکی، برگزاری جلسات مستمر کمیته دستمزد و شورای عالی کار را 
حاصل همراهی و همکاری و تلاش شرکای اجتماعی دانست.وی پیش از این 
گفته بود: در تلاش هستیم هرچه سریع تر سبد معیشت خانوار تعیین و میزان 
تورم توسط بانک مرکزی اعلام شود تا بتوانیم برای رقم مزد ۱40۱ کارگران 
به جمع بندی برسیم.به گفته مقامات کارگری، هزینه خوراکی ها در سبد معیشت 
کارگران نسبت به دی ماه سال قبل 30 درصد افزایش قیمت را نشان می دهد.

با توجه به اعلام رسمی هزینه سبد معیشت کارگران ، این رقم به مرز 9 میلیون 
تومان در ماه رسیده و می توان گفت نهایی شده است که در مقایسه با رقم شش 
میلیون و ۸95 هزار تومان سال قبل بیش از دو میلیون تومان افزایش را نشان 
می دهد.جلسه بعدی شورای عالی کار در هفته سوم اسفند ماه برگزار خواهد 
شد و اعضای شورا بر مبنای ماده 4۱ قانون کار و نرخ تورم اعلامی از سوی 
بانک مرکزی و هزینه سبد معیشت کارگران که در جلسه اخیر شورا به دست 

آمد به مذاکرات تعیین دستمزد ۱40۱ ورود خواهند کرد.

راه  آهن جمهوری اسلامی ایران اعلام کرد
 فروش بلیت قطارهای مسافری

 برای بازه زمانی يکم تا 2٤ اسفند از 2٠ بهمن
   ســرویس اقتصادی // پیش  فروش بلیت قطارهای مسافری برای بازه 
زمانی یکم تا 24 اســفند  از صبح روز چهارشــنبه 20 بهمن  سال جاری، در 
سراسر کشور آغاز می شود. پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای بازه 
زمانی یکم تا 24 اســفند  امسال، از ساعت 7 صبح روز چهارشنبه 20 بهمن 
ماه برای همه مسیرها به غیر از مسیر تهران- مشهد، تهران- طبس و تهران- 
خواف و بالعکس از طریق اینترنتی و مراکز مجاز فروش بلیت قطار به صورت 
حضوری در سراسر کشور آغاز می شود.پیش فروش بلیت مسیر های تهران-

مشهد، تهران- طبس، تهران- خواف و بالعکس نیز ساعت ۱4 روز چهارشنبه 
20 بهمن ماه انجام خواهد شد. هموطنان  برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند 
به صورت شبانه روزی با سامانه اطلاع رسانی راه آهن به شماره 02۱5۱49 

تماس بگیرند یا به پایگاه اینترنتی www.rai.ir مراجعه کنند.
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اقتصادی // ثبت دســتگاه های کارتخوان  سرویس 
در ســامانه امــور مالیاتــی با هدف شــفافیت و 
 جلوگیــری از فرار مالیاتی، در حالی قرار اســت در 
بهمن ماه اجرایی شــود که برخــی خبرها حاکی از 
غیرفعال کردن کارتخوان هــا و دور زدن این مصوبه 
لازم الاجرای سازمان امور مالیاتی از سوی دارندگان 

این دستگاه هاست. 
   از ســوی دیگر در حالی که تعداد دستگاه های کارتخوان 
بلاتکلیف مالیاتی حدود 5 میلیون دستگاه برآورد شده اما 
محمد برزگری، رئیس مرکز تنظیم مقررات ســازمان امور 
مالیاتی، ملاک دریافت مالیات از کارتخوان ها را بر اساس 
میزان تراکنش عنوان کــرده نه تعداد کارتخوان . البته این 
در حالی اســت که داود منظور، رئیس کل سازمان امور 
مالیاتی کشــور نظر دیگری در این باره دارد و می گوید: 
»برنامه ساماندهی و تعیین تکلیف دستگاه های کارتخوان 

بانکی )PoS( و درگاه های پرداخت الکترونیکی و اتصال 
آن ها به پرونده مالیاتی که هم اکنون با همکاری بانک مرکزی 
در حال انجام اســت، در راستای شفاف سازی و نظم بخشی 
به اقتصاد، مبارزه با فرار مالیاتی و شناسایی مؤدیان جدید 
در حال انجام است و قرار نیست دستگاه های کارتخوان یا 
تراکنش هــای بانکی مبنای اخذ مالیات قرار بگیرند«.  وی 
افزوده: »این شــائبه که با اتصال کارتخوان بانکی به پرونده 
مالیاتی، تراکنش های دستگاه های پوز، مبنای وصول مالیات 
خواهند بود، نادرست بوده و چنین اقدامی برای شفاف سازی 

اقتصاد و شناسایی مؤدیان جدید در حال انجام است«.
* شفافیت تراکنش ها و معاملات با اجرای مالیات بر 

عايدی سرمايه
  در همین باره علی ملک زاده، مدیر گروه مالیات اندیشکده 
اقتصاد مقاومتــی در گفت وگو با قدس درباره جزئیات این 
تصمیم، اظهار کرد: ساماندهی پوزها و دستگاه های پرداخت، 
تکلیف قانونی است که بانک مرکزی بایستی طبق مواد ۱0 
و ۱۱ قانون پایانه های فروشــگاهی سامانه مؤدیان آن را با 
همکاری ســازمان مالیاتی در مدت سه ماه انجام می داد اما 
تأخیــر زیادی در اجرای آن افتاد و به خوبی انجام نشــد. 
البته خوشبختانه در دولت فعلی عزم بر اجرای بهتر و کامل 
این قانــون وجود دارد. با این حال، رئیس ســازمان امور 
مالیاتی اعلام کرده حدود 5 میلیون دستگاه پوز فعال وجود 
دارد، این در حالی اســت که برخی صاحبان کارتخوان ها، 
دستگاه های خود را غیرفعال کرده اند یا به مشتریان می گویند 
از دســتگاه کارتخوان استفاه نکنند. گرچه با توجه به اینکه 
اســتفاده از کارتخوان در جامعه مرسوم شده است، احتمال 
می رود اقداماتی که صاحبان دستگاه های پوز انجام می دهند 
به صورت موقتی باشد و در آینده نه چندان دور مجبور به 

استفاده از آن بشوند. ملک زاده تصریح کرد: نکته دیگر اینکه 
قرار اســت طرح تکمیلی سامانه 

اجرای  بــا  مؤدیــان 
بــر  مالیــات 

عایــدی 

یه  ما سر
کامل شود که 

قطعاً  اقــدام،  این  با 
فرایند کارت به کارت شــفاف  

می شود. بدین ترتیب تراکنش بانکی باید با یک 
صورتحســاب الکترونیکی متناظر داشــته باشد و تفاوتی 
ندارد این اقدام از طریق پوز پرداخت انجام شــده باشد یا 
به وسیله کارت به کارت و روش نقدی. بنابراین در صورتی 
که معامله ای انجام شــده، ضروری است هم خریدار و هم 
فروشنده صورتحســاب الکترونیکی صادر کنند و تراکنش 
متناظر با آن را نشــان بدهند.این پژوهشگر حوزه مالیات 
گفت: در نتیجه، بر پایه بخشــی از طرح مالیات بر عایدی 
ســرمایه که به عنوان بخش مکمل ســامانه مؤدیان است، 
ســازمان امور مالیاتی تا سقف مشــخصی اجازه می دهد 
غیرشفاف باشد، اما کل مبالغ حاصل از فروش مقدار بالاتر 
از ســقف بناســت با نرخ مالیات بر درآمد اتفاقی مشمول 
مالیات بر درآمد گــردد. بالاترین نرخ هم حدود 5 درصد 
اســت. بنابراین همین موضوع موجب می شود فعالان برای 
شفاف ســازی تراکنش ها و معاملات انگیزه پیدا کنند و این 

موضوع در افق بلندمدت متصور است.
* ساماندهی کارتخوان ها به افزايش درآمد مالیات بر 

ارزش افزوده کمک می کند
   وی معتقد اســت: قانون ســامانه مؤدیــان پایانه های 

فروشگاهی که در ســال 9۸ تصویب شده، به عنوان بستر 
اجرایی قانون مالیات بر ارزش افزوده وضع شده و قرار است 
هر چه ســریع تر راه اندازی شود. در واقع قرار شده برای هر 
معامله ای که صورت می گیرد یک صورتحساب الکترونیکی 
صادر شــود تا براســاس آن دیگــر هزینه ها و 
درآمدهای فروشندگان به صورت 
کامــلًا برخط و از مبدأ 
ســازمان  برای 
ر  مــو ا
مالیاتی 

ده  فرستا
شــود. با این 
امور  سازمان  کار، 
را  تقریبــاً چیزی  مالیاتی 
از دســت نمی دهد و هیچ معامله ای از 
دید آن مخفی نمی ماند، زیرا خریدار و فروشنده با توجه به 
تعارض منافعشان، یکی خواهان شفافیت معاملات است و 
دیگری برعکس آن تمایلی به شفافیت در معاملات ندارد. 
بنابراین با اجرای این کار، معاملات به ســمت شــفافیت 
حداکثــری حرکت می کند. مدیر گروه مالیات اندیشــکده 
اقتصاد مقاومتی افــزود: هنوز میزان افزایش درآمد حاصل 
از ساماندهی کارتخوان ها برآورد نشده اما مسلماً اجرای این 
تصمیم می تواند بــه افزایش درآمد مالیات بر ارزش افزوده 
کمک کند و طبیعتاً با شفاف شدن هزینه درآمد افراد، احتمالًا 
مالیات بر درآمد آنان نیز شــفاف می شــود. همچنین این 
موضوع به کاهش چشمگیر فرارهای مالیاتی که در حوزه 
مالیات بر درآمد اتفاق افتاده، منجر می شــود. در واقع اثر 
جانبی صدور صورتحساب الکترونیکی، با راه اندازی سامانه 
مؤدیان مرتبط اســت که به نظر می رسد میزان قابل توجهی 
درآمدزایی داشته باشد. ملک زاده گفت: البته موردی که در 
ماده قانون ســامانه مؤدیان وجود دارد، این است که نه تنها 
دستگاه های کارتخوان بلکه بایستی هر نوع پایانه پرداختی 
به سازمان امور مالیاتی متصل شود و حافظه مالیاتی بگیرد و 

صدور صورتحساب الکترونیکی داشته باشد.

جزئیات شفاف سازی تراکنش ها

ســرویس اقتصادی  // رئیس کل بانک مرکزی 
ضمن اعــلام اینکه رمز ریال ملــی جایگزین 
اسکناس و از اوایل سال آینده راه اندازی می شود، 
کارتخوان  اتصال دستگاه های  راستای  گفت: در 
به پرونده مالیاتی تاکنون ۸0 درصد کارتخوان ها 
تعیین تکلیف شدند و ۲0 درصد مابقی نیز قطعا تا 
پایان سال ساماندهی شده و دارای پرونده مالیاتی 

خواهند شد. 
  علی صالح آبادی در یک برنامه تلویزیونی اظهار کرد: 
بازار ارز از ابتدای ســال وضعیت خوبی داشته و در 
بخش حواله  و اسکناس ارز عرضه های خوبی انجام 
شده است. امسال 4۸.۶ میلیارد دلار تامین ارز انجام 
دادیم که نسبت به سال گذشته که 37 میلیارد دلار بوده 

3۱ درصد رشد داشته ایم.
*  عرضه ارز در بازار متشکل ارزی ٤ برابر شد 
  وی با بیان اینکه عرضه ارز در بازار متشکل ارزی نیز 
امسال نسبت به سال گذشته حدود چهار برابر افزایش 
پیدا کرده است، گفت: با توجه به عرضه های انجام شده 
طبیعی بود که بازار ارز نوسانات چندانی نداشته باشد 
و شــرایط متعادل باشد. مشکلی در تامین ارز نداریم 
و چشــم انداز بازارهای جهانی و قیمت نفت وضعیت 
بسیار خوبی است که موجب افزایش عرضه ارز شده 
اســت.رئیس کل بانک مرکزی افزود: از ابتدای سال 
25 میلیارد دلار ارز در ســامانه نیما عرضه شده و با 
توجه به اینکه عرضه در کل سال گذشته ۱7.۶ میلیارد 
دلار بوده، نشــان دهنده 43 درصد رشد است. روند 
تورم نزولی بوده و انتظارات تورمی کاهش یافته است. 

تورم ماهانه مهر 3.۱ درصد، آبان 2.4 درصد، اذر ۱.۸ 
درصد و دی ماه ۱.3 درصد بوده است.

*  مشکلی در تامین ارز ترجیحی نداريم
  وی تأکید کرد که هیچ مشــکلی از نظر عرضه ارز 
نداریم اما ارز ترجیحی در چارچوب مصوبات تامین 
می شــود و برای تامین ارز ترجیحی تا پایان امسال 
هم مشکلی نداریم.صالح آبادی ادامه داد: برای اصلاح 
نظام بانکی ســه رابطه باید شفاف و درست باشد. در 
این زمینه، رابطه دولت و بانک مرکزی باید منظم باشد 
و دولت از بانک مرکزی اســتقراض نکند که منوط 
به نداشتن کســری در بودجه دولت است. استقراض 
از بانک مرکزی خط قرمز دولت ســیزدهم است که 
نمایندگان مجلس هم باید توجه کنند.رئیس کل بانک 
مرکزی از مجلس درخواست کرد که اعداد تسهیلات 
تکلیفی را واقعی درنظر بگیرد تا اضافه برداشــت و 
نارضایتی مردم را شــاهد نباشیم. او گفت: تسهیلات 
تکلیفی متناسب با منابع بانکی باید دیده شود. همچنین 
منابع صندوق ملی مســکن مشــخص است. رابطه 
دیگری که باید اصلاح شــود ارتباط بانک مرکزی 
و بانک هاســت که ناترازی بانک ها تبدیل به اضافه 
برداشت از بانک مرکزی نشــود. رابطه سوم ارتباط 
بانک ها با مشتریان اعم از سپرده گذاران و گیرندگان 

تسهیلات است.وی افزود: هدایت سرمایه ها به سمت 
بخش واقعی اقتصاد که از دغدغه های اخیر رهبر معظم 
انقلاب هم بود بسیار مهم است و برای این مهم بانک ها 
و بانــک مرکزی باید بر مصرف صحیح تســهیلات 
نظارت کنند که اتصال سامانه های بانکی و مالیاتی نیز 
در هدایت اعتبارات بسیار موثر است.صالح آبادی با 
بیان اینکه نظارت بر مصرف تسهیلات بدون سیستم 
و سامانه های هوشــمند عملی نیست، گفت: تامین 
مالی زنجیــره ای تولید هم بر نظارت مصرف صحیح 
تسهیلات موثر است که درحال حاضر اجرایی شده 
اســت. شفافیت و رصد وجوه اهمیت زیادی دارد که 

باید عملیاتی شود.
*  اســامی ابربدهکاران بانکی در کدال منتشر 

می شود
رئیس کل بانک مرکزی درباره انتشار اسامی بدهکاران 
کلان بانکی نیز اظهار کــرد: صورت مالی بانک های 
بورسی و بانک های دولتی در کدال منتشر می شود و 
بدهکاران کلان بانک ها در همین صورت های مالی به 

صورت شفاف قابل مشاهده است.
*  رمز ريال از سال آينده منتشر می شود

  صالح آبادی از راه انــدازی رمز ریال ملی از اوایل 
ســال آینده خبر داد و گفت: این رمز ریال توســط 

بانک مرکزی منتشر می شود. اینگونه افراد اسکناس 
ریال خود را تحویــل بانک مرکزی می دهند و رمز 
ریــال تحویل می گیرند. لازم به ذکر اســت که این 
رمز ریال قابل اســتفاده برای سرمایه گذاری نیست 
و صرفا جایگزین اســکناس خواهد شد. رئیس کل 
بانک مرکزی تاکید کرد که پرداخت وام ۱00 میلیون 
تومانی بدون ضامن یک وام جدید نیست و در مورد 
تسهیلات خرد باید اطلاع رسانی دقیق تری صورت 
می گرفت چرا که آسان کردن دسترسی مردم برای اخذ 
وام به معنی یک سرفصل جدید نیست. درحال حاضر، 
سامانه اعتبارسنجی در سیستم بانکی وجود دارد اما 
نیاز به تکمیل و ارتقاء دارد.وی خاطرنشان کرد که در 
بحث خلق پول، بانک هایی که حد رشد ترازنامه را 
رعایت نکنند مشمول افزایش سپرده قانونی می شوند. 
همچنین، سازوکارهایی را برای جلوگیری از خلق 
پول بدون پشــتوانه به ویژه با استفاده از سامانه های 

هوشمند دنبال می کنیم.

    *  

اموال  مدیرکل   // اقتصادی  ســرویس 
تملیکی هرمزگان گفت: سه هزار و ۷05 
پرونده از ابتدای ســالجاری تاکنون در 

این سازمان تعیین تکلیف شده است. 
   مهدی فتحی افزود: همچنین در سال جاری 
2 هزار و 370 پرونده جدید درسازمان اموال 
تملیکی هرمزگان تشکیل شده است.وی ادامه 
داد: این سازمان وظیفه انهدام کالاهای مضر 
سلامت را هم بر عهده دارد که در این زمینه 
737 تن کالا بــه ارزش 537 میلیارد ریال 
در روزهای اخیر منهدم شد.وی یادآور شد: 
حدود ۱4 هزار پرونده هم در چهار ســال 
گذشته تشــکیل و حدود ۱9 هزار و 300 

پرونده تعیین تکلیف شده است و اختلافی که 
بین پرونده های تشکیل شده با پرونده های 
تعیین تکلیف شده وجود دارد به دلیل وجود 
است.مدیرکل  گذشته  سال های  پرونده های 
اموال تملیکی هرمزگان گفت: این ســازمان 
تا زمانی کــه مرجع صالــح قضایی حکم 
 نهایــی را صادر کند امانت دار اموال مردم و 
بیت المال بوده و از کالاها نگهداری می کند.

فتحی در بخش دیگری از سخنان خود ابراز 
کرد: در حــوزه کالاهای متروکه حدود یک 
هزار و 500 کانتینر به ایــن اداره کل اعلام 
شده که یک هزار و ۱00 کانتینر از آنها تعیین 
تکلیف شده اســت.وی با بیان اینکه فلسفه 
تاسیس سازمان رفع رسوب کالا از بندرهای 
کشور است، خاطرنشان کرد: هر کالایی که به 
بندر یا گمرک وارد شــود و سه ماه از زمان 

ورود آن بگــذرد و صاحــب کالا وضعیت 
 آن را تعیین تکلیف نکند براســاس تصمیم 
قانون گذار، ســازمان اموال تملیکی ملکف 
شــده پس از اعلام گمرک نسبت به تعیین 

تکلیف کالا اقدام کند.
*  2 نوع کالای متروکه وجود دارد

  براساس ســخنان مدیرکل اموال تملیکی 
هرمزگان 2 نوع کالای متروکه وجود دارد که 
یک کالای متروکه واقعی داریم که صاحب 
کالا یا مراجعه نکرده یا مشــکل خاص و 
حادی دارد و رها شده و دیگری تمام مدارک 
و مستندات آماده است اما فرآیند اختصاص 
کد رهگیری بانک مرکزی طولانی شده است.

فتحی ادامه داد: اینجــا صاحب کالا آماده 
ترخیص بوده و مدارک اولیه را برای آن دارد 
و تا زمان دادن کد رهگیری از ســوی بانک 

مرکزی صادر نشــده امکان ترخیص ندارد.
مدیرکل اموال تملیکی هرمزگان تصریح کرد: 
زمانی که در ترخیص تسهیل ایجاد شود به 
عنوان مثال بانک مرکزی اعلام کند نیازی به 
کد رهگیری وجود ندارد تعداد کانتینترهای 
متروکه از هشــت به 2 تا یک هزار کانتینر 
کاهش خواهــد یافت.به گفتــه وی، تعداد 
کانتینرهای متروکه واقعی درحال حاضر کمتر 

از سه هزار کانتینتر است.
* دستگاه قضايی و دولت در پی کاهش 

زمان ماندگاری کالا در بندرها هستند
  فتحی بیان کرد: دســتگاه قضایی و دولت 
پیگیر رفع مشکل های قانونی تعیین تکلیف 
اموال هستند و می خواهند زمان ماندگاری 
کالا در بندرهــا را کاهــش دهند.مدیرکل 
اموال تملیکی هرمزگان گفت: کالای لوکس 

وارداتی در ســال های اخیر نداشتیم و هر 
چه از مبادی رســمی وارد شــده کالاهای 
مورد نیاز جامعه و تولید است که مسئولان 
و برنامه ریزان اطلاعات و  آمارهای آنها را 
جمع آوری کرده اند.فتحی افزود: قرار شده در 
ســطح ملی برای این موضوع تصمیم گیری 
شود و نظرهای مدیران میدانی و اجرایی در 
تصمیم ها لحاظ شــود و به عبارتی نظر بین 

سیاستگذار و مجری تلفیق شود.
*  تقويت نیروی انسانی و اصلاح ساختار 

ضروری است
  وی در خصوص نیازهای ســازمان اموال 
تملیکی برای انجام بهتر فرآیندها هم گفت: 
قانونگذار ماموریت بســیار مهم، حســاس 
و خطیری تعیین تکلیف کالاهای رســوبی 
در بندرها را بر عهده این ســازمان گذاشته 
و برای این منظور بایســتی نسبت به تامین 
نیروی انســانی مورد نیاز و اصلاح ساختار 
اقدام شود.بنا به اظهار مدیرکل اموال تملیکی 
هرمزگان، رییس جمهور دستوری برای این 
منظور صادر کرده و انتظار می رود سال آینده 

بخشی از مشکل ها برطرف شود.

*  بخشی از خودروهای موجود در انبارهای 
اموال تملیکی هرمزگان تعیین تکلیف شد

  فتحی در پاســخ به این سوال در خصوص 
خودروهــای موجود در انبارهــای اموال 
تملیکی در هرمــزگان هم گفت: 90 درصد 
خودروهای موجــود در انبارها مربوط به 
شرکت وارد کننده بوده که در گذشته به مردم 
پیش فروش کرده اســت.وی بیان کرد: همه 
این خودروها زیر 2500 سی سی هستند که 
تعداد آنها به 424 دســتگاه می رسید و25۶ 
دستگاه تعیین تکلیف شــده است.مدیرکل 
اموال تملیکی هرمزگان افزود: چون پرونده 
در تهران اســت رییس کل دادگســتری و 
دادستان شهرستان تهران در یکی 2 ماه اخیر 
پیگیر هستند تا خودروهای باقی مانده هم به 
سرعت تعیین تکلیف شود.به گزارش ایرنا؛ 
فتحی افزود: همکاری خوبی بین سازمانی 
بین اموال تملیکی، گمرک، بنادر و دریانوردی 
و دادگستری در هرمزگان وجود داردکه شاید 
در کمتر استانی این چنین باشد و به عبارتی 
این استان جزو اســتان های پیشرو در حل 

مشکل های مردم و تولید است.

مدیرکل اموال تملیکی هرمزگان : 

سه هزار و ۷۰۵ پرونده تعیین تکلیف شد

طرح :  فاطمه  هوشنگی

رئیس کل بانک مرکزی خبر داد

رمز ریال جایگزین اسکناس می شود 
جزئیات پرداخت وام 
کرونايی به اصناف  

  سرویس اقتصادی // معاون برنامه ریزی و اقتصادی 
اتاق اصناف ایران از پرداخت نشــدن بخش زیادی از 

وام کرونایی به مشاغل آسیب دیده خبر داد.  
 مجتبی ســقایی گفت: تســهیلات حمایتی از مشاغلی که 
درگیر کرونا شــده اند، به طور کامل پرداخت نشده است.به 
گفته وی یکی از رســته های شغلی که بعد از دوران شیوع 
کرونا در کشور آسیب دید، رسته تالاردارها بودند که شامل 
تالارهای پذیرایی و باغ تالارها می شــود.پیش تر معاون 
 برنامه ریــزی و اقتصادی اتاق اصناف ایــران را هم گفته 
بود: از زمان اجرای این طــرح و پرداخت وام کرونایی به 
اصنــاف، هنوز بخش زیادی از این وام ها پرداخت نشــده 

است.
  مطابــق با مصوبه کارگروه اقتصادی ســتاد ملی مقابله با 
کرونا، فعالان ۱4 گروه از مشــاغل اعــم از صنفی و غیر 
صنفی )شامل ۸50 زیر رسته( باتوجه به همه گیری بیماری 
کرونا درگیر این بیماری شــدند که مجبور به تعطیلی برخی 

از واحدهای تولیدی و صنفی شد.
   بررسی ها از اتاق اصناف نشان می دهد که تا دو ماه گذشته 
حدود یک هزار و 300 کاربر از طریق بارگذاری در سایت 
وزارت کار به نشــانی kara.mclS.gov.ir درخواست 
برای صدور فرایند دریافت وام را ثبت نام کردند.به کارکنان 
 واحدهای ثبت نام شــده، اعم از بیمه شــده و بیمه نشده، 
 ۱2 تــا ۱۶ میلیون تومان وام ۱2 درصــد، با باز پرداخت 
22 ماهــه اقســاط و 2 ماه تنفس مجموعــا 24 ماه تعلق 

می گیرد.

ســرویس اقتصادی // در هفتمین روز 
از دهه فجر، 10 طــرح دریایی و بندری 
با هزینه ای بالغ بر ۲۷0 میلیارد تومان 
همزمان بــا طرح های دیگــر بنادر و 
دریانوردی کشور  مورد بهره برداری قرار 

گرفت.
   بــه گزارش خبرنگار دریا ، به مناســبت 
چهل و ســومین ســالگرد پیروزی انقلاب 
 اســلامی طی ارتباط تصویــری در بندر
شــهید رجایی با فرمان رستم قاسمی وزیر 
راه و شهرســازی 30 طرح دریایی و بندر 
کشــور به بهره برداری رسید.براساس این 
گــزارش از این میــزان  ۱0 طرح دریایی 
و بندری هرمــزگان با هزینــه ای بالغ بر 
270 میلیارد تومان طرح های اجرا شــده 
در اســتان هرمزگان بــود. مدیرکل بنادر و 
 دریانوردی هرمزگان در این ارتباط تصویری 
اظهار داشــت: احداث مخــازن نگهداری 
فرآورده هــای نفتی با حجــم 35 هزار و 
400 متــر مکعب با هزینــه 740 میلیارد 
نگهــداری  مخــازن  احــداث  و  ریــال 
پردازش مواد زائد نفتــی با 3 هزار و 790 
مترمعکب حجــم با اعتبــار 295 میلیارد 
ریال دو طرح شــاخص و مهمی هســتند 

 که با مشــارکت بخش خصوصی در بندر 
شهید رجایی عملیات اجرایی آنها آغاز شد. 
تشریح  در  »علی رضا محمدی کرجی ران« 
مشخصات ســایر طرح ها به پروژه هدایت 
ســیلاب اراضی غرب بندر شهید رجایی با 
550 میلیارد ریال اعتبار اشاره کرد و افزود: 
برای اجرای این طرح نیــز ۸22 هزار متر 
 مکعب خاکبرداری و3۸۱ هزار متر مکعب 
بتن ریزی انجام شده است. وی بهره برداری 
از تعمیرات اساسی شــبکه برق رسانی به 
مکنده غلات با ۶09 میلیارد ریال شــامل 
۱2 باب پست برق، 30 کیلومتر کابل کشی و 
2۱0 عدد کنتور و همچنین تعمیرات اساسی 
و بهره برداری از یک فروند شناور بویه گذار 
با ۶3 میلیارد ریال را از دیگر طرح های مهم 
دریایی و بندری در بندر شهید رجایی اعلام 
کرد. مدیر منطقه ویژه اقتصادی بندر شــهید 
رجایی، با بیــان اینکه عمده منابع مالی این 
۱0 طرح  از محل اعتبارات داخلی سازمان 
بنادر و دریانوردی و بخشــی دیگر نیز از 
محل سرمایه گذاری بخش خصوصی تامین 
شده است، افزود: با شروع عملیات اجرایی 
این طرح ها در دهه فجر امسال، برای 3۱4 
نفر اشتغال ایجاد می شود. شایان ذکر است؛ 

همزمان با هفتمین روز از دهه فجر ۱400، 
طرح هــای احداث » تاسیســات مخازن 
نگهداری، تســهیلات پرداخت و پردازش 
مواد زائد نفتی« و »مخــازن فرآورده های 
نفتی« واقع در بندر شهید رجایی به عنوان دو 
طرح شاخص  در بخش خصوصی، هدایت 
ســیلاب اراضی غرب این بندر، تعمیرات 
اساسی انبار 22 ترانزیت و شبکه برق رسانی 
بــه مکنده های غلات بندر شــهید رجایی، 
تعمیرات اساسی و بهره برداری از یک فروند 

کشتی  بویه گذار، ســاخت و بهره برداری از 
اسکله فلزی شــناور به بهره برداری رسید. 
گفتنی است؛ »احداث ایستگاه آتش نشانی 
بندر شهید حقانی، بهره برداری از ساختمان 
خدمات رفاهی و تعمیرات اساسی فاز یک 
اسکله بندرلنگه« از دیگر طرح هایی بود که 
۱۸ آبان در چهل و سومین سالگرد پیروزی 
انقلاب اسلامی همزمان با افتتاح 30 طرح 
دریایی و بندری کشــور در بزرگترین بندر 

تجاری کشور کلید خورد.

بهره  برداری از ١٠ طرح  دريايی و بندری درهرمزگان 



سرویس حوادث//  رییس پلیس فتا فرماندهی انتظامی 
کیش گفت: امسال ۷5 درصد پرونده های تشکیل شده 
در این جزیره مربوط به کلاهبرداری های اینترنتی است. 
سرهنگ محمدرضا رضایی اظهار داشت: امسال جرایم مربوط 
به فضای مجازی در جزیره به نسبت مدت مشابه سال گذشته 
از رشد 3۶ درصدی برخوردار شده اما پلیس فتا توانسته 9۸.5 

درصد این جرایم را کشف کند.
وی با بیان اینکه امســال عملکرد پلیس فتای جزیره در رابطه 
با کشف جرایم به نسبت 97 درصد مدت مشابه سال گذشته از 
رشد ۱.5 درصدی برخوردار است افزود: براساس بررسی های 
مختلف 75 درصد پرونده های تشــکیل شــده در این پلیس 

مربوط به کلاهبرداری های اینترنتی است.
رییس پلیس فتا فرماندهی انتظامی کیش اضافه کرد:  ۱0 درصد 
جرایم مربوط به برداشت های غیرمجاز از حساب بانکی، چهار 
درصد مربوط به رمز ارزهای اینترنتی، چهار درصد مربوط به 
نشر اکاذب و هتک حیثیت افراد و هفت درصد نیز سایر موارد 
اســت. وی با اشــاره به فراوانی کلاهبرداری های اینترنتی در 

این جزیره به نسبت سایر جرایم اظهار داشت: فیشینگ )درگاه 
پرداخت اینترنتی جعلی(، فروشــگاه اینترنتی تقلبی، دریافت 
بیعانه در معاملات غیر حضوری، کارت بانکی جعلی، پیامک 
های جعلــی نهادهای قضایی، خالی کردن حســاب به بهانه 
قرعه کشی و سایت های شرط بندی مسابقات از جمله این جرایم 
است. سرهنگ رضایی گفت: با توجه به افزایش ضریب استفاده 
از اینترنت به دلیل شیوع کرونا در 2 سال اخیر و افزایش خرید 
و فروش های اینترنتی، سبب رشد میزان جرایم اینترنتی به ویژه 
کلاهبرداری فضای مجازی شده است .وی بر ضرورت افزایش 
آگاهی مردم با آموزش همگانی تاکید کرد و افزود: کلاهبردار 
زمانی می تواند جرمی انجام دهد که خریدار، کاربر و بزه دیده 
غفلت کرده باشــد زیرا راه دیگری برای کلاهبرداری اینترنتی 
وجود ندارد. در همین راســتا در مرداد ســال جاری پویش 
خرید امن را طراحی و در سراسر کشور توسط پلیس های فتا 
پیاده سازی و اجرا شد.رییس پلیس فتا فرماندهی انتظامی کیش 
به شــهروندان توصیه کرد: در فضای مجازی و دنیای دیجیتال 
هر نوع محتوایی به صورت جعلی قابل طراحی است و مجرمین 

از هویت ها و نرم افزارهای جعلی استفاده می کنند، بنابراین قبل 
از نصب هر نرم افزار و یا وارد شــدن به هر لینک به اصالت آن 
توجه کنید. به گزارش ایرنا، وی گفت: شــهروندان در صورتی 
که از اصالت نرم افزارها مطمئن نیستند می توانند موضوع را با 
پلیس فتا به آدرس  www.cyberpolice.ir  در بخش 

فوریت های پلیسی در میان بگذارند.

ســرویس حــوادث//  یک زوج جــوان که با 
تحریک عواطــف و احساســات رانندگان در 
تقاطع های مشــهد، به اموال مردم دســتبرد 
 می زدند با هوشــیاری نیروهای گشت کلانتری 

دستگیر شدند.
 چند روز قبل ماموران گشــت نامحسوس در بولوار 
خیام مشــهد، زنی را دیدند که کودکی را در آغوش 
گرفته و ملتمسانه از رانندگان می خواهد به او کمک 

کنند امــا آن چه ظن نیروهای انتظامی را برانگیخت 
این بود کــه در کنار زن جوان، مــردی نیز حرکت 
می کرد و درون خودروها را می پایید. در این هنگام 
بود که ماموران به ســمت مرد جوان رفتند ولی او با 
مشاهده نیروهای انتظامی روی موتورسیکلتی پرید 
که در حاشیه خیابان پارک بود و به همراه زن جوان 
از محــل گریختند.به همین دلیل ماموران کلانتری با 
دستور رئیس کلانتری به تعقیب زن و مرد موتورسوار 

پرداختند و با استعلام از مرکز فرماندهی پلیس متوجه 
شدند که موتورسیکلت نیز سابقه سرقت دارد.

گزارش خراســان حاکی اســت این گونــه بود که 
مامــوران انتظامی اقدام به تیرانــدازی هوایی کردند 
اما برای حفظ جان کودک و مادرش شلیک مستقیم 
را در دســتور کار قرار ندادند. بالاخره پس از طی 
مسافتی موتورســوار در محاصره پلیس قرار گرفت 
و دســتگیر شــد. با انتقال متهمان به دایره تجسس 

کلانتری مشخص شد که آن ها زوج جوانی هستند که 
از یک عروسک پارچه ای برای تحریک احساسات 
مردم اســتفاده می کنند اگرچه چند صدهزار تومان 
وجه نقد از این زوج کشــف شــد اما بررسی های 
تخصصی نشــان داد آن ها با این شیوه به خودروها 
دستبرد می زنند. زن جوان در کنار خودروها حواس 
رانندگان را پرت می کرد و همســر او نیز از ســوی 
دیگر خودرو کیف یا گوشــی تلفن را می ربود و با 

موتورســیکلت می گریخت. آن ها همچنین اعتراف 
کردند که گاهی نیز زن با همان عروســک پارچه ای 
شــبیه کودک، کنار خودروهای پارک شده در کوچه 
و خیابان می ایستاد تا همسرش به محتویات درون 

خودروها یا قطعات آن ها دستبرد بزند.
شــایان ذکر اســت مرد جوان که به حدود 20 فقره 
 ســرقت اعتراف کرده بود با دســتور قضایی راهی

 زندان شد.

سرقت در پوشش تکدی گری با عروسک پارچه ای!

حوادث جهان
کشته شدن ۵ نظامی پاکستانی در مرز با افغانستان

 بر اســاس اعلام خبرگزاری فرانسه، 5 نظامی پاکستانی در مرز با 
افغانستان از سوی افراد مســلح ناشناس در یک حمله تروریستی 
کشته شدند. خبرگزاری فرانسه اعلام کرد: ارتش پاکستان از کشته 
شــدن 5 نظامی این کشــور بر اثر تیراندازی افراد مسلح ناشناس 
در مرز با افغانســتان خبر داد.دفتر روابط عمومی و اطلاع رسانی 
ارتش پاکستان )iSpr( در این خصوص اعلام کرد که این حادثه 
تروریستی در منطقه »خُرم« هم مرز با افغانستان رخ داده است. بر 
اساس اعلام منابع رســانه ای، تروریست های مسلح پس از انجام 
این حمله از منطقه متواری شــده اند. ارتش پاکستان اعلام کرد که 
تحقیقات در این باره را آغاز کرده است. تا کنون هیچ فرد یا گروهی 

مسئولیت این حادثه را برعهده نگرفته است.
وقوع زلزله ۶ ريشتری در سواحل تونگا

 زمین لرزه ای به بزرگی ۶ ریشــتر سواحل تونگا را لرزاند. مرکز 
لرزه نگاری اروپا-مدیترانه )eMSc( اعلام کرد که این زمین لرزه 
منطقه ای ساحلی در مجمع الجزایر تونگا را لرزاند.مرکز لرزه نگاری 
اروپا-مدیترانــه )eMSc( همچنین اعلام کرد: این زمین لرزه در 
عمق ۱۸0 کیلومتری زمین رخ داده است.تاکنون گزارشی از تلفات 

یا خسارات ناشی از وقوع این زمین لرزه منتشر نشده است.
حادثه سقوط بهمن در اتريش قربانی گرفت

 به گفته مقامات محلی اتریش، با وقوع ســومین حادثه ســقوط 
بهمن در ارتفاعات این کشــور، دست کم هشت تن جان خود را از 
دســت دادند. به گفته مقامات پلیس اتریش، در پی سقوط بهمن در 
غرب این کشــور یک تن جان باخته و چهار تن دیگر نیز زخمی 
شــدند و این در حالی است که قبل از آن نیز سقوط دو بهمن دیگر 
منجر به کشــته شدن هفت اسکی باز شده بود.بر اساس گزارش ها، 
سقوط بهمن در پی بارش شدید برف و به دنبال آن، گرمتر شدن هوا 
رخ داده است.بر اســاس گزارش رسانه های محلی اتریش، فردی 
که در پی ســقوط بهمن جان خود را از دست داده، مردی 5۸ ساله 

بوده است.
 انفجار گاز در يک معدن جان ٤ کارگر پاکستانی

 را گرفت
 در حادثه انفجار گاز در یک معدن در ایالت بلوچستانِ پاکستان، 
چهار معدنچی جان باختند. مقام های پاکســتانی اعلام کردند: این 
انفجار در شهر »کویته« بلوچستان و به دلیل انباشته شدن گاز متان 
در یک معدن زغال ســنگ روی داده است.براساس گزارش اولیه، 
چهار معدنچی در این حادثه جان باخته و ســه کارگر دیگر نیز از 
معــدن نیمه فروریخته نجات یافتند.این معدن به صورت غیرقانونی 
فعالیت داشته و هنوز مشخص نیست که متعلق به چه کسانی است.

مقامات محلی همچنین می گویند: تونل معدن برای اطمینان از اینکه 
فرد دیگری در اعماق آن محبوس نشده باشد، بازرسی شده است.

 ۵
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حوادث

  

همســرم آن قدر بد دل و بدبین بود 
که جرات نمــی کردم درباره خیلی از 
مســائل با او صحبت کنم اما یک روز 
وقتی به خواهر شــوهرم درباره یک 

مزاحم تلفنی گفتم ناگهان ...
این ها بخشی از اظهارات زن 27 ساله ای 
اســت که بعد از ۱0 روز جدال با مرگ از 
کما بیــرون آمده بود. این زن جوان درباره 
ماجرای شکایت از همسرش به کارشناس 
اجتماعی کلانتری گفت: ۱5 ساله بودم که 
به عقد »پژمان« درآمدم. او ۱7 سال بیشتر 
نداشت و هنوز خدمت سربازی هم نرفته 
بود اما خانــواده اش در محله ما زندگی 
می کردند و من هم گاهی او را در کوچه و 
خیابان می دیدم. پژمان ادعا می کرد عاشق 
من شده است به همین دلیل هم لبخندهایش 
را با لبخند پاســخ می دادم و گاهی چند 
کلمه ای با ترس و لرز و پنهانی با او سخن 
می گفتم. یک سال بعد از برگزاری مراسم 
عقدکنان، پژمان به ســربازی رفت و این 
گونه نامزدی ما پنج سال به طول انجامید. 
وقتی هم ازدواج کردیم در چند ســال اول 
زندگی مشترک من باردار نشدم اما وقتی 
پزشکان به خانواده همسرم گفتند که پژمان 
باید مداوا شــود، آن ها سعی می کردند با 
من بدرفتاری نکنند تا به خاطر مشــکل 
فرزندشان ساز جدایی نزنم. با وجود این، 
همســرم بسیار بدبین و بد دل بود و به من 
ســوء ظن داشت چرا که مدعی بود بعد از 
ازدواج هم ممکن اســت به جوان دیگری 
لبخند بزنم!به همیــن دلیل مدام مرا تحت 
نظر داشــت و اجازه نمــی داد به تنهایی 
بیــرون بروم. من هم ســعی می کردم این 
رفتارهای او را به حســاب دوست داشتن 
بگذارم اما با بــه دنیا آمدن دخترم بد دلی 
های همسرم بیشتر شد به گونه ای که دیگر 
خیلی زجر می کشــیدم. در عین حال با 

خواهر شوهرم ارتباط نزدیکی داشتم و به 
خانه یکدیگر رفت و آمد می کردیم چرا که 
فقط »ســاحره« در مشهد زندگی می کرد 
و دیگر بســتگانمان در شهرستان بودند. 
به دنبال همین معاشرت ها دخترم »هدیه« 
نیز همبازی فرزندان خواهر شــوهرم بود 
و دوست داشت بیشــتر در کنار آن ها و 
در خانه ســاحره بماند. این معاشرت های 
خانوادگی ادامه داشــت تا این که روزی 
با ســاحره به درد دل پرداختم و از جوانی 
سخن گفتم که به صورت تلفنی برایم ایجاد 
مزاحمت می کرد چرا که به دلیل بدبینی های 
همسرم جرات نداشتم این گونه مسائل را با 
او در میان بگذارم ولی متاسفانه هنوز شب 
نشــده بود این خبر به گوش پژمان رسید. 
او وقتی به خانه آمد، با عصبانیت و کتک 
کاری مرا از خانه بیرون انداخت و ســپس 
از من خواست پولی را که برای رهن منزل 
دست مادرم داشت فوری به او بازگردانم. 
در این هنگام وقتی به همراه مادرم و برای 
برداشــت پول به طرف خودپــرداز کنار 
خیابان می رفتیم ناگهان ساحره از راه رسید 
و پس از توهین و درگیری دختر دو ساله ام 
را نیز از من گرفت. آن روز به کلانتری آمدم 
و با میانجیگری مشاور و مددکار اجتماعی 
کلانتری فرزندم را تحویل گرفتم و از خواهر 
شوهرم گذشــتم اما چند ماه بعد دوباره به 
دلیــل همیــن اختلافــات خانوادگی و 
سوء ظن های همسرم درگیری های ما شدت 
گرفت تا جایی که پژمان در یک نیمه شب 
مرا آن قدر کتک زد که به اغما رفتم و دیگر 
چیزی نفهمیدم. بعد از گذشــت ۱0 روز از 
این ماجرا وقتی در بیمارستان از کما بیرون 
آمدم تازه فهمیدم که چه بلایی ســرم آمده 
است. تاکنون چندین بار مورد عمل جراحی 
قرار گرفته ام اما فقط نگران وضعیت دخترم 

هستم که نزد همسرم زندگی می کند و ...

بدبینی تا مرز مرگ! 
۷5درصد پرونده های پلیس فتای کیش مربوط به کلاهبرداری های اینترنتی استدر امتداد تاریکی

ســرویس حــوادث// فرمانــده پلیس 
فرودگاه های پلیس پیشگیری فرماندهی 
انتظامی جمهوری اسلامی ایران از کشف 
۷ کیلو و ۳00 گرم موادمخدر از نوع تریاک، 
در پایانه هوشمند بار فرودگاه حضرت امام 
)ره( خبر داد و گفت: این مواد به شــکل 
بسیار حرفه ای در یک مرسوله حاوی مبل 

به مقصد لندن جاساز شده بود.
 سرهنگ محســن عقیلی در خصوص جزئیات 
این کشف اظهار داشت: کارکنان پلیس فرودگاه 
مستقر در پایانه هوشمند بار فرودگاه حضرت امام 
)ره( حین کنترل و بازرســی مرسولات پستی، به 
یک مرسوله حاوی مبل به مقصد لندن در ارتباط 

با جاســازی موادمخدر مشکوک می شوند.وی 
ادامــه داد: پس از هماهنگی های انجام شــده، 
محموله موصــوف در حضــور نماینده گمرک 
بازگشایی و مقدار 7 کیلو و 300 گرم تریاک که 
به شکل بسیار حرفه ای در کف پالت جاساز شده 
بود، کشف شد.سرهنگ عقیلی با اشاره به مبارزه 

قاطع کارکنان همیشه هوشیار پلیس فرودگاه با 
قاچاقچیان مواد مخدر و تاکید بر تشدید اقدامات 
کنترلی و مراقبتی در جلوگیری از هر نوع قاچاق 
از مرزهــای هوایی خاطرنشــان کــرد: در این 
خصوص ضمن تشکیل پرونده، پیگیری لازم برای 

دستگیری صاحب مرسوله در دست اقدام است.

مبلمان حاوی مواد مخدر به مقصد لندن جاماند

طرح : فاطمه هوشنگی

ســرویس حوادث// ســازمان تنظیم مقررات 
رسانه های صوت و تصویر فراگیر )ساترا( نظر به 
آنچه »وقوع زنجیره ای از اقدامات خشونت آمیز 
در کشور و بازتاب گسترده رسانه ای این فجایع« 
عنوان کرده است، نســبت به نشر محتواهای 
خشــونت بار توســط پلتفرم های کاربرمحور 

هشدار داد. 

ساترا پیرو انتشار تصاویر خشن مربوط به قتل زن جوان 
توسط همسرش و بازنشر پرتعداد آن در فضای مجازی 
و در برخی از خبرگزاری ها، خطاب به پلتفرم ها نشــر 
هرگونه محتوا از تصاویر و صحنه مذکور، اعم از عکس 

و ویدئو را ممنوع اعلام کرد.
ســازمان تنظیم مقررات رســانه های صوت و تصویر 
فراگیر در مطلبی آورده  اســت: »با توجه به محتوای 

آســیب زای این تصاویر برای وضعیت سلامت جامعه 
و جلوگیری از آســیب های وارده از طریق نشر آن  به 
امنیت روانی جامعه، ساترا به محض اطلاع، ممنوعیت 

انتشار این تصاویر را به پلتفرم ها ابلاغ کرد.
در همین راســتا و طبق ممنوعیت اعلام شده توسط 
ساترا، رســانه های داخلی صوت و تصویر فراگیر از 

انتشار این تصاویر خودداری کردند.« 

ساترا به پلتفرم ها ابلاغ کرد
ممنوعیت نشر تصاوير قتل زن جوان توسط همسرش

ســرویس حوادث// سارقان مسلح برای 
اینکه مأموران پلیس به آنها مشــکوک 
نشوند همراه یک زن و پسری ۷ ساله به 

سرقت می رفتند.
مــرد جوانی بــا پلیس تمــاس گرفت و از 
توقف مشــکوک یک خودروی پژو 207 در 
یکی از خیابان هــای میرداماد نزدیک محل 
زندگی اش خبــر داد. به دنبال این تماس بود 
که مأموران ضربت ســر کلانتری سوم پلیس 
پیشــگیری بلافاصله راهی محل شدند. پژو 
ســواران با دیدن مأموران، اقدام به تیراندازی 

و فرار کردند. بدین ترتیب با فرار پژو سواران، 
تعقیب و گریز آغاز شــد. در ادامه مأموران 
شــماره پلاک خودروی پژو را استعلام کرده 
و مشخص شد ساعاتی قبل پلاک خودرو به 
سرقت رفته اســت. ۱0 دقیقه تعقیب و گریز 
ادامه داشــت و در نهایت مأموران کلانتری 
گاندی با هدف گرفتن 4 لاستیک خودروی 
پژو، موفق شدند آن را متوقف کنند.  با توقف 
خودرو، دو نفر از سرنشینان مرد پژو در حالی 
که اسلحه به دســت داشتند برای آنکه بتوانند 
راه فراری بــرای خود باز کنند، به تیراندازی 

ادامه دادند که منجر به مجروح شــدن یکی 
از مأموران کلانتری از ناحیه شــکم شــد و 
ســپس هر دو فرار کردند. اما مأموران موفق 
شدند، یک مرد و یک زن را که همراه پسری 
7 ســاله داخل خودرو بود دستگیر کنند.  در 
بررسی های صورت گرفته مشخص شد متهم 
سابقه سرقت از منازل را در پرونده خود دارد. 
از آنجایی که احتمال می رود اعضای این باند، 
ســرقت های متعددی را مرتکب شده باشند، 
تحقیقات برای شناسایی سرقت های احتمالی 
متهمان ادامه دارد. سرهنگ جلیل موقوفه ای، 

رئیس پلیس پیشــگیری پایتخت با اشــاره 
به اینکه 2 عضو متواری این باند شناســایی 
شده اند، گفت: در بررسی های صورت گرفته 
مشخص شد که اعضای این باند برای پوشش 
سرقت های خود، یک مادر و پسر 7 ساله ای 
که از اقوام آنها بــود را با خود می بردند.  تا 
کسی به آنها شک نکند و متهمان مسلح بتوانند 

سرقت های منزل را انجام دهند.
مأموران حاضر در این عملیات تلاش کردند 
که در حین انجام مأموریت هیچگونه خسارت 
مالی و جانی به شهروندان وارد نشود. تحقیقات 
 برای دســتگیری ســایر اعضای فراری باند 

ادامه دارد.

سرقت مسلحانه با مادر و کودک

متلاشی شدن باند قاچاق سیگار در مرزهای آبی قشم
ســرویس حوادث//  فرمانده مرزبانی اســتان 
هرمزگان از متلاشــی شــدن باند قاچاقچیان و 
کشف یک میلیون و ۲۲0 هزار نخ سیگار قاچاق 

در مرزهای آبی جزیره قشم خبر داد.
ســردار »حســین دهکي« با اعلام این خبر، گفت: 
مرزبانان پایگاه دریابانی قشــم حین گشت زني در 
آب های منطقه، شناورهاي قاچاقچیان را که در حال 

تخلیه سیگارهاي قاچاق بود، مشاهده کردند.
وي بــا بیان اینکه مرزبانــان در یک طرح عملیاتي، 
موفق شدند باند وارد کننده کالاي دخاني به مرزهاي 
آبی هرمزگان را متلاشي کنند، افزود: مرزبانان ضمن 
توقیف یک فروند شناور در بررسي دقیق از آن موفق 
شدند یک میلیون و 220 هزار نخ سیگار قاچاق را به 
ارزش ۱۶ میلیارد و ۶40 میلیون ریال را کشف کنند.

به گزارش خبرنگار پایــگاه خبری پلیس؛ این مقام 
ارشد مرزباني اســتان هرمزگان در ادامه با اشاره به 
اینکه قاچاقچیان با مشــاهده مرزبانان با رها کردن 
شــناور خود به وسیله شــناورهاي تندرو از محل 
متواري شــدند، تصریح کرد: تلاش برای شناسایي و 
دستگیري متهمان این پرونده در دستور کار مرزبانان 

قرار دارد. 

ســرویس حوادث// زن جوانی که به اتهام قتل پسر 
دو ماهه معلولش بازداشت شده است، در بازجویی ها 
مدعی شد شوهرش به خاطر ۶00 سکه مهریه اش برای 

او پاپوش درست کرده است. 
چند روز قبل مردی به شــعبه دهم دادســرای امور جنایی 
تهران رفت و از همسر جوانش به اتهام قتل پسر دو ما هه اش 
شکایت کرد. شاکی در توضیح ماجرا گفت: چند سال قبل 
با همسرم ازدواج کردم و اولین فرزندمان دختر بود که الان 
هفت ساله است. 2/5 ســال قبل بچه دومم که پسر بود به 
دنیا آمد، اما او مشــکل مادرزادی داشــت و از دو پا فلج 
بود. همســرم پس از زایمان دومش خیلی عصبانی بود و 
همیشــه با من درگیری داشت، اما من او را تحمل می کردم 
و می خواستم از پسر معلولمان نگهداری کند. پسرم دو ماهه 
شــده بود که همســرم با محل کارم تماس گرفت و گفت 
بچه مان فوت کرده است. آن زمان همسرم با اورژانس تماس 
گرفته بود و عوامل اورژانس هم مرگ پســرمان را تأیید و 
گواهی فوت صادر کرده بودند، بنابراین جسد را دفن کردیم. 
من ابتدا فکر کردم بچه ام به خاطر بیماری فوت کرده است، 
اما مدتی بعد همسرم به محل کارم آمد و روبه روی حسابدارم 
که زن جوانی به نام مهتاب اســت، گفت: کاش به جای بچه 
تو را می کشــتم. آن روز با همسرم درگیر شــده بودم، او 
عصبانــی بود و در محل کارم راز قتل پســرم را برملا کرد 
و حتی گفت مقابل چشمان دختر مان دست به این جنایت 
زده اســت. آن زمان به خاطر اینکه زندگی ام از هم نپاشد و 

دخترمان زیر سایه پدر و مادرش بزرگ شود، سکوت کردم، 
هر چند عذاب وجدان داشتم، اما الان مدتی است که همسرم 
دوباره با من اختلاف پیدا و زندگی مان را تلخ کرده است، به 
همین دلیل الان تصمیم گرفته ام از همسرم به اتهام قتل پسر 

معلولمان شکایت کنم تا از عذاب وجدان رهایی یابم. 
* اظهارات شاهدان 

با طرح این شــکایت پرونده به دســتور قاضی محمد تقی 
شــعبانی، بازپرس ویژه قتل دادســرای امور جنایی تهران 
در اختیار تیمی از کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی قرار 
گرفت. مأموران پلیس در نخســتین گام از دختر خردسال 
شاکی و متهم که شاهد حادثه بودند و همچنین از حسابدار 
شاکی تحقیق کردند. دختر هفت ساله گفت: آن روز برادرم 
گریه می کرد که مادرم پرتقالی را در دهانش فرو کرد و وقتی 
پرتقال را بیرون آورد، متوجه شــدیم برادرم خفه شده است 
و بعــد هم به اورژانس خبر داد. مادرم به من گفت: »اگر به 
کسی بگویم مرا هم با پرتقال خفه می کند و من هم که بچه 

بودم، ترسیدم موضوع را به پدرم بگویم.«
حسابدار شاکی هم گفت: مدتی بعد از فوت نوزاد صاحب کارم، 
داخل مغازه مشــغول کار بودم که همسرش وارد مغازه شد. 
آن ها باهم مشاجره لفظی کردند و درگیری شان بالا گرفت 
که همسرش گفت: »ای کاش به جای اینکه پسر معلولمان را 
می کشتم، تو را می کشتم که اینقدر اذیتم نکنی« و بعد هم که 

از مغازه بیرون رفت. 
* بازداشت زن جوان 

مأموران پلیس در ادامه تحقیقات به دستور بازپرس جنایی، 
زن جوان را به اتهام قتل پســر دو ماهه اش بازداشــت و به 
اداره پلیس منتقــل کردند. متهــم در بازجویی ها با انکار 
جرمش در ادعایی گفت: من اظهارات شــوهرم، دخترم و 
حسابدار شــوهرم را قبول ندارم، چون اصلًا در مرگ پسر 
دو ماهه ام هیچ دخالتی نداشتم و آن ها الان برای من پاپوش 

درست کرده اند. 
وی ادامه داد: پسرم معلول و بیماری مادرزادی داشت، روز 
حادثه حالش بد شــد و من هم بــه اورژانس زنگ زدم و 
پزشــک اورژانس هم وقتی به خانه مان آمد، پس از معاینه 
اعلام کرد پســرم فوت کرده اســت. گواهی فوتش صادر 
شــد و ما هم نوزادمان را دفن کردیم، اما الان که با شوهرم 
اختلاف پیدا کرده ام و قصد دارم ۶00 ســکه مهریه ام را از 
او بگیرم، برای من پاپوش درســت کرده اســت که من از 
ســکه هایم بگذرم. من مدتی است با شوهرم اختلاف دارم 
و در دادگاه خانواده پرونــده داریم، به همین دلیل مهریه ام 
را به اجرا گذاشــته ام. شوهرم وقتی از درخواست من مطلع 
شد، برایم پاپوش درست کرد و دختر خردسالم را ترسانده 
است که به دروغ علیه من شهادت بدهد، وگرنه من مادرم و 
چطور می توانم پســرم را مقابل چشمان دختر خردسالم به 
قتل برسانم. همچنین او حسابدارش را که از بستگانش است 
اجیر کرده علیه من شهادت دروغ بدهد، در صورتی که من 
اصلًا مقابل او چنین حرفی نزده ام و الان هم شــهادت او را 

قبول ندارم. تحقیقات از متهم ادامه دارد.

دعوای زن و شوهری به پرونده قتل گره خورد 
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شهرستان

با حضور استاندار هرمزگان انجام شد
افتتاح مرکز تکثیر لارو میگو 
در روستای هوشدان جاسک 

 سعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// مرکز تکثیر لارو 
میگو در روستای هوشدان شهرستان جاسک با سرمایه گذاری 
۱00میلیارد ریال، در ششــمین روز دهه مبارک فجر با حضور 
مهندس مهدی دوستی استاندار هرمزگان، افتتاح شد.به گزارش 
خبرنگار دریا، این مرکز قابلیــت تولید ۱00میلیون قطعه بچه 
میگو را دارد و با بهره بــرداری از آن برای ۱5 نفر به صورت 
مستقیم اشــتغال ایجاد شده است.ســرمایه گذاری این طرح 
۱00میلیارد ریال است که 20میلیارد ریال آن از محل تسهیلات 

بانکی و ۸0میلیارد ریال آورده بخش خصوصی بوده است.
به مناسبت دهه مبارک فجر؛

کارخانه تولید خوراک آماده طیور
 در میناب افتتاح شد 

 ســعیده دبیری نژاد سرویس شهرســتان// کارخانه تولید 
خوراک آماده طیور در شهرستان میناب با سرمایه گذاری ۱50 
میلیارد ریال، به مناسبت دهه مبارک فجر با حضور مهندس مهدی 
دوستی استاندار هرمزگان، افتتاح شد.به گزارش خبرنگار دریا، 
ظرفیت تولیدی این واحد ۱5 هزار تن در ســال است که زمینه 
اشــتغال 30 نفر را به صورت مستقیم و 200 نفر را به صورت 
غیر مســتقیم فراهم کرده است.این پروژه با زیربنای نزدیک  به 
یک هزار و 500 متر مربع، با سرمایه گذاری ۱50میلیارد ریالی 
بخش خصوصی و استفاده از تسهیلات 30میلیارد ریالی مورد 

بهره برداری قرار گرفت.
به مناسبت دهه مبارک فجر صورت گرفت

توزیع تجهیزات بین مدارس بندرخمیر
  امین درســاره سرویس شهرستان// به مناسبت دهه مبارک 
فجر طی مراسمی، یک میلیارد و دویست میلیون ریال تجهیزات 
ورزشــی و اداری بین مدارس شهرســتان خمیر توزیع شد. به 
گــزارش خبرنگار دریا، علی یگانه مدیــر آموزش  و پرورش 
شهرستان خمیر با اعلام این خبر گفت: بالغ بر ۶00 میلیون ریال 
تجهیزات ورزشی شــامل میز تنیس، فوتبال دستی و تب سنج 
به مدارس کمتر برخوردار شهرســتان اهدا شــد.وی افزود: در 
بخش امکانات اداری نیز مبلغ ۶00 میلیون ریال در قالب رایانه 
برای مدارس و تبلت  برای دانش آموزان بی بضاعت تهیه شــد 
که در اختیار مدیران مدارس جهت رفع مشــکل دانش آموزان 
قرار داده شــده اســت.مدیر آموزش وپرورش شهرستان خمیر 
با قدردانی از همــکاری اداره کل آموزش وپرورش هرمزگان 
و نیکوکاران برای رفع مشــکلات مــدارس و توزیع تجهیزات 
بیان داشــت: رفع دغدغه های مدیران و معلمان و فراهم نمودن 
بســتر مناسب برای رشد کمی و کیفی دانش آموزان از وظایف 

آموزش وپرورش است که با جدیت در حال پیگیری است. 

خبری

 

گروه گزارش//شــهر جناح در پسکرانه های خلیج 
فارس دارای دشــت بزرگی است که در بستر تاریخ 
مردم این شهر در آن کشاورزی می نمودند. این صحرا 
در غرب شــهر کنونی جناح قرار داردو صحراهای 
دیگری هم در اطراف شــهر جناح هستند که دارای 

تنوع گونه های گیاهی و جانوری متعدد می باشند.
 در نگاه اول صحرای جناح فقط برای فصل زمستان 
و بهار قابل اســتفاده است. اما اگر به گونه های متعدد 
گیاهان دارویی کــه در صحرای جناح وجود دارد به 
خوبی نگریســته شود به خوبی مشخص می گردد که 
این صحرا همواره برای طبیعت گردان و گردشــگران 
طبیعــت گرا جذابیــت دارد. این صحرا بــه ویژه در 
فصل زمســتان و بهار که فصل باران های متعدد در 
جنوب ایران اســت، بسیار سرسبز شده و گردشگران 
طبیعت دوست از مناطق مختلف از این صحرا بازدید 
نموده و از ســبزی ها خوردنی آن به خوبی استفاده 
می کنند. طبیعت گردی را می توان یکی از روش های 
مختلف سفر تعریف کرد. شما به عنوان یک گردشگر 
طبیعت گرد، تصمیم می گیرید به گونه ای سفر کنید که به 
طبیعت احترام بگذارید و در تخریب آن سهیم نباشید. 
علاوه براین، طبیعت گردی بخشی از حفاظت از محیط 
زیســت و درک نیازهای مردم محلی در منطقه است. 
بنابراین شما می توانید به بهبود کیفیت زندگی آنها کمک 
کنید. طبیعت گردی صرفا تجربه بازدید از یک مکان 

نیســت. برعکس، این اتفاق زمانی می افتد که شما از 
نظر اجتماعی مسئول فرهنگ و ماهیت مکان بازدید 
شده باشــید. برخی مناطق ذاتا شکننده هستند و هر 
نوع زباله زایی ممکن اســت عواقب زیادی را به دنبال 
داشــته باشد. با کمال تاسف، فقط محیط زیست است 
که هزینه های هنگفتی را متضرر می شــود. با توجه به 
اهمیت صحرای جناح برای گردشــگران منطقه ای و 
کشــوری، این گردشــگران می بایست تمامی اصول 
گردشگری را هم در نظر داشته باشند. صحرای جناح 
با توجه به مرغوبیت خاک آن محل کشت گندم و جو 
نیز می باشد. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی 
شورای اسلامی شهر جناح و شهردار فرهنگ دوست 
و پر تلاش این شهر جناب آقای مهندس محمد جلالی 
به رشــته تحریر در مــی آید در نظــر دارد به نقش 
صحرای جناح در طبیعت گردی و گردشگری طبیعت 
گرا پرداخته و نشان دهد که گزدشگری طبیعت گرا در 
شهر جناح می تواند توســعه پیدا کرده و منبع درآمد 

برای ساکنان این شهر باشد.  
با بارش های پاییزی و زمستانی دشت و دشت های 
اطراف این شهر تبدیل به یک فضای سرسبز همراه با 
شــکوفه های رنگارنگ می گردد و پرندگان مهاجر 
زیادی در این دشت و صحرا نغمه خوانی می کنند. در 
گذشته و اکنون مردم شهر جناح و مناطق اطراف برای 
چیدن سبزی های خوردنی بهاری از ابتدای سبز شدن 
این دشت وارد دشت می شــوند. معمولا سر سبزی 
این دشــت بیش از دوماه نمی کشد. اما در این دوماه 
طبیعت گردی به معنی واقعی در این دشت وجود دارد. 
افرادی نیز در این دشــت گندم و جو می کارند که به 

سرسبزی این دشت کمک بیشــتری می کند. اما اگر 
بوم گردشــگران و یا اکوتوریست ها به این دشت و 
صحراهای اطراف برای گردشــگری بیایند، می توان 
شاهد نوعی حفاظت از طبیعت و محیط زیست و تنوع 
جانوری آن هم بود. طبیعت گردی و اکوتوریســم هر 
دو بازدید از جاذبه های طبیعی را شامل می شوند، اما 
از نظر اهداف و فعالیت های ارائه شــده تفاوت دارند. 
اکوتوریســم )بوم گردی( سفری مســئولانه با حفظ 
محیط زیست و احترام به فرهنگ مردم محلی است. 
اما گردشگری طبیعی فقط به سفر به مکان های دیدنی، 
خصوصــا برای لذت از زیبایی طبیعت اشــاره دارد. 
بنابراین تفاوت اساسی بین اکوتوریسم و طبیعت گردی 
در واقع حفظ طبیعت و منابع طبیعی است. پس چه بهتر 
که فقط به جای طبیعت گردی، بوم گردی کنید تا این 
نعمت خداوند را بدون آسیب نگه دارید. طبیعت گردی 
به شــما این امکان را می دهــد کنار یادگیری حقایق 
درباره مکان های مختلف، کارهای دیگری هم انجام 
دهید. برای مثال اجازه می دهد تا خود را در فرهنگ و 
سبک زندگی دیگران غوطه ور کنید. این امر می تواند 
تاثیرات ماندگاری بر جای بگذارد که فراموش نشدنی 
هستند. دشــت جناح در فصل بهار مکان جمع شدن 
مردم مناطق متعددی اســت و بسیاری از مردم برای 
پیدا کردن قــارچ های محلی به این دشــت آمده و 
تلاش دارند در کنار استفاده از طبیعت و سبزی های 
خوراکی آن به کشــتزارهای مردم هم آسیب نرسانند. 
چون در سال های متوالی مشاهده گردیده که برخی از 
طبیعت گراها در کنار اســتفاده از طبیعت به رها کردن 
اشــغال و پس مانده های خوراکی در دشت نیز اقدام 

می نمایند که اگر اکوتوریست ها بیشتر به دشت جناح 
تردد داشته باشــند، می توانند در محافظت از فضا و 
آموزش دادن کمک شایانی نمایند.دشت جناح علاوه 
بر جنبه طبیعت گردی آن در گذشته و اکنون محل کشت 
و کار مردم جناح نیز بوده و کشاورزان جناحی از این 
دشت درآمد مالی داشتند. در حال حاضر نیز علیرغم 
مسکونی شدن بخش هایی از دشت جناح کشاورزی 
به صورت دیم در آن صورت می گیرد. گردشگرانی که 
از مسیر جناح به فرامرزان و استان فارس می روند و 
یا از استان فارس از مسیر کمشک و فرامرزان به جناح 
وارد می شوند به خوبی زیبایی های دشت جناح را در 
فصل بهار می بینند. در بسیاری از موارد آن ها در فصل 
بهار گردشــی در این دشت می نمایند. آب این دشت 
که باعث سرســبزی آن در زمستان و بهار می گردد از 
کوه ها و دره های جنوبی شــهر جناح و مناطق اطراف 
تامیــن می گردد و به گونه ای آب در دشــت پخش 
می گردد که همه جای دشت ســیرآب می گردد. اگر 
از مسیر خورجناح و از بلندا به دشت جناح در فصل 
زمستان و بهار نگریســته شود به خوبی مشخص می 
گردد که دشــت جناح از زیباترین دشت های جنوب 
ایران اســت و در صورت احیای کامل راه خور جناح 
که در حال حاضر مراحل پایانی خود را طی می کند، 
گردشگران می توانند در مسیر رفت و برگشت بیشتر 
نظاره گر زیبایی های طبیعی دشت جناح باشند. دشت 
جناح به قدری گسترده است که تا نزدیکی مسیر کنونی 
راه خــور جناح امتداد پیدا می کند. این دشــت برای 
گردشگران ســلامت و طب سنتی نیز جذابیت خوبی 
دارد. مردم شهر جناح و مســافران و گردشگرانی که 

آشنایی با محیط جنوب ایران و سبزی های خوردنی 
خود رو بهاری دارند، همزمان با قدم زدن و ورزش در 
این دشت، به جمع آوری گونه های متعدد سبزی های 
خوراکی نیز می پردازند. ســبزی های خودرو در این 
دشــت از ابتدای سبز شدن دشت تا پایان فصل بهار از 
نظر گونه گیاهی تغییر می کنند. برخی از سبزی ها نظیر 
نونکی و خرفه در ابتدای امر رویش دارند و ســبزی 
هایی نظیر میل و خلل و غیره در ادامه سبز می شوند. 
در فصــل درو گندم و جو که صحرا رنگ زرد به خود 
می گیرد، بسیاری از گیاهان دارویی در دشت همچنان 
سبز می مانند و افرادی که با طب سنتی آشنا هستند به 
چیدن این گیاهان و خشک کردن آن مبادرت می کنند. 
در مجموع  در ارتباط با اثرات طبیعت گردی می توان 
عنوان نمود که یکی از بزرگ ترین لذت های سفر، تجربه 
زیبایی بی نظیر محیط های طبیعی در سراسر جهان است. 
متاسفانه وقتی ترافیک گردشگران در مناطق شکننده و 
حساس زیاد شــود، می تواند بر اکوسیستم تاثیر منفی 
بگــذارد. در تورهای طبیعت گــردی بازدیدکنندگان 
می توانند ضمن ارتقا ســطح حفاظت از محیط های در 
معرض خطر، تجربه کســب کنند و از سفر لذت ببرند. 
با این حال، این بخش از سفر هر دو اثر منفی و مثبت 
را دارد. در دشــت جناح هــم روال به همین صورت 
است و طبیعت گردان می بایست در کنار لذت بردن از 
طبیعت به منافع مردم بومی هم فکر کنند و کشتزارهای 
آن هــا را تخریب ننمایند.در یــک بیان کلی می توان 
عنوان نمود کــه ایده اصلی طبیعت گــردی آموزش 
گردشگران در زمینه اقدامات حفاظتی و تحقیقاتی در 
مناطق شکننده طبیعی است؛ در عین حال به مسافران 
فرصت می دهد ایــن مناطق را به گونه ای دیگر تجربه 
کنند. در حالت ایده آل، تلاش ها هم برای مسافران مفید 
است و هم برای محیط هایی که بازدید می کنند. بخشی 
از هزینه هایی که برای اکوتوریســم می رود نیز صرف 
تلاش های حفاظتی، مانند جمع آوری مجدد گونه های 
در معرض خطر و جنگل کاری می شود. طبیعت گردانی 
که از دشــت جناح و کوه های اطراف این دشت که در 
فصل بهار انواع سبزی های خوردنی نظیر ترشه استفاده 
می نمایند، می بایست در نظر داشته باشند که در زمان 
اقامت در این مناطق تلاش نموده تا تمام مسائل محیط 
زیســتی را رعایت نمایند. در اطراف جناح دشت ها 
و صحراهای کوچک و بــزرگ زیادی وجود دارد که 
می تواند هر ساله مورد بازدید گردشگران طبیعت گرا از 
یکسو و اکوتوریست ها از سوی دیگر قرار گیرد. این 
دشت ها در صورت احیای کامل راه خور جناح و آمدن 
گردشگران از مناطق دیگر، بازدیدکنندگان بیشتری نیز 
خواهد داشت. شهر جناح به گونه ای است که اطراف 
ان را باغات و دشت های کوچک و بزرگ و دره های 
متعدد فراگرفته اســت و در فصل زمســتان و بهار در 
ســال هایی که بازندگی به خوبی صورت گرفته باشد، 
می توان شــاهد یک فضای جذاب برای گردشگران 
طبیعت گرا در شهر جناح بود و با ایجاد بومگردی های 
متعدد می توان به اقامت گردشــگران طبیعت گرا در 

جناح کمک نمود.
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سعیده دبیری نژاد سرویس شهرستان// استاندار 
را  از رویکردهــای اصلی دولت  هرمزگان، یکی 
واگذاری مالکیت اراضــی پرورش میگو به مردم 
عنوان کرد و گفت: مــردم باید از مزارع پرورش 
میگو سهم داشته باشند و هر جا مردم در پروژه 
ها حضور داشته باشــند، دولت حمایت لازم را 

برای ایجاد زیرساخت ها انجام خواهد داد.
به گزارش  خبرنگار دریا ، مهندس مهدی دوســتی 
پس از آیین بهره برداری و آغاز عملیات اجرایی دو 
پروژه شیلاتی در شهرستان جاسک، ارز آوری قابل 

ملاحظــه را از مزایای احداث مزارع پرورش میگو 
برشــمرد و اظهار کرد: افزایش بهره وری مهمترین 
درخواست و دغدغه ما به عنوان بخش دولتی است 
که لازمه اصلی آن برق رسانی به مزارع است. وی 
افزود: در ســفر رئیس جمهور به استان هرمزگان، 
اعتبار ویژه ای برای برق رســانی به مزارع پرورش 
میگو دیده شد که بر همین مبنا پیگیری لازم به منظور 
تخصیص اعتبار برق رسانی به مزارع در دستور کار 
قرار دارد. اســتاندار هرمزگان، یکی از رویکردهای 
اصلی دولت را واگــذاری مالکیت اراضی پرورش 

میگو به مردم عنوان کرد و گفت: مردم باید از مزارع 
پرورش میگو ســهم داشته باشند و هر جا مردم در 
پروژه ها حضور داشته باشند، دولت حمایت لازم را 
برای ایجاد زیرساخت ها انجام خواهد داد. دوستی 
با تاکید بر ضرورت تکمیل زنجیره تولید آبزیان در 
اســتان و کشور، مراکز تکثیر لارو میگو را  یکی از 
زنجیره های اصلی تولید آبزیان برشــمرد و اظهار 
امیدواری کرد، فروردین ماه ســال آینده نخستین 
تولید مرکز تکثیر لارو میگو در روســتای هوشدان 

شهرستان جاسک وارد بازار شود.

استاندار هرمزگان:
مردم بايد از مزارع پرورش میگو سهم داشته باشند  آگهي مناقصه عمومي یک مرحله ای پروژه احداث

 پل بتنی جنوب شهرداری بندر خمیر
شــهرداری بندرخمیر در نظر دارد به اســتناد ماده 5 آیین نامه مالی برگزاری مناقصات و ماده 5 آیین نامه مالی شــهرداریها و مصوبه شماره 279 
مورخ1400/10/21شورای اسلامی شهر بندرخمیر پروژه پروژه احداث احداث پل بتنی جنوب شهرداری بندر خمیر را با شرایط و مشخصات زیر از 
طریق برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای با شرکت صلاحیت دار رتبه حداقل 5 ابنیه یا راه و ترابری به انجام برساند. شایسته است پیشنهاد 
قیمت خود را از ساعت 7 صبح روز پنجشنبه مورخ 1400/11/28 الی ساعت 12 روز  دوشنبه مورخ 1400/12/09 همراه با یک فقره رسید سپرده  
به حســاب72191145857821 شهرداری نزد بانک مهر شعبه خمیر و یا ضمانت نامه معتبر بانکی به مبلغ 376.000.000 ریال در سامانه ستاد 

ایران بارگزاری و اصل آن را  در پاکت مهر شده به امور پیمانها شهرداری بندرخمیر تحویل و رسید دریافت دارید.
1- متقاضیان می توانند از ساعت 8 صبح روز سشنبه مورخ 1400/11/19 الی ساعت 8 صبح روز پنجشنبه  مورخ 1400/11/28 جهت اخذ هرگونه 
اطلاعات وجزئیات مورد نظر ، حجم و میزان کار ، مشخصات ، شرایط و مفاد قرارداد ، فرم پیشنهاد قیمت ،  اسناد وشرایط مناقصه الزاماً از سایت  
www.setadiran.ir اسناد مناقصه دریافت نمایید. مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی راجهت شرکت در مناقصه محقق سازند.کلیه مراحل برگزاری و انتخاب پیمانکار ذیصلاح از طریق سامانه ستاد انجام میگردد.
2-ضمانت نامه شــرکت در مناقصه را طي پاکت )الف( اساسنامه،صورتجلسات هیئت مدیره ،آگهي تاسیس و  ثبت ،آگهي  معتبرآخرین تغییرات 
اساســنامه شرکت، فرم تعهدنامه عدم مشمولیت شرکت در قانون منع مداخله کارکنان دولت در شرکت ،سوابق کاري شرکت ، رضایت نامه ،کپی 
اسناد ماشین آلات بنام شرکت یا در اجاره شرکت را طي پاکت )ب( و آنالیز و برآورد و قیمت پیشنهادی را طي پاکت )ج( با امضاي مقام مجاز و مهر 

شرکت در سامانه ستاد ایران بارگزاری نمایند.
3- کلیه اسناد تعهد آور شرکت از جمله اساسنامه ، صورتجلسات هئیت مدیره ، آگهی تاسیس و ثبت،آگهی آخرین تغییرات اساسنامه گواهی تاییدیه 

صلاحیت پیمانکاری حتماٌ برابر اصل گردد. و در صورت  برنده شدن جهت بررسی به شهرداری ارائه گردد.
4- کلیه اسناد مناقصه تحویلی از جمله نمونه قرارداد و فرم تعهد نامه عدم مشمولیت شرکت در قانون منع مداخله کارکنان دولت در شرکت به امضاء 

مقام مجاز و مهر شرکت برسد.
5- ضمانت نامه شرکت در مناقصه باید حداقل از تاریخ بازگشایي پاکات سه ماه مهلت داشته باشد

6- درهنگام ارائه جواب به شماره وتاریخ آگهي اشاره شود.
7-چنانچه برندگان اول تا سوم حاضر به انعقاد قرار داد نشوند به ترتیب سپرده آنها به نفع شهرداري ضبط خواهد شد.   

8- به پیشنهاد هاي رسیده فاقد سپرده وتائید صلاحیت پیمانکاری معتبر  ترتیب اثر داده   نمي شود.
9-  پیشنهادهای اشتباه، مبهم و ناخوانا مردود و ترتیب اثر داده نمی شود.

10-مبلغ کل: 7.520.000.000 ریال )از محل اعتبارات عمرانی دولت )اسناد خزانه و.....((
11- کلیه هزینه چاپ ونشر آگهي با برنده مناقصه مي باشد.

12- در صورت عدم تجدید مناقصه کمیسیون عالي معاملات شهرداري در ساعت 14روز دوشنبه مورخ 1400/12/09  تشکیل وکلیه پیشنهادهاي 
رسیده مفتوح و قرائت خواهد شد .

13- زمان قرارداد به مدت چهار ماه می باشد.
14- شهرداري در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار خواهد بود .

شهرداري بندرخمیر

ت اول
نوب

آگهی مزایده )نوبت دوم(  
شعبه دوم اجرای احکام حقوقي دادگستری بندرعباس به موجب پرونده شماره 9809987610601026 و شماره بايگاني 
9900641 در خصوص دادخواست آقای محمد بازدار به طرفیت محسن پورقنبری زاده بندري که پس از کارشناسي ملک 

فوق ، به شرح ذيل به مزايده گذاشته مي شود:
 مورد مزايده براســاس استعلام از اداره ثبت اسناد و املاك به شماره نامه 1239985623136003650 عبارتست از پلاك 
ثبتي شماره صفر فرعي از 4965 اصلي بخش يک واقع خیابان سید کامل، کوچه سید کامل 19، و به مساحت عرصه 526 
متر مربع که 20 سهم مشاع از 108 سهم مشاع از 486 سهم باستثناء ثمن اعیاني به مبلغ 1،707،818،930 ريال )يک میلیارد 
و هفتصد و هفت میلیون و هشتصدوهجده هزار و نهصدوسی ريال( ريال به جهت جلوگیري از نقل و انتقال ، به نام آقاي 

محسن پورقنبري زاده بندري مي باشد. 
حدود اربعه ملک به مساحت 526 متر مربع به شرح ذيل مي باشد  شمالا بطول18.30 ديواريست به شارع  جنوبا بطول 18.10 متر ديواريست به محوطه 

باز  شرقا ديواريست بطول 29.10 متر ديواريست به شارع  و جنوبا بطول 28.80 متر ديواريست به شارع 
 نتیجه کارشناسي: ب با توجه و عنايت به بازديد صورت گرفته و طي مدارك ابرازي با در نظر گرفتن موقعیت کیفیت و قدمت ساخت شکل هندسي، 
ارزش منطقه اي و بافت آن ونوع مصالح بکار رفته ، انشعابات ومتعلقات آن ووضعیت فعلي بازار املاك و مستغلات )عرضه و تقاضا( همچنین بدون 
در نظر گرفتن وقفي بودن ، مستحق للغیر بودن بازداشتي بودن و تعهدات ديون و بدهي احتمالي که ممکن است به اشخاص حقیقي و حقوقي يا ساير 
موسسات، بانک ها و نهادهاي دولتي و خصوصي داشته باشد يا در مسیر بودن يا نبودن طرح هاي عمراني و اصلاحات و در صورت صحت و اصالت 
اسناد و مدارك ابرازي و با در نظر گرفتن ساير پارامترها و مولفه هاي موثر بر اين رابطه از نظر اينجانب ارزش 486 سهم ششدانگ عرصه واعیان ملک 
مورد نظر به مساحت عرصه 526 متر مربع باستثناء ثمن اعیاني به مبلغ 353.198 ،5،544 ريال برابر با 500،000،000 ،41 ريال )چهل ويک میلیارد و پانصد 
میلیون ريال( برآورد و اعلام مي گردد. وارزش 20سهم مشاع از 108 سهم مشاع از 486 سهم ملک متعلق به محکوم علیه نیز 1،707،818،930 ريال )يک 

میلیارد و هفتصدوهفت میلیون و هشتصدوهجده هزار و نهصدوسی ريال( براورد و اعلام مي گردد
1-فروش نقدي است. و حداکثر مهلت پرداخت بهاء يک ماه مي باشد. 

2-کلیه هزينه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خريدار مي باشد 
3- پیشنهاددهندگان بايد قبل از انجام مزايده در تاريخ روز مزايده با هماهنگي اجراي احکام مبلغ 10%  مبلغ ارزيابی شده را به صورت نقدي به حساب 
شماره IR 220100004062012907685962  نسیم بانک مرکزی سپرده را به اين اجرا تحويل نمايند. 4- اجرای احکام در قبول يا رد پیشنهاد مختار است.
5-مزايده در ساعت 13:00مورخ 1400/12/02 در محل اجراي احکام حقوقي دادگستری بندرعباس واقع در رسالت جنوبی کوچه فتح المبین مجتمع 

قضايی شهید بهشتی  بصورت حضوری بعمل می آيد و برنده کسی است که بالاترين قیمت را پیشنهاد نمايد. 
6- در صورتي که برنده تا يک ماه از جلسه مزايده و با انقضاي مهلت از پرداخت بها مورد مزايده خودداری نمايد مسئول کسر احتمالي قیمت وخساراتي 

که از تجديد مزايده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفا مي شود وسپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد .
 متقاضیان شرکت در مزايده برای کسب اطلاعات بیشتر مي توانند به شعبه دوم اجرای احکام حقوقي دادگستری بندرعباس مراجعه نمايند .

اجرای احکام شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان بندرعباس
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يزدياسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
اگر دیروز روز بسیار بدی را گذرانده اید یا دیشب اصلا 
نتوانستید خوب بخوابید و شب آرامی نداشتید خیالتان 
راحت باشد؛ امروز اوضاع بهتر خواهد شد. به هر حال 
امروز روزی اســت که شما می توانید با احساسات تان کنار بیایید؛ به 
خاطر اینکه این بهترین کاری است که می توانید بکنید؛ چرا که اگر آنها 
را انکار کنید در موقعیت بدی قرار خواهید گرفت. از شرایط سخت و 

دشوار فقط به این خاطر که موقعیت ناجوری است فرار نکنید.
  اردیبهشت :

امروز قادر هستید درعالم رویا از سرزمین هایی دیدن 
کنید که هرگز در عالم واقعیت آنها را مشاهده نکرده اید. 
تفاوت بین دنیای درونی و بیرونی شــما باعث می شود 
که این روزها دچار آشفتگی و پریشانی شوید و شما زمانی می توانید 
وظایف تان را به خوبی انجام دهید که زندگی تان دچار آشــفتگی و 
پیچیدگی کمتری باشد. به هر حال بهترین کاری که می توانید بکنید این 
اســت که به زور تلاش نکنید تا این دو واقعیت زندگی تان را نادیده 

بگیرید.
  خرداد :

شما از انجام دادن کارهایی را که پشت سر هم برایتان 
بوجود می آیند خسته شده اید، خوشبختانه، با تمرکز به 
روی اهداف بلند مدت خود می توانید قدر و ارزش لحظه 
حال را دریابید. اما این کار می تواند یک سیاســت کاملا ماهرانه و در 
عین حال فریبنده باشــد چرا که درست نیســت که آنچه اکنون اتفاق 
می افتد را نادیده بگیرید. بین کارهای که الان در دســت انجام دارید 
و کارهایی که قبلا شــروع کرده بودید تعادل برقرار کنید و اگر طرحی 
به سرانجام نرسید آن را برای مدتی رها کنید تا بعدا سر فرصت به آن 

بپردازید. 
  تیر :

بازگشت ماه به نشان حساس شما بدون شک می تواند 
تمام رویاهای شــما را به واقعیت تبدیل کند، اما نیازی 
نیست که شــما کار خود را رها کنید. شما می دانید که 
کمبود اعتماد به نفس شما از ترس های قدیمی تان سرچشمه می گیرد و 
ربطی به اوضاع و احوال کنونی شما ندارد ولی خاطر جمع باشید که همه 
چیز براحتی حل خواهد شد. اگر شما برای کنترل کارها و اوضاعتان 
درگیر هســتید، این پیچیدگی باید کمی حل شود و به جای پناه بردن 

به احساسات تان آنها را رها کنید و بگذارید به حال خود شان باشند.
  مرداد :

شما امروز پشت آن لبخندی که بر چهره دارید مشکلی 
را پنهان کرده اید و مایل نیستید که احساسات واقعی تان 
را برای کسی آشکار کنید. به نظر می رسد نیازمند زمان 
بیشتری هستید تا بتوانید احساسات تان را با موقعیت هماهنگ سازید. 
شــما در خفا و پنهانی بهتر می توانید اجازه دهیــد آنها دوره خود را 
بگذرانند و همه چیز به روال گذشته باز گردد. متاسفانه مجبورید که تا 
زمانیکه به امور شخصی و درونی تان می پردازید به وظایف اجتماعی 

که دارید نیز عمل کنید. 
 شهریور :

ممکن است بعضی اوقات درباره زمان بندی که برای روز 
خود دارید مراقب و هوشــیار باشید اما بهر حال ممکن 
است بخواهید این شلوغی و آشفتگی را به پایان برسانید. 
اگر زمانی احساس کردید که نیاز دارید کمی خلوت کنید و تنها باشید 
کار دلخواه خود را انجام دهید. مراقبت از روح و روان خود بسیار مهمتر 
از انجام وظایف اجتماعی اســت. اگر از خودتان مراقبت نکنید دیگر 

چیزی ندارید که به دیگری پیشکش کنید. پس مراقب خودتان باشید!
 مهر :

ممکن اســت امروز بخواهید از دیگران مواظبت کنید، 
حتی ممکن است آرزو کنید کاش شما تنها کسی بودید 
که می توانستید دیگران را تربیت کنید. بسیار سخت است 
که بخواهید احساسات خود را کنار بگذارید و کاری را که دیگران ازتان 
انتظار دارند را انجام دهید، زمانی که کاری را شــروع می کنید می بینید 
راحت تر به نظر می رســد. به خاطر اینکه شما به قدر کافی حساس 

هستید که کاری را قبل از اینکه کسی از شما بخواهد انجام دهید. 
 آبان :

امروز آرزوهای بزرگی در ســر داریــد و خوش بینی 
ذاتی که همیشــه همراه شما است باعث می شود بتوانید 
اهداف تان را به مرحله عمل برسانید. البته شما نیاز دارید 
که با انجام کارهای لازم کنار بیایید. اما رفتار مثبت شما می تواند بین 
شــما و تمام مردم دنیا تفاوت ایجاد کند. اگر به خود تان اعتماد داشته 
باشید از اینکه می بینید در راهی که برای رسیدن به اهداف تان در پیش 

گرفته اید به هیچ مانعی برخورد نمی کنید متعجب خواهید شد.
   آذر :

اگر شــما درگیر مســئله مالی با دیگران هستید امروز 
درصدد دفاع از موقعیت خود برمی آیید. خوشــبختانه 
به نظر می رســد این درگیری تبدیل به مشکل بزرگی 
نمی شود اما شما باید به عمق ماجرا پی ببرید و از سطوح ظاهری آن 
بگذرید تا به عمیق ترین معنی آن دســت یابید. اگر این کار را نکنید، 

آتش زیر خاکستر باقی مانده و بعدها دوباره شعله ور خواهد شد.
 دی :

شــما ســعی می کنید که از ایجاد یک درام احساسی 
جلوگیری کنید اما شــاید الان ارزشی نداشته باشد که 
برای دوری از آن تلاشــی بکنید. اگر بتوانید مقاومت 
درونی خود را پشــت سر بگذارید ممکن است از اینکه می بینید تغییر 
رفتار شما بسرعت نتیجه داده و پی آمد خوشایندی داشته است متعجب 
شــوید. فقط به خاطر اینکه احساسات شخصی از نزدیکان تان  فقط 
ظاهری است  و انسان دو رویی است ناراحت و آزرده نشوید ؛ به یاد 

داشته باشید که این مشکل شما نیست.
  بهمن :

به نظر می رسد شــما امروز با احساسات خود درگیر 
شدیدی داشته باشــید به خاطر اینکه به نظر می رسد 
در گذشــته زیادی ریسک کرده اید. با این وجود،  شما 
می توانید بوسیله آنچه که در ذهن دارید  در مسیرتان راهنمایی شوید. 
اگر نیازهای شــما برآورده نشدند شــما ممکن است تردید کنید که 
آیا بهتر اســت آنها را داشته باشید یا نه و این آسیب پذیری شما را 
می رساند. از کار به عنوان راهی برای فراموش کردن احساسات تان 

استفاده نکنید. 
  اسفند : 

ممکن است احساس کنید که امروز بسیار سرزنده و شاد 
هستید، اما الان مردد هستید که  آیا ترس از پذیرفته نشدن 
را نشان بدهید یا خیر. به جای اینکه در میان عده زیادی 
از مردم وانمود کنید که دارای اعتماد به نفس زیادی و در میان آنها شاد 
و خرم هستید، سعی کنید زمان فراغت تان را با یکی دو تا از دوستان 
نزدیک تان بگذرانید. سر و صدای کمتر در محیط پیرامون تان باعث 
می شود تا کودک درون تان ناخودآگاه از درون تان بیرون بیاید و شروع 

به بازی و تفریح کند.
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سرویس ســلامت // تقریبا تمامی والدین 
تجربه مواجه شدن با تب فرزندانشان را دارند 
و البته تشنج های مرتبط با تب در کودکان 
خردسال می تواند برای والدین نگران کننده 
باشــد اما باید در نظر داشت که این شرایط 

معمولاً تهدید کننده زندگی نیست.
تقریبا تمامی والدین تجربه مواجه شدن با تب 
فرزندانشان را دارند و البته تشنج های مرتبط با 
تب در کودکان خردسال می تواند برای والدین 
نگران کننده باشد اما باید در نظر داشت که این 

شرایط معمولاً تهدید کننده زندگی نیست.
طی یک تشــنج ناشــی از تب، کودک ممکن 
است هوشــیاری خود را از دست داده، دچار 
انقباض و لرزش تمام بدن شــود. به باور دکتر 
کیارش صدریه متخصص مغز و اعصاب کودکان 
در بیمارســتان کودکان لس آنجلس، تشنج  ها 
- که معمولاً یک یا دو دقیقه طول کشــیده اما 
می  توانند طولانی  تر هم شوند - به ندرت نیاز 
به دارو داشته و در بیشــتر موارد هم نیازی به 

بستری شدن در بیمارستان ندارند. 
با وقوع هر نوع تشنج در کودک، والدین یا سایر 
مراقبان باید آرامش خود را حفظ کرده و چهار 

اقدام اصلی را انجام دهند:
۱-  برای جلوگیری از خفگی، کودک را به پهلو 
بخوابانیــد. نیازی به مهار کودک یا تلاش برای 
متوقف کردن لرزش نیســت. تشنج به خودی 

خود ادامه یافته و سپس متوقف می شود.
2- هرگز چیزی در دهان کودک نگذارید. این 

کار می تواند منجر به شکستگی دندان، آسیب 
دیدن لثه یا حتی مسدود شدن راه هوایی شود.

3- زمان تشــنج اگر بیش از پنج دقیقه طول 
کشــید، با اورژانس تماس بگیرید زیرا ممکن 
اســت برای پایان دادن به تشــنج نیاز به دارو 

باشد.
4-  فرزندتان را در همان روز به پزشک ببرید 
زیرا اگرچه  تشــنج های مختصر به خدمات 
اورژانسی نیاز ندارند، اما باید دلیل تب و تشنج 
در فرزندتان شناسایی شود. تشنج ناشی از تب 
شایع ترین نوع تشــنج دوران کودکی است که 
بین 2 تا 5 درصد کودکان را مبتلا می کند. اکثر 

آنها بین ۱2 تا ۱۸ ماهگی رخ می دهد.
 اینکه چرا تب می تواند باعث تشــنج شــود 

هنوز مشخص نیســت، اما به باور متخصصان، 
ژنتیک در این امر نقــش دارد.دکتر صدریه در 
این رابطه خاطرنشــان کرد: درمان  تشنج در 
کودکان معمولاً شــامل اســتفاده از داروهای 
کاهش دهنده تب مانند استامینوفن یا ایبوپروفن 
است. باید توجه داشت که دو نوع تشنج ناشی 
از تب وجود دارد. تشــنج های ساده که شایع 
ترند، شامل تکان دادن تمام بدن بوده و کمتر از 
۱5 دقیقه طول می کشند. به خاطر داشته باشید 
که تشنج بر عملکرد مدرسه یا هوش آینده آن ها 
تأثیر نمی گذارند. در خاتمه گفتنی است تشنج 
های پیچیده تنها بخشی از بدن را درگیر کرده و 
معمولا در عرض 24 ساعت عود کرده و میزان 

عوارض بعدی آن ها  کمی بیشتر است.

نکاتی بسیار مهم که والدین باید بدانند:

چگونه با تب شدید کودکان مواجه شویم؟

طرح : بیتا هوشنگی

ســرویس ســلامت // دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اعلام کرد: داشتن وزن 
و قد مطلوب برای کودکان به ویژه در ۲ ســال اول زندگی، 
بسیار حائز اهمیت بوده و شــایع ترین علل توقف رشد، 

تغذیه ناکافی است.
شــایع ترین علل توقف رشــد کودکان، غذا خــوردن ناکافی 
یا خوردن غذاهایی که فاقد مواد مغذی محرک رشــد هســتند، 
عفونت های مکرر یا بیماری هایی است که باعث کاهش دریافت 

یا جذب ضعیف مواد مغذی می شود.
به گزارش دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی،مراقبت ناکافی از کودک نیز در رشد او موثر 
اســت از جمله این علل، مربوط به مادر است که تغذیه نامناسب 

در زمان قبل از بارداری، بارداری و شــیردهی داشــته همچنین 
کوتاه قدی مادرزادی، عفونت و بیماری، بارداری در نوجوانی به 
دلیل نیازهای مراقبتی رشــد مادر، باعث اختلال در دسترسی به 

مواد مغذی برای جنین می شود.
تاخیر رشــد داخل رحمی و تولد نــوزاد نارس، فاصله کم تولد 
دو کــودک که خطر کمبود ذخایر مادر را در بارداری های بعدی 
افزایــش می دهد و پیامدهای منفی برای مــادر و کودک دارد، 
فشــارخون بالا، فعالیت ناکافی کودک، شــیوه مراقبتی ضعیف، 
تامین نامناســب آب و سرویس بهداشــتی، تخصیص نامناسب 
غذا بین اعضای خانواده، کیفیت ضعیف غذا، دریافت  نامناســب 
ریزمغذی ها از جمله ویتامین ها و موادمعدنی، تنوع غذایی پایین 
و دریافت ناکافی غذاهایی بــا منبع حیوانی نیز از عوامل توقف 

رشد کودکان بشمار می رود.
بر اســاس این گزارش، شیوه نادرست غذا دادن به کودک، تغذیه 
ناکافی نســبت به نیازهای بدن، شیردهی نامناسب، عفونت روده 
ای از جمله اســهال، انتروپاتی محیطی )اختلال عملکرد روده(، 
انگل، عفونت تنفســی، مالاریا و کاهش اشتها در اثر بیماری نیز 

می تواند باعث توقف در رشد کودکان شود.
طبق توصیه دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشــکی، والدین باید با مراجعه به نزدیک ترین مرکز 
بهداشــتی به محل سکونت خود، وضعیت رشــد فرزندخود را 
بررسی و در صورتی که کودک دچار کوتاه قدی یا کم وزنی بود 
با مراجعه به پزشک و کارشناس تغذیه، آموزش ها و درمان های 

لازم را برای بهبود رشد کودک دریافت کنند.

سرویس ســلامت // وزیر بهداشت گفت: 
نزدیک به ۲0 درصد موارد اومیکرون، مربوط 
به کودکان به ویژه کودکان زیر ۲ سال است.

بهــرام عین اللهــی در حاشــیه بازدید از 
بخش های جدید بیمارستان امام حسین )ع(، 
این مرکز درمانی را یکی از بیمارستان های 
بزرگ شــرق تهران دانســت و افزود: این 

بیمارستان با توجه به تراکم جمعیتی در این 
منطقه به صورت شبانه روزی مشغول ارائه 
خدمت اســت که با توجه به شرایط حاکم 
در کشور و نگرانی ها در خصوص گسترش 
سوش امیکرون، نیاز به اتخاذ تدابیری ویژه 
و تجهیز این مرکز احســاس شــد.وی از 
افتتاح بخش جدید مراقبت ویژه بیمارستان 

امام حســین )ع( خبر داد و افزود: در حال 
حاضر ظرفیت تخت های ویژه در بیمارستان 
به ۶0 تخت رسیده است و نکته حائز اهمیت 
در این مرکــز، وجود تخت هــای مراقبت 
ویژه اطفال اســت.عین اللهی در خصوص 
دستگاه شــتاب دهنده خطی و رادیوتراپی 
میکروسکوپی )X9( که در این بیمارستان 
راه اندازی شــده اســت، عنــوان کرد: این 
دستگاه پیشــرفته ترین و دقیق ترین دستگاه 
پرتودرمانی است که برای اولین بار در مرکز 
درمانی دانشگاهی در استان تهران نصب و 
به بهره برداری رســیده و برای درمان انواع 
تومورهای سرطانی قابل استفاده است.وزیر 
بهداشت اظهار کرد: در طرح ملی عدالت و 
تعالی در ســلامت برای تأمین دستگاه های 

مورد نیاز مراکز درمانی و دسترســی تمام 
مردم در سراسر کشور به تجهیزات پیشرفته 
با همکاری سایر ارگان ها برنامه ریزی شده 
است.وی با اشاره به سایر پروژه های عمرانی 
بیمارستان امام حسین )ع(، تصریح کرد: نقش 
خیرین در کنار حمایت وزارت بهداشــت، 
در پیشــبرد و راه اندازی پروژه های درمانی 
بی بدیل بوده و نظام سلامت همواره قدردان 
این عزیزان است.وزیر بهداشت در خصوص 
وضعیت شیوع بیماری کرونا در کشور، گفت: 
با شیوع سویه اومیکرون در سایر کشورها، 
سمینارهایی با حضور رؤسای دانشگاه های 
علوم پزشــکی سراسر کشــور برگزار شد 
و اعلام آماده باش کامــل صورت گرفت.

عین اللهی با تاکید بر لزوم تکمیل پوشــش 

واکسیناسیون برای پیشگیری از ابتلای مردم 
به اومیکرون، اظهار کرد: تاکنون ۱35 میلیون 
دوز واکسن در کشــور تزریق شده که 90 
درصد مردم دوز اول، ۸0 درصد دوز دوم و 
2۸ درصد دوز سوم را دریافت کرده اند. این 
آمار در تهــران 93 درصد تزریق دوز اول، 
۸5 درصــد تزریــق دوز دوم و 35 درصد 
تزریق دوز سوم گزارش شده است.وی ادامه 
داد: تدوین دستورالعمل ها و توصیه به مردم 
برای رعایت فاصله اجتماعی، اســتفاده از 
ماســک و عدم حضور در اماکن پرجمعیت 
از دیگر وظایف وزارت بهداشــت است که 
مردم در طول 3 هفته آینده باید بیشــتر به 
این موارد توجــه کنند.عین اللهی، درمان را 
از دیگر مســئولیت های وزارت بهداشت در 

بحران کرونا اعلام کــرد و افزود: خدمات 
درمانی باید در دســترس تمام افراد مبتلا به 
کرونا باشد. موضوع مهم موج جدید بیماری 
و گسترش سوش اومیکرون، آمار نزدیک به 
20 درصدی ابتلای کودکان به ویژه کودکان 
زیر 2 ســال اســت و از مردم درخواست 
داریــم در صورت مشــاهده کوچک ترین 
علامــت بیماری با کودکان تماس نداشــته 
باشــند.وی در پایان با اشاره به وجود تعداد 
تخت بیمارســتانی کافی برای ارائه خدمت 
در زمــان بحران، گفت: ضرورت مراجعه به 
مراکز درمانی در صورت مشــاهده علائم 
خفیف وجود ندارد و افراد با بیماری ها زمینه 
و گروه های خطر در صورت مشاهده علائم 

در اولویت مراجعه به مراکز درمانی هستند.

وزیر بهداشت:

۲۰ درصد مبتلایان امُیکرون کودک هستند

تغذیه ناکافی، شایع ترین علل توقف رشد کودکان

سرویس ســلامت // دبیر کمیته امنیتی، 
اجتماعی و انتظامی ســتاد ملی مقابله با 
کرونا گفت: رنگ بندی های کرونایی شهرها 
برای ایجاد حساسیت میان مردم است و به 
معنای بازگشت محدودیت ها به گذشته و 
محدودیت های کاری نیست و محدودیت ها 
اعمال  سراسری  رئیس جمهور  گفته  طبق 

نمی شود.
  حسین قاسمی دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و 
انتظامی ستاد ملی مقابله با کرونا  درنشست این 
ســتاد با حضور وزیر کشور گفت: این نشست 
برحسب دستور رئیس جمهور و به شکل خاص 

با حضور دستگاه های ذی ربط برگزار شد.
دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ســتاد 
ملی مقابله با کرونا درباره اعمال محدودیت ها 
براســاس رنگ بندی ها، افزود: مقرر شده بود 
این موضوعات در جلسه اختصاصی با حضور 
وزیر کشور، معاونان وزارت بهداشت، شورای 
عالی هماهنگی تبلیغات اسلامی، صدا و سیما و 

دستگاه های ذیربط برگزار شود.
 تصمیــم قطعی بــرای راهپیمايی 22 

بهمن هنوز گرفته نشده

قاســمی درباره تصمیمات دربــاره برگزاری 
راهپیمایی 22 بهمن، یادآور شد: تصمیم قطعی 
در ارتبــاط با راهپیمایی 22 بهمن هنوز گرفته 
نشده است. در این جلسه دو پیشنهاد راهپیمایی 
فردی و یا خودرویی ارائه و قرار شــد که در 

ستاد ملی مقابله با کرونا بررسی شود.
 تمديد محدوديت های کرونا

دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ســتاد 
ملی مقابله با کرونا اضافه کرد:  از آنجا که طرح 
مدیریت هوشــمند اجرا می شود رنگ بندی ها 
بیشتر برای ایجاد حساسیت میان مردم است تا 
به نوعی متوجه این تغییرات باشند و برای آنها 
عادی انگاری نشود. به همین دلیل پیشنهادات 
اعمــال محدودیت ها در طــرح ملی مدیریت 
هوشمند را در جلســه قبلی مطرح کردیم که 
مصوب شد این محدودیت ها برای مدتی تمدید 

شود. 
قاســمی از جمله محدودیت هــا را برگزاری 
جلســات اداری با حضــور حداکثر 30 نفر و 
ســقف زمانی یک ســاعت و نیم و همچنین 
برگزاری جلسات و تجمعات در اماکن مشخص 
برای مســائل فرهنگی، مذهبی و آیینی با 20 

درصد ظرفیت و لغو ماموریت های غیر ضرور 
کارکنان دولت برشمرد.

وی ادامــه داد: همچنین مــردم در اماکن باید 
از ماســک استفاده کنند و اصناف هم با داشتن 
تاییدیه تزریق 2 دُز واکســن در سامانه امید، و 
اخذ بارکد از سامانه مجاز به فعالیت می شوند.  

 نحوه آموزش  حضــوری مدارس در 
پیک جديد کرونا

دبیر کمیته امنیتی، اجتماعی و انتظامی ســتاد 
ملی مقابله با کرونا خاطرنشــان کرد: درباره 
آموزش هــای حضوری در صورتی که در یک 
شــهر یا مدرسه یا منطقه شــرایط قرمز شود 
می توانند نخست کلاس، سپس مدرسه و بعد از 
آن کل مدارس شــهر را غیرحضوری و آنلاین 

برگزار کنند.
 محدوديت هــای سراســری کرونــا 

برنمی گردد
قاســمی تاکید کرد: رنگ بندی ها برای ایجاد 
حساسیت میان مردم است و به معنای بازگشت 
محدودیت ها به گذشته و محدودیت های کاری 
نیست و محدودیت ها طبق گفته رییس جمهور 

سراسری اعمال نمی شود.

تکلیف محدودیت های سراسری کرونا مشخص شد

برنج حاوی میزان   // سرویس سلامت  
بالایی آرسنیک است که اگر به درستی 
پخته نشود، مشکلاتی برای سلامتی به 

همراه خواهد داشت.
برنــج اگر در حد اعتدال مصرف شــود به 
عنوان یک غذای اصلی،گزینه آســان برای 
طبخ اســت اما طبق مطالعات انجام شده، 
پخت نادرســت آن می تواند برای سلامتی 
توسط  که  باشــد.مطالعه ای  شما خطرناک 
دانشگاه کوئینز بلفاست در لندن انجام شد، 
نشــان داد که مواد شیمیایی ناشی از سموم 
صنعتی و آفت کش ها در خاک می تواند برنج 
را خطرناک کند و حتی در بسیاری از موارد 

منجر به مسمومیت با آرسنیک شود.
یک مطالعه قدیمی اثرات ایــن ماده را در 

انواع خاصی از سرطان نشــان داده است. 
در اواســط دهه ۱990، زنــان کالیفرنیا در 
آزمایشی برای شناسایی عوامل خطر بالقوه 
برای سرطان سینه و سایر سرطان ها شرکت 
کردند.سپس نتایج نشان داد که برنج حاوی 
مقدار زیادی آرسنیک است و بنابراین، اگر 
به درستی پخته نشود، ممکن است در آینده 
منجر به مشکلات سلامتی شود.سازمان غذا 
و داروی انگلیس برخی از خطرات سلامتی 
ناشی از آرسنیک غیر آلی موجود در برنج 
و محصولات حاوی برنج را در ســال های 
اخیر ارزیابی کرده است.این ارزیابی شامل 
ارزیابی کمی از خطرات سرطان ریه و مثانه 
ناشــی از قرار گرفتــن در معرض طولانی 
مدت با این محصولات و تأثیر مورد انتظار 

سناریوهای مختلف برای کاهش خطر بود.
ارزیابی کیفی برخی از خطرات غیرسرطانی 
بالقوه در مراحل خاصی از زندگی نیز انجام 
شــده اســت که در آن به والدین و مراقبان 
کودکان خود توصیه شــده به جای اتکای 
صرف به برنــج، از انواع غلات برای تغذیه 
بچه ها استفاده شود.در سال 2020، سازمان 
غــذا و داروی ایالات متحده توصیه کرد که 
بخش های صنایع غذایی از سطح آرسنیک 
معدنی ۱00 قســمت در میلیارد در غلات 
بچه برنج تجاوز نکنند.بیش از 3.5 میلیارد 
نفر در سراســر جهان بــرای دریافت بیش 
از 20 درصد کالــری روزانه خود به برنج 
وابسته هستند که جایگاه آن را به عنوان یک 
غذای اصلی جهانی تقویت می کند.آرسنیک 
در آفت کش های صنعتی مورد اســتفاده در 
کشــاورزی وجود دارد و برخی از کشورها 
دارای سطح بالایی از آرسنیک در آب های 
زیرزمینی هستند و قرار گرفتن طولانی مدت 
و مکــرر در معــرض این ماده شــیمیایی 
از طریق غذا یا آب ممکن اســت منجر به 
برنج  مسمومیت »آرسنیک« شود.متأسفانه 
طبق مطالعات انجام شــده حــاوی میزان 
بالایی آرسنیک است و به همین دلیل اگر به 
درستی پخته نشود، مشکلاتی برای سلامتی 

به همراه خواهد داشت.

سرویس سلامت // دبیر کمیته علمی کشوری کرونا گفت: در 
سویه اومیکرون بیشتر بیماران علائمی مانند آبریزش بینی، 
تب، گلو درد، سردرد، ضعف و بی حالی و همچنین در بعضی 

موارد سرفه را تجربه می کنند.
حمیدرضا جماعتی افزود: واریانت جدید کرونا در بیشــتر موارد با 
علائم تنفسی فوقانی بروز پیدا می کند. در واقع بیماران علائمی مانند 
آبریزش بینی، تب، گلو درد، سردرد، ضعف و بی حالی و همچنین در 

بعضی موارد سرفه را در سویه اومیکرون تجربه می کنند.
به گفته وی، در صورتی که فرد بیمار فقط علائم تنفســی فوقانی و 
مشابه سرماخوردگی را دارد، در منزل با داروهای مسکن و مایعات 
فراوان و همچنین رعایت موارد قرنطینه؛ دوره بیماری را سپری کند.

دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا ادامــه داد: برخی بیماران ممکن 

است دچار علائم تنفسی مانند سرفه، تنگی نفس و درد قفسه سینه 
شوند که در این موارد بهتر اســت افراد به پزشک و مراکز درمانی 
مراجعه کنند. همچنین در صورتی که افرادی دچار علائم مشابه به 
سرماخوردگی باشند، ولی دچار نقص سیستم ایمنی مانند استفاده 
از داروهای ســرکوب کننده سیستم ایمنی و بیماری های زمینه ای و 
پیوندی هستند؛ به جهت ریســک بالای درگیری ریوی بهتر است 

حتماً به پزشک مراجعه کنند.
جماعتی افزود: در اطفال بیشتر درگیری ها مربوط به سیستم تنفسی 
فوقانی و مشابه به سرماخوردگی است و به دلیل حساسیت بالا در 
این سن، بهتر است در صورت بروز علائم حتماً به پزشک مراجعه 
کنند. در واقع حتی در صورت خفیف بودن علائم در کودکان، بهتر 

است مراجعه به پزشک برای معاینه دقیق تر صورت بگیرد.

دبیر کمیته علمی کشوری کرونا:

بیماران امُیکرونی با چه علائمی به پزشک مراجعه کنند

سرویس سلامت // قائم مقام مدیرعامل یک شرکت دانش بنیان 
از ورود نخستین انسولین قلمی تولیدشده در داخل کشور به 

داروخانه ها خبر داد.
انسولین یکی از اقلامی است که بالاترین میزان ارزبری های دارویی 
در کشور را دارد و در ماه های گذشته کمبود نوع قلمی آن باعث بروز 
مشکل در دسترســی بیماران به این دارو شده بود اما با تلاش یک 
شرکت ایرانی، با انتقال تکنولوژی از یک شرکت آلمانی، انسولین قلمی 

»گلارژین« ساخت داخل روی پشیخوان داروخانه ها قرار گرفت.
زهره افســرطلا قائم مقام مدیرعامل این شرکت دانش بنیان، با اعلام 
این خبر که انســولین قلمی ایرانی به بازار عرضه شد؛ گفت: انسولین 

گلارژین نوعی انسولین طولانی اثر است که بیمار در هر 24 ساعت به 
یکبار تزریق آن نیاز دارد؛ در حال حاضر یک میلیون پن )قلم( از این 
محصول تولید شده و مورد تأیید آزمایشگاه مرجع وزارت بهداشت 

قرار گرفته است.
وی افزود: فعلًا فرمولاسیون تولید و فیلینگ)پرکنی( در کشور انجام 
می شود و در آینده نزدیک تولید ماده اولیه از »سل لاین« تا محصول 

نهایی در داخل کشور انجام خواهد شد.
افسرطلا با اعلام اینکه میزان سرمایه گذاری برای تولید انسولین قلمی 
در ایران ۱2۶ میلیون یورو بوده است؛ تصریح کرد: تولید این محصول 

باعث کاهش 30 درصدی ارزبری انسولین در کشور می شود.

نخستین انسولین قلمی ايرانی وارد بازار شد

هشدار :
 در پخت 

برنج 
دقت کنید
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گروه خبر // همزمان بــا دهه مبارک فجر 
پروژه احداث دبستان ۶ کلاسه شهید علی 

لندی به بهره برداری رسید.
به گزارش خبرنگار دریا  ، طی آیینی باشــکوه 
با حضور مهدی دوســتی اســتاندارهرمزگان ، 
سیدفخرالدین هاشمی مدیرکل نوسازی، توسعه 
و تجهیز مدارس هرمزگان، سیدعبدالله هاشمی 
رییس مجمع خیرین مدرسه ساز استان هرمزگان، 
احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس 

شورای اســلامی و جمعی از مسوولین استانی 
مدرسه شــهید لندی نوجوان فداکار ایذه ای در 

شهرستان بندرخمیر  به بهره برداری رسید.
هاشمی در این آیین با اشاره به اینکه این مدرسه 
با مشارکت شرکت سیمان هرمزگان و اداره کل 
نوســازی مدارس هرمزگان احداث شده است، 
افزود: مدرسه شــهید لندی درقالب ۶کلاس با 
زیر بنای420 مترمربع در چهل و ســومین بهار 
پیروزی شــکوهمند انقلاب اســلامی ایران در 

هرمزگان افتتــاح و تقدیم دانــش آموزان این 
مرزوبوم شد.

وی همچنین ابرازداشت: برای احداث این پروژه 
مبلغ 42 میلیارد ریال هزینه شده است.

مدیرکل نوســازی، توســعه و تجهیز مدارس 
هرمزگان در ادامه با تمجید از رشــادت و ایثار 
این نوجوان ۱5 ســاله تاکید کرد: زیبنده کردن 
مدارس به نام زنده یاد »علی لندی« در واقع ادای 
دین به فداکاری و بزرگ منشی اوست، ایثار این 

نوجوان، درس بزرگی برای همه ماست که باید 
برای دانش آموزان نیز تداعی و بازگو شود.

هاشــمی تصریح داشــت: با توجه به فداکاری 
نوجوان شجاع، شهید علی لندی یکی از مدارس 
استان هرمزگان در شهرستان بندرخمیر به نام این 

شهید نام گذاری شده است.
گفتنی است؛ »علی لندی« نوجوان ایذه ای، پس از 
وقوع آتش سوزی در منزل یکی از همسایگان، 
ققنــوس وار بــه دل آتش می زند تــا دو خانم 

همسایه را که در میان شــعله ها گرفتار بودند، 
نجات دهد؛ او موجب نجات این دو خانم شــد 

اما خودش دچار سوختگی شدید شد و چندی 
بعد بر اثر جراحات فراوان به دیدار معبود شتافت.

با حضور استاندارهرمزگان ؛

مدرسه شهید لندی در بندر خمیر افتتاح شد

گروه گزارش // بیش از ۴0 درصد شهر بندرعباس را 
بافت فرسوده و مناطق حاشیه نشین تشکیل می دهد 
که وضعیت منازل در آن ها مناسب نیست و محلات 

حاشیه ای در بحران ها وضعیت شکننده ای دارند. 
شهر بندرعباس یکی از نقاط استراتژیک کشور محسوب 
می شــود و علنا چرخ اقتصاد کشور از این شهر شروع به 
چرخیدن می کند لذا اگر به هر دلیلی حتی برای یک روز 
این شهر با تمام زمینه هایش تعطیل شود آن روز است که 
خواهیم دید اینکه می گویند بندرعباس پایتخت اقتصادی 

کشور است یعنی  چه؟
آن وقت است که تقریبا در کشور با بحران سوخت و حتی 
بحران های مواد غذایی روبــه رو خواهیم بود و تقریبا بر 
بسیاری از نقاط کشور تاثیر منفی خواهد گذاشت اما جای 
بســی تاســف دارد که این پایتخت اقتصادی بیش از 40 
درصد مردمش در بافت های فرســوده، ســکونتگاه های 
غیررسمی و بافت های ناکارآمد زندگی می کنند، بافت هایی 
که به غیر از شــیوع فقر و آســیب های اجتماعی و چهره  
نازیبایی که به شهر می بخشد یکی از نقطه های ناامن بحرانی 
است. اکثر منازل این مناطق در محلاتی مانند درخت سبز، 
مغ پیرمرد، چاهســتانی ها و غیره وضعیت ایمن ندارند و 
می توان گفت حجم بالایی از منازل مردم بر روی هیچ بنا 
شده است و این یعنی ساختار این محلات در زلزله بسیار 
شکننده اســت و اینکه در زلزله اخیر هرمزگان اتفاقی در 
آن نیافتد فقط لطف خداوند بوده اســت و بس و گرنه به 
قول سعید بخشی فعال جهادی هرمزگان در دیدار با رئیس  
جمهور خدا می دانســت تا کی باید از این محلات جنازه 

بیرون می آوردیم.
مشکل اساسی و اصلی محلات حاشیه ای بندرعباس عدم 
برخورداری آن از گذرگاه های قابل قبول است که این امر 
مشــکل را در این مناطق دو چندان مــی کند چرا که در 
صورت وقوع بحران در این محلات حتی امدادرســانی به 
مردم این محلات هم سخت و غیر ممکن می شود البته در 
سال های گذشته کارهایی برای حل مشکلات محلات بافت 
فرسوده بندرعباس انجام شده است و بازگشایی معابر در 

این محلات صورت گرفته است اما لازم است در این حوزه 
بیش از پیش تلاش شود و موانع از سر راه برداشته شود.

یکی از راه حل های حل مشــکل بافت فرسوده بندرعباس 
افزایش مشارکت مردم در امر بازسازی و نوسازی منازل 
مردم است اما از آنجایی که مردم این محلات از تمکن مالی 
کافی برای بازسازی و نوسازی منازلشان برخوردار نیستند 
چرا که عموما این مناطق ساکنینی دارد که جزو اقشار کم 
درآمد شهر بندرعباس محسوب می شوند  نمی توان انتظار 

زیادی از آن ها داشت.
در بحث گرفتن تســهیلات نیز مشکل اصلی آن ها تامین 
وثایق  و ضامنین مورد نیاز برای دریافت وام اســت که با 
توجه به  اینکه برای اقشــار سا کن در این محلات ضامنین 
کارمند یا ســرمایه داری  که بتواند از لحاظ مالی صلاحیت 
داشته باشد که یک نفر دیگر را نیز به عنوان ضامن ساپورت 
کند وجود ندارد و عملا هم کسی حاضر نمی شود افرادی با 
درآمد پایین را ضمانت کند تنها راه برای دریافت تسهیلات 
استفاده از اسناد منازل برای وام گرفتن است که از این حیث 

نیز باید بگوییم اکثر منازل در این محلات فاقد سند مالکیت 
هستند و یکی از مطالبات مردم، نمایندگان شورای شهر، 
نمایندگان مجلس و حتی یکی از تاکیدات آیت الله رئیسی 
چه در کسوت ریاســت دستگاه قضایی و چه در کسوت 
ریاست قوه مجریه حل و فصل کردن همین مشکل اسناد 

مالکیت منازل مردم است.
به گزارش تسنیم ؛ خوشبختانه با عزم جدی دولت سیزدهم 
برای حل مشکلات اسناد منازل مردم و ورود شخص وزیر 
راه و شهرســازی به موضوع این امیــد وجود دارد که تا 
پایان دولت سیزدهم مشکل اسناد منازل مسکونی مردم به 
اتمام برسد و در دولت بعدی نیز نهضت نوسازی و احیا و 
اصلاح بافت فرسوده، محلات حاشیه ای و سکونتگاه های 
غیر رسمی بندرعباس آغاز شود هر چند که با عزمی جدی 
و مدیریتی جهادی می توان به این مهم در همین دولت نیز 
دست یافت اما فراوان بودن موضوعات نیازمند رسیدگی 

کار را سخت می کند.

گروه خبر // شرکت دانش بنیان پیشگام ساخت آیریک  
موفق به ساخت بیرینگ هایی شده که در برابر دمای بالا 

مقاومت دارند و خود روانکار هستند.
به گزارش خبرنکار دریا ؛ حمید ســلمانی مدیرعامل شرکت 
دانش بنیان پیشگام ســاخت آیریک  مستقر در پارک علم و 
فناوری هرمزگان با بیان اینکه بیرینگ ساخت این شرکت در 
هر بخشی از صنعت که دما بالا باشد قابل استفاده است، گفت: 
تنها سازنده این قطعه یک شرکت آمریکایی است اما به خاطر 
شرایط تحریم امکان واردات این محصول وجود ندارد، بنابراین 
تولید داخلی توانسته جایگزین مناسبی باشد. وی تصریح کرد: 
بیرینگ ها قطعاتی هســتند که معمولا به عنوان تکیه گاه بر سر 
شفت ها و محورها نصب می شوند و حرکت موجود در آن ها را 
به صورت روان و یکنواخت انتقال می دهند. نیروی اصطکاک در 
ماشین باعث اتلاف انرژی زیادی می شود، بیرینگ های نصب 
شده روی شفت ها و محورها اصطکاک به وجود آمده در این 

نقاط را کاهش می دهند.
سلیمانی بیان داشت: بیرینگ خودروانکار دما بالا توان تحمل 

دمای ۶00 الی ۸00 درجه را نیز دارد و از ویژگی های مهم آن 
عدم نیاز به روانکاری است. این محصول مناسب برای استفاده 
در صنایع مختلف ازجمله فولاد، نفت و گاز و پتروشــیمی و 
تجهیزات صنایع غذایی است.درخواست ساخت این محصول را 
شرکت فولاد هرمزگان جنوب داده بود و در حدود 2 سال کار 
تحقیق و توسعه این محصول به طول انجامید تا بتوان محصولی 

باکیفیت و قابل رقابت با نمونه آمریکایی ساخته شود.
* عدم نیاز به روانکاری

این محقق و نوآور گفت:سالانه در حدود 200 الی 300 قطعه 
برای این شرکت ساخته می شود، همچنین شرکت های دیگر نیز 
خریداران این محصول هستند. این محصول در شرکت فولاد 
هرمزگان برای باز و بســته کردن دریچه های کوره اســتفاده 
می شــود.از مزیت ها و کاربردهای این محصــول می توان به 
اســتفاده از کامپوزیت های مختلف گرافیتــی با توجه به نیرو 
و دمای کارکرد، مناســب برای استفاده در محیط های صنایع 
غذایی، عدم انبساط حرارتی و مقاومت در برابر مواد شیمیایی 
اشاره کرد. مدیرعامل شرکت دانش بنیان پیشگام ساخت آیریک 

با اشاره به اینکه این محصول قیمت بسیار پایین تری نسبت به 
نمونه خارجی خود دارد و توانســته صرفه جویی ارزی بالایی 
به همراه داشــته باشــد، افزود: حمایت ها و بازدیدها از سوی 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری باعث رشد و توسعه 

شرکت های دانش بنیان شده است.

با همت جوانان هرمزگانی:

قطعه ای مقاوم به دمای بالا در صنعت فولاد بومی سازی شد

وضعیت شکننده  بافت فرسوده بندرعباس  در بحران ها 

بانوان هرمزگانی در بحث صنایع  دستی یکه  تاز هستند 
و محصولاتی را تولید می کننــد که حتی می تواند در 

بازارهای بین المللی نیز حضور پیدا کند. 
صنایع دستی هرمزگان و قابلیت ها و ظرفیت های بالقوه 
نهفته در آن که توسط بانوان هرمزگانی بالفعل می شود 
و حجم بالای خلاقیت بانوان هرچه بگوییم کم گفته ایم 
البته این امر برای بانوان ایرانی امری ذاتی اســت و از 
فرش تبریز که به ۱۱ کشور دنیا صادر می شود تا سایر 
صنایع دستی در شمال و جنوب و مرکز و شرق و غرب 

ایران گواه بر این مدعی است.
اما بانوان ایران زمین از قرن های گذشته دچار بی توجهی 
تاریخی بوده اند که با پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی 
ایران زمینه ها برای ظهور و بروز استعدادهای این بخش 
از جامعه و دیده  شدنشان در مسیر توسعه، نوسازی و 
ایجاد ارزش افزوده اقتصادی در کشورمان تسهیل شد و 
امروزه بانوان ایران اسلامی در جایگاهی قرار دارند که 

بخشی از توسعه کشور را به عهده گرفته اند .
این میدان  دادن حقیقی و نه  نمایشی که فقط در برخی 
از حوزه های ابزاری برای مردان در غرب به توده زنان 
اجازه رشد می دهند باعث شد که با افزایش فعالیت ها 
مطالبات حــوزه زنان نیز افزایش پیدا کند، امروز زنان 
ایرانی و بالاخص بانوان هرمزگانی این قابلیت را پیدا  
کرده اند که نتیجه خلاقیت ها و هنر دستانشان را علاوه 

بر داخل کشــور در بازارهای بین المللی نیز به فروش 
برسانند.زنان هرمزگانی امروزه در بحث صنایع  دستی 
یکه تاز و سرآمد هستند و بایستی به عنوان الگویی برای 

بانوان سایر نقاط کشور هم معرفی شوند.
تولید کفش، دمپایی، کیف، البســه، شال و روسری با 
استفاده از مد ایرانی و اسلامی و البته شاید با هزینه ای 
در نــگاه اول بالا اما در واقــع با قیمتی نازل نوید این 
موضوع را می دهد که در صورتی که این بانوان حمایت 
شــوند می توان صنعت مد و پوشاک ایرانی و اسلامی 
را در هرمزگان فعال کرد و از این طریق بســیاری از 
بانوان هرمزگانی و مخصوصاً بانوان سرپرست خانوار 
را که تعدادشان در هرمزگان کم هم نیست را به اشتغال 

پایدار رساند.
بــا توجه به اینکه این  گونه البســه به جــز ایران در 
کشــورهای جنوب شــرق و جنوب غرب آســیا و 
کشورهای حاشیه خلیج فارس طرفداران بسیاری دارد 
می توان با توسعه آن ها ارزآوری بسیاری برای کشور نیز 
داشت. به گزارش  تسنیم ؛ بی شک مطالبه اصلی بانوان 
هرمزگانی راه اندازی محل دائمی عرضه صنایع دستی 
در بندرعباس و استان هرمزگان است، آن ها می خواهند 
با حمایت مســئولان کار خود را گسترش دهند تا هم 
زنان بیشتری مشغول به  کار شوند و هم مشکلات مالی 

و درآمدی فعالان این حوزه حل شود. 

گروه خبر // همزمان با دهه فجر از طریق 
ارتباط ویدئو کنفرانس با رئیس جمهور و 
وزیر نیرو و با حضور استاندار هرمزگان و 
فرماندهان سپاه، عملیات آبرسانی به ۶۷ 

روستای استان هرمزگان آغاز شد.
به گــزارش خبرنگار دریــا ، امین قصمی 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
در این مراســم با بیان اینکــه اجرای این 
طرح با شعار »حرکت در مسیر محرومیت 
زدایی« از روستاهای بخش مهران شهرستان 
بندرلنگه آغاز شــد، افزود: آبرسانی به ۶7 

روســتای هرمزگان در قالــب انعقاد تفاهم 
نامه همکاری وزارت نیرو و سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی با اعتباری بالغ بر ۱۱ هزار و 
39 میلیارد ریال عملیاتی شده است که در 
اجرای آن ۶7 روستا در قالب ۱7 مجتمع و 
دو تک روســتایی از آب آشامیدنی پایدار 

بهره مند می شوند.
وی جمعیت بهره مند از اجرای این پروژه ها 
را 49 هــزار و 592 نفر عنوان کرد و گفت: 
برای تامین آب این روستاها، سه حلقه چاه 
حفر، شــش حلقه چاه تجهیز، 29 کیلومتر 

خط انتقال، 53۸ کیلومتر شبکه داخلی اجرا 
و 34 مخزن با ظرفیت ۱7 هزار و 500 متر 

مکعب احداث خواهد شد.
به گفتــه مدیرعامل آبفــا، در اجرای این 
پروژهــا، ۶7 روســتا در مناطق مختلف 
هرمزگان از نعمت آب شرب پایدار بهره مند 

خواهند شد.
وی در پایان ابراز امیدواری کرد، با افزایش 
روستاهای هدف برای آبرسانی، سال آینده 
تعداد روستاهای محروم هرمزگان به سطح 

مناسب بهره مندی برسد.

همزمان با دهه فجر و از طریق ارتباط ویدئو کنفرانس با رئیس جمهورانجام شد؛

آغاز عملیات آبرسانی به ۶۷ روستای هرمزگان صنایع  دستی ظرفیتی  سودآور برای بانوان هرمزگانی 

گروه خبــر // در مراســمی با حضور 
و فاضــلاب هرمزگان،  مدیرعامل آب 
فرماندهان ســپاه اســتان و فرماندار 

شهرستان بندرلنگه آبِ آب شیرین کن 
به ســومین  یک میلیون متر مکعبی 

شهرستان هرمزگان رسید.

بــه گزارش خبرنگار دریــا ؛ امین قصمی 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان 
در این مراســم، با بیان اینکه اســتفاده از 
ظرفیت آبشیرینکن ها بویژه دو آبشیرینکن 
یکصــد  هزار و یک میلیــون متر مکعبی 
کمک زیادی به پایداری آب مناطق مختلف 
هرمزگان کرده اســت، افزود: همانطور که 
قول داده بودیم آبِ آبشیرینکن یک میلیون 
متر مکعبی به مناطق بیشتری از هرمزگان 
رسید و امروز مردم دو روستای شهرستان 

بندرلنگه از این ظرفیت بهره مند شدند.
وی ضمــن قدردانی از مشــارکت نیروی 
دریایی سپاه پاسداران، در تشریح جزئیات 
این پروژه گفت: با اجرای 7 هزار متر خط 
انتقال و شــبکه توزیع، آب مورد نیاز 750 

نفر از مردم دو روســتای چاه دراز و چاه 
احمد شهرستان بندرلنگه از آبِ آبشیرینکن 

یک میلیون متر مکعبی تامین شد.
مدیرعامــل آبفا اعتبار هزینه شــده برای 
اجرای خط انتقال، شبکه توزیع و احداث 
مخزن ۶0 متر مکعبی را 30 میلیارد ریال 
عنوان کرد. بــه گفته وی؛ پیــش از این 
شهرستان های بندرعباس و بندر خمیر از 
ظرفیت آب شیرین کن یک میلیون مکعبی 
بهره مند بوده اند که با اضافه شــدن شهر 
بندرلنگه، تعداد شهرستان های بهره مند به 

سه شهرستان رسید. 
قصمی همچنین از همکاری نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در اتمام این 

پروژه تشکر و قدردانی کرد.

با حضور مدیرعامل آبفا هرمزگان و فرماندهان سپاه استان؛

آبِ آب شیرین کن یک میلیون متر مکعبی به بندر لنگه رسید 

یادداشت


